
Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  1 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 7: Volksgezondheid 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 209 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Extra JGZ inzet in 2024 t.b.v. opvang groei Nieuwkomers was 

incidenteel, mede in afwachting van onderzoek alternatieve 
dekkingsbronnen 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Welke alternatieve dekkingsbronnen worden onderzocht? 

 
 
Antwoord: 

 
Wij hebben inmiddels opties onderzocht voor andere dekkingsbronnen, namelijk of de andere 
gemeenten in de regio of de GGDrU kunnen bijdragen. Ook zij ontvangen een te laag bedrag om de 
zorg van de JGZ aan de groep nieuwkomers te bekostigen. Landelijk is afgesproken dat de zorg van 
de Jeugdgezondheidzorg wordt geboden door de JGZ in de gemeente waar de kinderen op school 
zitten, wij volgen deze lijn. Op grond van landelijke afspraken is besloten om de andere gemeenten / 
GGDrU niet te vragen om een aanvullende bijdrage. We zetten nog in op een lobby richting het Rijk.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  2 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 5: Specialistische jeugdhulp 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 174 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context KOOS en Spoor030 gebruiken de app Ervaringwijzer om 

clientinformatie over ervaren kwaliteit,  
ervaren toegankelijkheid en ervaren effect uit te vragen. 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Welke indicatoren worden gebruikt om de kwaliteit van 

jeugdhulpverlening te meten via het KOOS- en Spoor030-programma? 
 
 
Antwoord: 

 
De volgende indicatoren worden gebruikt:  
-ervaringwijzer 
-klachten (zowel officiële als informele) 
-incidenten cliënten 
-datalekken 
-uitval (voortijdige beëindiging traject) 
-calamiteiten (gemeld bij de Inspectie)



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  3 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries; Eelco Eerenberg;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Risico's 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 178 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Doordat we al het grootste deel van de Hervormingsagenda Jeugd 

hebben uitgevoerd is het risico dat we de taakstelling, die gepaard 
gaat met de Hervormingsagenda, alleen kunnen behalen door te 
bezuinigen op kwaliteit, toegankelijkheid en beschikbaarheid. De 
Hervormingsagenda heeft juist als doel om deze aspecten te 
verbeteren. Kortom, het risico is dat we afbreken wat zorgvuldig is 
opgebouwd en niet kunnen voldoen aan de wettelijke zorgplicht. Dit 
leidt ook tot druk op het (speciaal) onderwijs waardoor het moeilijk is 
om kinderen (tijdig) passend onderwijs te bieden. 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag 1. Is er in dit kader een ondergrens bepaald als het gaat om 

bezuinigen op kwaliteit toegankelijkheid en beschikbaarheid?  
2. Er wordt gesproken op druk op (speciaal) onderwijs. Waar bestaat 
die druk uit en behoort daar ook financiële druk toe?  
3. In de uitleg wordt uitgelegd dat het grootste deel van de hervorming 
jeugd al uitgevoerd is, wat zijn hier de concrete resultaten van en 
welke financiele bezuinigingen zijn hieruit voortgekomen?  
4. Waarom kan de taakstelling alleen behaald worden door 
bezuinigingen op kwaliteit, toegankelijkheid en beschikbaarheid? Wat 
heeft de hervorming dan teweeg gebracht? 

 
 
Antwoord: 

 
1. In beginsel wel: veiligheid van kinderen is een ondergrens. We doen er dus alles aan om in die 
situaties veiligheid te borgen. Tegelijkertijd moeten we accepteren dat de samenleving niet maakbaar 
is en gemeente en jeugdhulppartners niet in alle gevallen de veiligheid van ouders en kinderen 
kunnen garanderen. We hebben met elkaar (inwoners, partners, raad) het gesprek te voeren over wat 
een aanvaardbare ondergrens is als het gaat om kwaliteit, veiligheid, toegankelijkheid en 
beschikbaarheid van jeugdhulp. 
2. De DUO cijfers laten zien dat er in het primair onderwijs (PO) een stijging van het aantal leerlingen 
is dat een cluster 3 (lichamelijk en/of verstandelijk gehandicapt of landurig ziek)school bezoekt. 
Cluster 4 (psychische stoornissen en gedragsproblemen) lijkt stabiel. In het voortgezet onderwijs (VO) 
zien we al langer een druk op de capaciteit in het VSO, vooral als gevolg van langere verblijfsduur van 
leerlingen in het VSO (en niet door een hoger absoluut aantal leerlingen dat het VSO bezoekt). In de 
stad merken we ook dat er geen eenduidig beeld is van hoe deze druk op het (V)SO zich zal 
ontwikkelen. Daarom is er in het PO een werkgroep van scholen en samenwerkingsverband die hier 
nader onderzoek naar doet. In het VO wordt vooral naar regionale samenwerking gekeken. In PO en 
VO wordt ingezet op het waar mogelijk versterken van het reguliere onderwijs om in te kunnen spelen 
op ondersteuningsvragen van leerlingen.  Over het algemeen merken we dat scholen voor (speciaal) 
onderwijs zich zorgen maken over de hervormingen in de jeugdhulp, en de mogelijke gevolgen voor 
de beschikbaarheid van jeugdhulp in de school om passend onderwijs te kunnen bieden. Ook zien we 
dat scholen voor speciaal onderwijs relatief meer last hebben van het personeelstekort dan scholen in 
het regulier onderwijs 
3. De Hervormingsagenda is zeer veel omvattend, maar om een aantal voorbeelden uit te lichten: 



- Een kwart van de taakstelling wordt landelijk verwacht van standaardisatie inkoop, en 
terugdringen administratieve lasten. Utrecht kent sinds 2015 taakgerichte financiering met de laagst 
mogelijk administratieve lasten, en kan hier dus niet verder op bezuinigen. 
- Utrecht heeft sinds 2015 veel geïnvesteerd in de buurtteams en daardoor is het percentage 
jeugdigen in aanvullende hulp en verblijfshulp verhoudingsgewijs (bijna) twee keer zo laag als het 
landelijk gemiddelde.  
- Bewegingen zoals de ontwikkeling van collectief werken, de samenwerking met onderwijs (bv 
via de kernpartneraanpak) waar we in Utrecht al jaren mee bezig zijn, staan vanaf 2022 ook in de 
Hervormingsagenda 
- Desalniettemin zien we ook in Utrecht de kosten voor aanvullend jeugdhulp stijgen. 
4. Het te verwachten besparingspotentieel uit de Hervormingsagenda Jeugd moet voortkomen uit 
maatregelen die Utrecht al heeft doorgevoerd. Zie vraag 3. Die hebben wat ons betreft hun succes 
bewezen, maar vragen wél om een lange adem. Desondanks krijgt Utrecht, net als alle andere 
gemeenten, wel een taakstelling opgelegd vanuit de Hervormingsagenda Jeugd. Met het toenemende 
beroep op aanvullende hulp (dat we niet kunnen negeren vanwege de jeugdhulpplicht) leidt dit tot het 
risico dat we onvoldoende kunnen blijven investeren in preventieve voorzieningen die we juist nodig 
hebben om dit beroep op aanvullende hulp terug te dringen. Onze inhoudelijke visie en agenda 
dreigen zo te worden ingehaald door de korte termijn focus op besparen en bezuinigen. Het vraagt 
veel inspanning om onder druk van de taakstelling niet af te breken wat afgelopen jaren is opgebouwd 
en aan onze lange termijn koers vast te blijven houden.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  4 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries; Eva Oosters;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Vastgoed 
Paragraaf Belangrijkste uitgangspunten 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website https://utrecht.begroting-2025.nl/p60110/belangrijkste-uitgangspunten 
  
Verbijzondering/context Het huurprijsbeleid houdt in dat we voor beleidsondersteunend 

vastgoed een kostprijsdekkende huur hanteren; voor alle overige 
(commerciële) huurders geldt de markthuur. We verstrekken geen 
subsidie via de huur. 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Maatschappelijke bestemmingen kosten geld, in het bijzonder 

vanwege de dure vierkante meters. Desalniettemin wil het college toch 
dat we vastgoed inzetten voor maatschappelijke doeleinden. Is dat niet 
tegenstrijdig met dat we een kostprijsdekkende huur hanteren? Is het 
college het met ons eens dat de ambitie om vastgoed in te zetten voor 
maatschappelijke doeleinden, niet strookt met het hanteren van een 
kostprijsdekkende huur? 

 
 
Antwoord: 

 
Nee, de gemeente heeft te voldoen aan de Wet Markt en Overheid. Deze schrijft voor dat de huur 
kostendekkend moet zijn. voor het maatschappelijk verhuren van vastgoed. Hierbij hebben we geen 
winstoogmerk en moeten we Staatsteun voorkomen. Alleen bij uitzondering kan de gemeente hiervan 
afwijken, als blijkt dat anders maatschappelijke doelstellingen niet realiseerbaar en niet realistisch 
worden. Dit wordtis vastgelegd in een Algemene Belangbesluit, welke uitzonderingen (ook wel 
economische activiteiten die plaatsvinden in het algemeen belang) ook genoemd staan in de bijlage 
‘Wet Markt en Overheid’ bij de programmabegroting 2025. 
Zoals opgenomen in de door de Raad vastgestelde Kaderbrief uit 2017 wordt er geen subsidie 
verstrekt via de huur. Indien er een onrendabele top ontstaat dient deze door een beleidsveld te 
worden afgedekt.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  5 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; Linda Voortman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Aantrekkelijke, groene leefomgeving 
Paragraaf Doelstelling 1: Beheer openbare ruimte 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 80 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat zijn "Frictiekosten Leidsche Rijn"? 

 
 
Antwoord: 

 
Het tempo van de nieuw te onderhouden gebieden in Leidsche Rijn loopt vóór op de structurele 
budgettoekenning aan de hand van de bevolkingsgroei (referentiekader groei). Om ervoor te zorgen 
dat het onderhoud toch kan plaats vinden, wordt vooruitlopend op de middelen van het referentiekader 
groei, incidenteel budget toegekend. Dit hebben we benoemd als de frictiekosten Leidsche Rijn. Dit 
budget wordt toegekend uit de reserve Frictiekosten Leidsche Rijn.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  6 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Aantrekkelijke, groene leefomgeving 
Paragraaf Doelstelling 2: Water- en rioleringssysteem 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 82 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Er staat: Programma Gezond Water in Utrecht (gereed in 2028) 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Het onderzoek is gedaan in 2022/2023, hieruit is een heel concreet 

rapport gekomen. Waarom duurt planvorming 5 jaar? Wat gaan we tot 
die 5 jaar doen dat significant gaat bijdragen aan de waterkwaliteit? 
Halen we hiermee wel de deadlines vanuit de Kaderrichtlijn Water? 

 
 
Antwoord: 

 
De uitvoering van programma Gezond Water is in 2028 gereed . Het programma heeft betrekking op 
het zogenaamde overig water, dit zijn kleinere wateren waar geen resultaatsverplichting vanuit de 
Kader Richtlijn Water voor geldt. We voeren hiertoe van 2025 tot en met 2028 samen met HDSR in de 
hele stad maatregelen uit om de waterkwaliteitsdoelen van het overige water in de stad Utrecht, te 
halen Op 4 september 2024 hebben we hiervoor een samenwerkingsovereenkomst gesloten met 
HDSR. Op dit moment bepalen we gezamenlijk welke maatregelen (ruim 100) we vanaf 2025 willen 
uitvoeren.   
Ondertussen treffen we waar mogelijk losse maatregelen zoals de kokosrollen bij het Griftpark of liften 
we mee bij lopende projecten zoals de drijvende eilanden bij de herinrichting Jutfaseweg. Hiermee 
verbeteren we ook nu al de ecologische waterkwaliteit.   
Voor het halen van de Europese doelen uit de Kaderrichtlijn Water voor de grotere wateren in de stad 
waarvoor wel een resultaatsverplichting vanuit de Kaderrichtlijn Water geldt, staan de waterschappen 
en Rijkswaterstaat aan de lat.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  7 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Aantrekkelijke, groene leefomgeving 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 85 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag De indicatoren blijven na 2024 hetzelfde. Het aantal inwoners stijgt 

rap. Hoe gaat het college de doelen elk jaar bijstellen en hoe verhoudt 
dit zich tot de doelen uit de groene schaalsprong? Welke zijn nou 
leidend? 

 
 
Antwoord: 

 
We gaan de doelstellingen niet bijstellen, we gaan wel samenhang brengen in de gestelde doelen en 
daarin een prioritering aanbrengen. In de raadsbrief van 8 maart 2022 gaf het college inzage in de 
verwezenlijking van de ambities. In de figuur in de brief is duidelijk aangegeven dat de vergroening 
van Utrecht nu nog achterloopt bij de woningbouw. De Groene Schaalsprong heeft de ambitie om dit 
tempoverschil richting 2040 in te lopen. 
Dit is ook als collegereactie op het rekenkamerrapport gegeven. We zullen dit verder concretiseren in 
het plan van aanpak dat u in november ontvangt.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  8 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Doelstelling 1: Werknemers en -gelegenheid 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat is de verhouding verwachte input en output  op het versterken 

regioprofiel Utrecht, Heart of Health? 
 
 
Antwoord: 

 
Utrecht heeft de ambitie om bij te dragen aan een gezondere wereld. Om partijen aan te trekken en uit 
te nodigen hieraan bij te dragen profileert de regio zich herkenbaar en onderscheidend als Utrecht, 
Heart of Health. Deze regioprofilering is tot stand gekomen na goede gesprekken met partners uit het 
bedrijfsleven, kennisinstellingen en overheden. Input voor de profilering bestaat uit case studies, 
verhalen en cijfers die aantonen wat de innovatiekracht van Utrecht is en hoe we maatschappelijke 
uitdagingen rond gezondheid en gezonde leefomgeving aanpakken vanuit bedrijfsleven, 
kennisinstellingen en overheden. We dragen hier samen met- en via onze bijdrage aan partners zoals 
de EBU, ROM en Utrecht Marketing aan bij. De, in veel gevalle indirecte, output die we hiermee 
bereiken is dat de regio Utrecht beter op de kaart komt bij nationale en internationale beïnvloeders en 
bij doelgroepen zoals potentiele talentvolle werknemers, bedrijven en (zakelijke) bezoekers. We zien 
dit onder andere terug in het type bedrijven dat zich graag wil vestigen in Utrecht of de subsidies en 
investeringen die worden binnengehaald. Ook is er output te meten rond maatschappelijk verantwoord 
ondernemen in Utrecht via de Nieuwe Economie Index, onze concurrentiepositie, de 
naamsbekendheid van de regio en de ontwikkeling van het regionale gezondheidsecosysteem.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  9 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Doelstelling 1: Werknemers en -gelegenheid 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 142 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat zijn de verwachtingen op het versterken van wijkeconomie via 

vastgoed WOM's? 
 
 
Antwoord: 

 
De WOM's hebben tot doel om de sociaaleconomische vitaliteit van de Amsterdamsestraatweg en de 
Kanaalstraat/Damstraat te verbeteren door het aankopen, renoveren en exploiteren van vastgoed. De 
WOM's hebben gezamenlijk 52 panden in bezit, waarvan het merendeels winkels. De WOM's 
versterken de wijkeconomie door goed passende ondernemers een plek te bieden in de winkelstraat. 
Daarbij werken de WOM's actief samen met het programma ASW en Kanaalstraat/Damstraat om tot 
een zo goed mogelijk invulling te komen van de panden, welke van toegevoegde waarde is voor het 
bestaande winkelaanbod in het gebied. Hoewel de financiële middelen van de WOM's beperkt zijn, 
kunnen zij op basis van eigen middelen nieuwe panden aankopen en renoveren. In 2025 zetten de 
WOM's zich in om, evenals dit jaar,  panden te kunnen verwerven, op te knappen en te verduurzamen 
om de wijkeconomie verder te versterken. Dit jaar is een evaluatie van de WOM’s uitgevoerd. Middels 
een raadsbrief zullen we de uitkomsten hiervan dit kwartaal delen.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  10 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Hoofdlijnen 
Paragraaf Financiële hoofdlijn 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 7 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context over het invoeren van de investeringsplasfonds 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Welke kaders en uitgangspunten worden gebruikt bij het bepalen van 

de investeringsplafonds? Kunnen deze met de Raad gedeeld worden? 
 
 
Antwoord: 

 
Het investeringsplafond wordt verder uitgewerkt richting de voorjaarsnota 2025. 
Uitgangspunten die we gaan hanteren bij het bepalen van een investeringsplafond, zijn: 
• Financierbaarheid: Een gezonde financiële positie, aan de hand van de financiële kengetallen en 
dan met name met het oog op de schuldquote, de solvabiliteit en de weerstandsratio. 
• Haalbaarheid voor de uitvoering: Er is voldoende capaciteit in de gemeentlijke organisatie en in de 
markt beschikbaar om de werkzaamheden die de investeringen met zich meebrengen, uit kunnen 
voeren zoals gepland. 
• Betaalbaarheid: De lasten van investeringen zijn gedekt in de begroting, ook op termijn (bijvoorbeeld 
bij stijgende rente) door bewaking van het aandeel aan kapitaallasten in de begroting. 
• Overzichtelijke investeringsinformatie in de gemeentelijke planning- en controlproducten. 



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  11 
 

Fractie d66 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Hoofdlijnen 
Paragraaf Financiële hoofdlijn 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 10 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Over de belastingscapaciteit van 131% 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat is de invloed van de verschillende lokale belastingen en de hoge 

belastingcapaciteit op de WOZ-waarden in de stad? 
 
 
Antwoord: 

 
De verschillende lokale belastingen en belastingcapaciteit hebben geen directe invloed op de WOZ-
waarden in de stad. WOZ-waarden worden met name beïnvloed door vraag en aanbod op de 
woningmarkt. Als gemeente Utrecht streven wij ernaar om de belastingcapaciteit zo effectief mogelijk 
te benutten. Zo investeren wij onze belastingcapaciteit in onder andere onze infrastructuur en 
voorzieningen. Het effectief benutten kan ertoe leiden dat de aantrekkelijkheid van de stad toeneemt 
met als gevolg dat de WOZ-waarden meegroeien. Hoge lokale belastingen zouden op zichzelf een 
nadelig effect kunnen hebben op de aantrekkelijkheid van de stad.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  12 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Hoofdlijnen 
Paragraaf Financiële hoofdlijn 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 10 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Over de invloed van de balastingcapaciteit op de woningwaarde 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Heeft het college ooit onderzoek laten doen naar de relatie tussen de 

lokale belastingen en WOZ-waarden (los van het feit dat de OZB-
belasting hier direct mee samenhangt) 

 
 
Antwoord: 

 
Nee, het college heeft geen onderzoek laten doen naar de relatie tussen de lokale belastingen en 
WOZ-waarden. WOZ-waarden worden met name beïnvloed door vraag en aanbod op de 
woningmarkt. Onderzoek doen naar de relatie tussen de lokale belastingen en WOZ-waarden is 
daardoor complex,  verschillende economische, sociale en politieke factoren spelen een rol.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  13 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Klimaatvriendelijke stad 
Paragraaf Overzicht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 49 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context over de concrete bezuiningingsmaatregelen 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe wordt er invulling gegeven aan de taakstelling van 1,6 mln. terug 

te zien in deze begroting? Kortom, waar wordt precies op bezuinigd in 
2025? Graag een overzicht 

 
 
Antwoord: 

 
In de rapportage Ambtelijk Inventarisatie Utrechtse Begrotingsalternatieven is een opsomming 
gegeven van de mogelijke onderdelen waarop we kunnen bezuinigen.  De daadwerkelijke uitwerking 
volgt in de jaarplanbrief energietransitie. Deze wordt in het 4e kwartaal naar de raad gestuurd. Omdat 
elk jaar opnieuw geprogrammeerd wordt en er geen sprake is van structurele bedragen voor 
deelprogramma’s, is niet precies aanwijsbaar waar de 1,6 miljoen zonder taakstelling aan besteed zou 
zijn. We zullen de langjarige financiele ontwikkelingen in de jaarplanbrief inzichtelijk maken.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  14 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Rachel Streefland; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Aantrekkelijke, groene leefomgeving 
Paragraaf Doelstelling 5: Erfgoed 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 90 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context onttrekken van 40k uit de reserves 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waarom wordt er precies €40k uit de resreves gehaald? 

 
 
Antwoord: 

 
In 2015 is een reserve gevormd voor de exploitatiesubsidie van 40.000 euro per jaar aan DomUnder, 
gedurende een periode van 10 jaar.  Deze uitname van 40.000 euro betreft de subsidie voor 2025.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  15 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Doelstelling 2: Circulair 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 145 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context ambitie op Maatschappelijk Verantwoord Inkopen 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waarom gaat de ambitie voor het minimale % circulair inkopen maar 

met 2% omhoog ten opzichte van vorig jaar, terwijl het van 2018 tot 
2023 in 5 jaar met 30% omhoog is gegaan? Wat betekent die 2% 
concreet in euro's? 

 
 
Antwoord: 

 
In het coalitieakkoord 2022-2026 is opgenomen dat Utrecht toewerkt naar 50% circulair inkopen in 
2026. Deze doelstelling is ook opgenomen in de Beleidsnota Utrecht Circulair 2030, die onlangs aan 
de raad is aangeboden. Om deze doelstelling te realiseren is een stijging van 2% in 2025 (en 3% in 
2026) nodig. In de praktijk proberen we bij alle aanbestedingen waar materialen worden ingekocht (in 
de categorieën openbare ruimte, vastgoed, facilitair, ICT) een circulaire component mee te nemen. 
Dat heeft afgelopen jaren geleid tot een snelle groei in de eerste jaren (30% in vijf jaar). Deze snelle 
groei vlakt af, omdat de meeste kansen in die categorieën intussen al benut worden. Aanbestedingen 
in andere categorieën, zoals dienstverleningen waar geen materialen worden ingekocht, lenen zich 
minder voor circulair inkopen. 
We meten het percentage over het jaarlijkse aanbestede volume. Dit kan fluctueren per kalenderjaar, 
dus het financiële volume daarvan kan per jaar verschillen. We kunnen dan ook niet aangeven wat die 
2% concreet in euro’s betekent.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  16 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Rachel Streefland; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Algemene middelen en overhead 
Paragraaf Doelstelling 1: Algemene middelen 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 236 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context over algemene dekkingsreserve 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Kan dit nader toegelicht worden. Over welke tekorten was de 

verwachting dat die opgevangen moesten worden en waarom zijn die 
uitgebleven? Welke lessen zijn daaruit geleerd? 

 
 
Antwoord: 

 
De vraag heeft betrekking op de toelichting van het verschil tussen de geraamde ontrekkingen aan de 
algemene dekkingsreserve in de begrotingsjaren 2024 en 2025. Dat verschil wordt met name 
veroorzaakt door een onttrekking aan de Algemene dekkingsrerve in 2024 (106 miljoen euro) vanuit 
de Voorjaarsnota 2024 om het tekort in dat jaar op te lossen. Dat tekort kwam in aanloop naar de 
Voorjaarsnota 2024 in beeld en komt onder andere door de correctie gemeentefonds en het nadelige 
resultaat over 2023. De dekking hiervan komt uiteindelijk vanuit een omvangrijke ontrekking gedaan 
aan de vaste activareserve. Daarnaast ontstaan er verschillen door de kasschuiven die zijn begroot 
voor de verschillende begrotingsjaren.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  17 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; Lot van Hooijdonk;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Financiering 
Paragraaf Algemeen beeld 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 258 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context over de leenpositie 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag In hoeverre wordt er al rekening gehouden met de leen/schuldpositie 

van de gemeente in relatie tot de oprichting van een publiek warmte 
bedrijf? Is dat al terug te zien in deze begroting? 

 
 
Antwoord: 

 
De ontwikkeling van de schuldpositie in de komende jaren is gebaseerd op de prognose van de 
financieringsbehoefte voor de geplande investeringen. De verschillende opties voor eventuele 
oprichting van een publiek warmtebedrijf worden op dit moment onderzocht, maar hier is nog geen 
investering voor geraamd.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  18 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Verbonden partijen 
Paragraaf Lijst van verbonden partijen 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 295 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Over Wijkontwikkelingsmaatschappij Lombok BV & WOM beheer 

Noordwest BV 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe kan het dat er geen enkele cijfers over het vermogen van deze 

BV's bekend zijn waar de gemeente 95% of zelfs 100% 
eigenaarsbelang in heeft? Kan dit alsnog gegeven worden? Kan 
daarnaast ookuitgelegd worden wat de toegevoegde waarde is van 
deze betrekking, en hoeveel kosten hier (indirect) voor worden 
gemaakt? 

 
 
Antwoord: 

 
Op het moment van invullen van de cijfers in de programmabegroting waren de jaarstukken van de 
WOM’s nog niet vastgesteld en konden daarom nog niet ingevuld worden. De jaarrekening van de 
WOM Lombok voor 2023 is reeds vastgesteld. Het vermogen betreft € 6.527.633. De jaarrekening van 
de WOM Noordwest CV en BV zijn nog niet vastgesteld. In de concept jaarrekeningen voor 2023 
betreft het vermogen respectievelijk € 6.387.605 en € 88.959.  
  
De WOM's hebben tot doel om de sociaaleconomische vitaliteit van de Amsterdamsestraatweg en de 
Kanaalstraat/Damstraat te verbeteren door het aankopen, renoveren en exploiteren van vastgoed. De 
WOM's hebben gezamenlijk 52 panden in bezit, waarvan het merendeels winkels. Het vermogen van 
de WOM’s bestaat daarmee grotendeels uit vaste activa. De WOM's versterken de wijkeconomie door 
goed passende ondernemers een plek te bieden in de winkelstraat. Daarbij werken de WOM's actief 
samen met het programma ASW en Kanaalstraat/Damstraat om tot een zo goed mogelijk invulling te 
komen van de panden, welke van toegevoegde waarde is voor het bestaande winkelaanbod in het 
gebied. Hoewel de financiële middelen van de WOM's beperkt zijn, kunnen zij op basis van eigen 
middelen nieuwe panden aankopen en renoveren. Er wordt geen geld vanuit de gemeente (jaarlijks) 
overgemaakt aan de WOM’s. Indirecte kosten komen voort uit de beperkte ambtelijk inzet.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  19 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Rachel Streefland; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Hervormingsbezuinigingen 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 461 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat zou het opleveren als wordt besloten om de medewerkers van het 

stadhuis (m.u.v. publieksdienstverlening) 1 dag per week thuis of op 
locatie in de stad te laten werken? 

 
 
Antwoord: 

 
Als de vraag het Stadhuis betreft: hier zit weinig publiekdienstverlening. Sluiten van een deel van het 
gebouw levert weinig tot niets op.De installaties t.a.v. verwarming/koeling zijn niet ingericht op 
gedeeltelijke openstelling. Daarnaast zal receptie, beveiliging en facilitaire ondersteuning ook 
aanwezig moeten zijn i.v.m. publieksdienstverlening en huurders. Er wordt hierdoor geen besparing 
gerealiseerd. 
Als de vraag betrekking heeft op het Stadskantoor: er is onderzocht wat het oplevert om verdiepingen 
gedurende enkele dagen in de week (veelal woensdag en vrijdag) geheel te sluiten. Omdat het 
Stadskantoor echter nagenoeg energieneutraal is, levert dit financieel gezien weinig tot niets op.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  20 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; Eva Oosters;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Hervormingsbezuinigingen 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 463 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context centraliseren van bedrijfsvoering 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wordt er ook gekeken naar welke functies in de stad gecentraliseerd 

kunnen worden? Denk bijvoorbeeld aan wijk cultuurhuizen, maar 
wellicht zijn er nog meer domeinen te bedenken. 

 
 
Antwoord: 

 
Als onderdeel van de hervormingsbezuinigingen kijken we ook naar het efficiënt gebruik van ons 
vastgoed. Dit leidt niet perse tot centralisatie van functies, wel mogelijk tot meer gedeeld gebruik dat 
breder gaat dan alleen cultuurhuizen. We betrekken de gebruikers hierin.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  21 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 1: Passende basiszorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 122 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context In de VJN vroeg D66 extra aandacht voor monitoring van kwaliteit 

vanwege (zeer) lage respons cijfers mbt klanttevredenheid bij het 
buurtteam. Goed om te zien dat hier nu meer aandacht voor is op p. 
122 (kwaliteit) 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Stelt het college, n.a.v. eerdere vragen bij de VJN van D66, concrete 

doelstellingen m.b.t. de kwaliteit van monitoring van het buurtteam? 
Bijv middels een minimale respons van de 
enquetes/klanttevredenheid? Zo nee: waarom niet? Zo ja: waar landen 
deze afspraken en op welke wijze kan de raad dit volgen? 

 
 
Antwoord: 

 
Wij hebben debuurtteams Sociaal en Jeugd&gezin gevraagd om ambities te formuleren voor 2025 op 
het gebied van cliëntervaringsonderzoek, waaronder ervaringwijzer. Deze worden vastgelegd in hun 
jaarplannen. Wij monitoren deze tijdens de reguliere accountgesprekken. De resultaten van de 
ervaringwijzer in relatie tot de geformuleerde ambtie wordt vanaf de jaarstukken 2025 gepubliceerd.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  22 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 1: Passende basiszorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 119 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe moet ik het grotere bedrag lezen wat is geplaatst vanaf 2025 voor 

de aanvullende zorg? Het gaat hier om een flink hoger bedrag dan in 
de afgelopen aanbestedingsfase, dus ik vraag me af of er sprake is 
van een andere clustering? 

 
 
Antwoord: 

 
Er is geen sprake van een andere clustering. De groei van het bedrag komt enerzijds door de 
indexaties van afgelopen jaren. Daarnaast zijn er de afgelopen jaren bij de voorjaarsnota's  extra 
middelen toegevoegd aan het programma ondersteuning op maat om de groei van de vraag naar zorg 
op te kunnen vangen. Dat heeft geleid tot een hoger bedrag in de begroting. Tot slot is er in 2022 en 
2023 een administratieve wijziging geweest. Er was ieder jaar een tekort binnen de aanvullende zorg, 
die werd opgevangen met het overschot aan middelen uit doelstelling 3: 24-uurs zorg. Vanaf 2023 is 
dit aan de voorkant gecorrigeerd om een beter inzicht te geven van het bedrag dat aan elke 
doelstelling wordt besteed. Het bedrag in de begroting van doelstelling 2 is daardoor hoger geworden 
en het bedrag voor doelstelling 3 iets lager en daarmee in lijn met de daadwerkelijke besteding. 



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  23 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Hoofdlijnen 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 0 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context We snappen dat de 'belastingcapaciteit' een landelijke indicator is op 

basis van meerpersoonshuishoudens, maar willen graag inzicht in hoe 
deze eruit zou zien als je dit doet voor 1- of 2-persoonshuishoudens, 
dan zal die druk juist lager liggen... 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Op hoeveel percentage van de belastingcapaciteit wordt in 2024 en 

2025 uitgekomen voor 1- en 2-persoonshuishoudens? 
 
 
Antwoord: 

 
Koopwoning (bestaande uit OZB, afvalstoffen- en rioolheffing):  
1. De belastingcapaciteit voor een eenpersoonshuishouden met een koopwoning in 2024 is 115% en 
in 2025 is dat 127%.  
2. Wat betreft de belastingcapaciteit voor een tweepersoonshuishouden met een koopwoning is dat in 
2024 een percentage van 113% en in 2025 is dat een percentage van 125%. 
Huurwoning (bestaande uit afvalstoffenheffing):  
1. De belastingcapaciteit voor een eenpersoonshuishouden met een huurwoning in 2024 is 86% en 
dat blijft 86% in 2025.  
2. Wat betreft de belastingcapaciteit voor een tweepersoonshuishouden met een huurwoning is dat in 
2024 een percentage van 85% en in 2025 stijgt dat percentage naar 88%.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  24 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Sharon Dijksma; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Veilige Stad 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 0 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context De burgemeester heeft zich eerder voorstander getoond op aanpak 

van femicide. 
Heeft relatie met vraag 25 
  
Vraag Zijn er landelijke middelen of subsidies beschikbaar waarop aanspraak 

gemaakt zou kunnen worden om hier lokaal meer aan te kunnen 
doen? 

 
 
Antwoord: 

 
Er zijn landelijke middelen beschikbaar voor de aanpak van huiselijk geweld en kindermishandeling, 
waar de aanpak femicide ook onder valt.   
Op 7 juni werd het landelijke plan van aanpak 'Stop Femicide!’ gelanceerd. Het plan moet worden 
uitgevoerd binnen de bestaande middelen. Er zijn geen extra landelijke middelen ter beschikking 
gesteld.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  25 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Sharon Dijksma; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Veilige Stad 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 0 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Het programma Veilige Stad kent uiteenlopende posten. Om tot een 

sluitende PGB te komen is het logisch om hiernaar te kijken wanneer 
we op zoek willen naar middelen om femicide aan te pakken. 

Heeft relatie met vraag 24 
  
Vraag Vanuit een professionele blik, welke posten in het huidige Veilige Stad 

programma zouden het beste kunnen worden aangewend om een 
aanpak op femicide te ontwikkelen? Met hoeveel middelen zou je in 
2025 een soort kwartiermaker hierop kunnen instellen om de 
beleidsopties te verkennen? Is 1 ton daarvoor toereikend? 

 
 
Antwoord: 

 
Binnen het programma Veilige Stad zijn geen middelen beschikbaar voor het ontwikkelen van deze 
aanpak.  De aanpak femicide moet binnen de bestaande middelen huiselijk geweld en 
kindermishandeling worden gerealiseerd (zie antw vraag 24).  
De loonkosten, inclusief overhead, voor het aanstellen van een kwartiermaker Femicide bedragen 
ongeveer 150.000 euro per jaar.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  26 
 

Fractie D66 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf Overzicht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 60 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Er is sprake van €1,4 mln besparingen structureel, verdeeld over 3 

onderdelen (mobiliteitsbeleid, parkeerbeleid en fietsenstallingen). 
Onduidelijk is hoe deze bedragen in detail zijn opgebouwd. 

Heeft relatie met vraag 64,65,160,220 
  
Vraag Graag een overzicht/detailering van deze bezuinigingsmaatregelen 

binnen Duurzame mobiliteit. 
 
 
Antwoord: 

 
Temporiseren mobiliteitsbeleid (719.000): 
Bij de invulling van deze bezuiniging zullen we waar mogelijk gebruik maken van de rapportage 
‘Ambtelijke inventarisatie Utrechtse begrotingsalternatieven’. Het gaat hierbij om een structurele 
besparing op het vaste budget voor beleid en aansturing van de opgave mobiliteit. Deze bezuiniging 
van 719.000 euro betreft het beleidsbudget bereikbaarheid (exclusief parkeerbeleid). Met dit budget 
dekken we de benodigde personele middelen voor alle aspecten van mobiliteitsbeleid en (in beperkte 
mate) beleidsonderzoek. Onder het mobiliteitsbeleid vallen diverse posten, zoals de samenwerking 
met de G4 aan onder meer ov en verkeersveiligheid, communicatie en participatie, inzet voor 
beleidsvorming over fiets, voetganger, het autonetwerk, deelmobiliteit, goederenvervoer, 
internationale samenwerking, samenwerking Rijk-regio in onder meer UNed, etc. 
De bezuiniging realiseren we grotendeels door te bezuinigen op personele inzet en in beperkte mate 
door minder beleidsonderzoek uit te voeren. Beleidsonderzoek naar de bereikbaarheidsvraagstukken 
in bepaalde wijken zullen we temporiseren door het later, of niet uit te voeren.  
In de programmabegroting nemen we jaarlijks op welke (beleids)activiteiten en onderzoeken we 
blijven doen, beëindigen of nieuw gaan oppakken. 
Besparen op parkeerbeleid (154.000): 
We verlagen de inzet van personeel in de backoffice van de scanauto bij de handhaving. Door 
intensiever gebruik te maken van de digitale systemen kunnen we een efficiëntieslag maken. 
Bezuinigen op nieuwe bemenste inpandige fietsenstallingen (514.000): 
Vanaf 2026 komen exploitatiemiddelen beschikbaar die bestemd zijn voor het exploiteren van nieuwe 
openbare fietsenstallingen (binnenstad, P1/P4 (Kleppiere), Utrecht CS, Jaarbeurspleingebouw / 
Oopen). Het levert een besparing op als we deze middelen niet meer inzetten voor het realiseren van 
nieuwe bemenste inpandige fietsenstallingen. Dat betekent dat we minder stallingen kunnen 
realiseren dan eerder beoogd.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  27 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Actualisatie financieel beeld 2024 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 360 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context In 2024 wordt 2,5M aan frictiekosten begroot, in 2025 5.0M. Dat maakt 

het aannemelijk dat bezuinigingsmaatregelen (deels) al in 2025 
geïmplementeerd worden. De kosten daarvan worden wel begroot als 
frictiekosten, de opbrengsten niet. Tussentijds gedurende het jaar 
zullen er toch ook opbrengsten zijn? 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waarom worden de baten van de hervormingsbezuinigingen in 2025 

op 0 geraamd? 
 
 
Antwoord: 

 
Deze extra bezuinigingen zijn vanaf 2026 structureel nodig, zie toelichting pagina 10 Voorjaarsnota 
2024 (raadsbesluit 2c bij Voorjaarsnota 2024) en de bijlage Hervormingen bij de programmabegroting 
2025. In 2025 dus nog geen baten maar vanaf 2026 20 miljoen, oplopend tot structureel 25 miljoen in 
2028.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  28 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 2: Passende aanvullende zorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 124 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag 43 
  
Vraag Opgemerkt wordt dat er géén rekening wordt gehouden met 

demografische ontwikkelingen. De vraag in de doelgroep is juist wel 
gevoelig voor demografische ontwikkelingen. Wanneer voor dit effect 
wel wordt gecorrigeerd, wat betekent dat voor de geraamde lasten? 

 
 
Antwoord: 

 
In de financiële prognose is de demografische ontwikkeling  zoveel mogelijk meegenomen, al blijft dit 
een voorspelling en een momentopname. Veranderingen in landelijk beleid (o.a. IZA) , maar ook 
mogelijke andere maatschappelijke ontwikkelingen (o.a. vergrijzing), kunnen hier nog steeds 
veranderingen in aanbrengen. Wij volgen daarom de ontwikkelingen nauwlettend en leggen in de P&C 
cyclus besluiten bij de raad voor indien nodig. 
Wat betreft de tabellen bij het bereik (aantal mensen in zorg) kunnen we deze op dit moment nog niet 
nauwkeurig genoeg, per zorgvorm, visueel weergeven. De voorspellingslijn is gemaakt op basis van 
het verleden waarin ook sprake was van demografische ontwikkelingen. Hierdoor kunnen we voor de 
korte termijn redelijk voorspellen op basis van de ontwikkelingen van afgelopen jaren. Op de langere 
termijn is dit echter minder goed mogelijk, omdat lastig te bepalen is in hoeverre er extra gecorrigeerd 
moet worden voor demografie en hoe sterk dat effect exact moet zijn bij elke zorgvorm. In de 
grafieken werken we daarom met een voorspelling op basis van het verleden met een prognosepluim 
waarmee wordt aangegeven dat de voorspelling op lange termijn steeds onzekerder wordt. 



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  29 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 2: Passende aanvullende zorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Alleen bij doelstelling 2 in het programma passende ondersteuning en 

opvang wordt opgemerkt dat de vraagontwikkeling niet gecorrigeerd 
wordt voor demografische ontwikkelingen. Het effect daarvan op de 
vraag en kosten kan groot zijn. 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Mogen we ervan uitgaan dat alle geprognosticeerde trends waarbij 

bevolkingsopbouw en de ontwikkeling daarvan van invloed zijn op de 
vraag en daarmee de kosten zijn gecorrigeerd voor de demografische 
ontwikkelingen in onze snel groeiende gemeente? 

 
 
Antwoord: 

 
Voor het effect van de groei van de stad wordt jaarlijks bij de voorjaarsnota de gehele begroting 
aangepast met de actuele inschattingen van de groei het referentiekader groei (zie pag 17 VJN 2024).  
Uitgangspunt van ons groeikader is dat we inkomsten door toename van het aantal inwoners en 
woningen bestemmen voor het opvangen van de gevolgen van de groei van de stad. De verwachte 
baten door toename van de algemene uitkering en OZB-inkomsten als gevolg van de verwachte groei 
op basis van de Utrechtse bevolkingsprognose worden jaarlijks bij de voorjaarsnota beschikbaar 
gesteld voor lasten die samenhangen met deze groei van de stad. De toenemende kosten voor 
uitvoering van wettelijke taken als gevolg van de groei (en krimp) van de stad dekken we uit het 
referentiekader groei. De gemeente heeft immers geen keuze om een product te leveren en dus 
groeien de kosten noodzakelijkerwijs als het aantal inwoners toeneemt. De kosten van het 
referentiekader worden bepaald door het gemiddelde budget (norm) per inwoner (of bepaalde groep 
inwoners) van de verschillende producten (wettelijke taken) te vermenigvuldigen met de verwachte 
toename van het aantal inwoners (of bepaalde groep).



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  30 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Doelstelling 1: Werknemers en -gelegenheid 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 156 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Op pag 143 wordt gesteld dat "het Ondernemersfonds stijgt vanaf 

2025 omdat de OZB-niet woningen in hetzelfde jaar verhoogd worden 
met 12%", i.e. een stijging met e1748k 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Ondanks de groei van 12% OZB-niet woningen in 2025 blijft de 

begrote subsidie Ondernemersfonds Utrecht stabiel op e12393k. Hoe 
wordt het verschil met de begrote OZB stijging verklaard? En als de 
subsidie zoals wij vermoeden toch stijgt met e1748k, wat betekent dat 
voor de verdere toename van de reserves van het ondernemersfonds? 

 
 
Antwoord: 

 
Het OFU is een onafhankelijke stichting en verbindt lokale ondernemers, verschillende sectoren en 
organisaties. Via het OfU kunnen ondernemers collectief investeren in initiatieven die bijdragen aan 
het vestigingsklimaat en de aantrekkelijkheid van de stad. De stichting wordt bekostigd door 
ondernemers zelf via een extra opslag boven op de OZB niet-woningen. Per 1 januari 2012 hanteren 
we hiervoor een opslag van een vast percentage 11,1% van de OZB niet-woningen. Sinds 2021 is het 
Ondernemersfonds niet altijd consequent in lijn met de baten OZB niet-woningen verhoogd. De opslag 
op OZB niet-woningen van 11,1% is wel in rekening gebracht aan de ondernemers. Bij de 2e Berap 
wordt dit tot en met 2024 gecorrigeerd. De verdere jaren wordt verwerkt bij de VJN25. Zie ook 
toelichting 2e Berap pagina 14. Hierdoor klopt de constatering dat de stand van het 
ondernemersfonds voor 2024 en 2025 aan elkaar gelijk is. Het is lastig te voorspellen wat de 
verhoging uitkering op betaling aan het Ondernemersfonds betekent voor de reserve van het 
Ondernemersfonds, dit is aan het Ondernemersfonds. Tot op heden vallen de bestedingen van de 
ondernemers binnen de kaders van de bestedingstermijn van drie jaar.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  31 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Klimaatvriendelijke stad 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 49 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context In de VJN is een taakstelling voor 1701 afgesproken. In de 

programmabegroting die voorligt worden de uitgaves veel minder. Zo 
zijn de lasten in 2026 bijna de helft minder dan in 2024. Het 
vertekende beeld voor de baten is te begrijpen omdat de gelden vanuit 
het rijk nog niet bekend zijn, maar dit zou niet moeten gelden voor de 
lasten. 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe is dit te verklaren en hoe verhoudt de taakstelling zich tot de 

lasten? Wat betekent dit concreet voor de lasten die in dit programma 
staan (hoofdzakelijk buurtaanpak, gebouwen verduurzamen, etc.). 

 
 
Antwoord: 

 
Wanneer wij middelen ontvangen vanuit het Rijk (Specifieke Uitkeringen – SPUK- ) dan worden deze 
op de gemeentelijke begroting zowel de baten als lasten verhoogd. Tegenover de baten staat dan de 
daadwerkelijk te ontvangen SPUK, en tegenover de lasten staan dan de extra kosten die we maken 
om uitvoering te geven aan het doel waarvoor de middelen zijn ontvangen. In 2026 en verder zullen in 
elk geval de CDOKE klimaatmiddelen beschikbaar zijn. De verwachting is hierbij dat we de lasten en 
baten begroting in die jaren met 5 á 6 miljoen kunnen verhogen. Dit wordt opgenomen in de komende 
Bestuursrapportage 2025. De rijksoverheid heeft aangegeven deze middelen ook vanaf 2026 te 
continueren, mogelijk wel met een bezuiniging van 10%.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  32 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Klimaatvriendelijke stad 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 52 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Verandering energieverbruik gebouwde omgeving t.o.v. 2020 staat in 

percentages minder 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe verhouden de percentages minder zich tot het totaal en wat is de 

0-meting? 
 
 
Antwoord: 

 
Het verbruik in 2020 dat we voor het programma besparen als referentiejaar en nulpunt gebruiken was 
13.877 TJ. 
De percentages waarmee het verbruik t.o.v. 2020 daalt is 35% (doelstelling uit programma besparen) 
gedeeld door 30 jaar, wat afgerond uitkomt op jaarlijks 1,2%. Als gevolg van afronding komt in één  
jaar  het verschil op 1,1% uit.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  33 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Klimaatvriendelijke stad 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context In de voorjaarsnota wordt genoemd dat het college werkt met een 

jaarlijkse programmering (en niet verder richting de toekomst 
programmeert). 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe wordt, zoals in de programmabegroting wordt weergegeven, 

bepaald dat er lagere lasten zijn vanaf 2026 als de activiteiten nog niet 
bekend zijn? 

 
 
Antwoord: 

 
Met jaarlijkse programmering wordt bedoeld dat er binnen de budgetten van de opgave 
Energietransitie jaarlijks kan worden bijgesteld tussen de verschillende programmaonderdelen (o.a. 
Energie infrastructuur, Duurzame Opwek, Wonen, Bedrijven, Publiek eigendom, Buurtaanpak). Dit kan 
nodig zijn indien de ontwikkelingen in het energielandschap daar om vragen. Bijvoorbeeld extra 
activiteiten rond netcongestie of in het geval van windenergie in Rijnenburg fases waar de gemeente 
meer of juist minder aan zet was, waardoor de inzet en de kosten ook fluctueren. In de 
programmabegroting worden de lastenbudgetten gepresenteerd. Deze beschikbare budgetten zijn 
kaderstellend voor de activiteiten die kunnen worden geprogrammeerd. Jaarlijks wordt uw raad met de 
jaarplanbrief (4e kwartaal) geïnformeerd hoe in het volgende jaar binnen het programma de middelen 
(mens en geld) worden ingezet.  Bij de toelichting op de lastenbudgetten is ook aangegeven dat de 
getoonde afname van het lasten en baten budget vanaf 2026 nog een vertekend beeld geeft doordat 
de specifieke uitkering voor de uitvoeringscapaciteit Klimaat en energiebeleid (CDOKE) nog meerjarig 
op de begroting moeten worden verwerkt (zie ook het antwoord op vraag 31).



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  34 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 142 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Ondersteunen van innovatieve en duurzame projecten via Europese 

subsidie uit het Kansen voor West programma (EFRO) 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Over wat voor soort projecten gaat dit? Liggen hier ook kansen voor de 

energietransitie en lokaal eigendom? 
 
 
Antwoord: 

 
Dit betreft innovatieve projecten rondom de thema's innovatie bij MKB’ers, klimaat, energietransitie, 
circulaire economie en arbeidsmarkt. Ook het betrekken van de bewoners bij deze maatschappelijke 
transities kan een onderdeel zijn. Zo hebben we dit jaar bijvoorbeeld EFRO-subsidie ingezet bij 
projecten  rondom het verduurzamen van VVE’s en het bouwen van een e-hub in het Merwedegebied. 
Vanuit het programma Klimaatvriendelijke stad wordt gewerkt aan de energietransitie en ook gekeken 
naar lokale energiegemeenschappen. Hiervoor wordt breder naar Europese subsidies gekeken, dan 
het EFRO programma waar ook kansen liggen voor energietransitie en lokaal eigendom. We hebben 
recent bij Interreg Noord West een subsidieaanvraag ingediend met partners zoals Oog voor Warmte, 
Warm Lunetten, Griftstroom, Hogeschool Utrecht en Energie Samen op het thema ‘Engaged Energy-
Communities with Technological Integrated Energy Systems’. In december wordt bekend of we 
definitief desubsidie voor dit project krijgen.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  35 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Rachel Streefland; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Algemene middelen en overhead 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 233 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context 'In verband met diverse claims, juridische geschillen en rechtsgedingen 

was een 
voorziening ingesteld. Deze voorziening blijkt niet nodig te zijn en kan 
zodoende vrijvallen'' 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Welke claims, juridische geschillen en rechtsgedingen betreft dit? 

 
 
Antwoord: 

 
De voorziening komt te vervallen vanwege een positieve ontwikkeling inzake een dispuut met 
betrekking tot een geheieeneen geheim risico (zie paragraparagraaf Weerstandsvermogeneen 
geheim risico (zie paragraaf Weerstandsvermogen en risicobeheersing).



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  36 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Weerstandsvermogen en risicobeheersing 
Paragraaf Ontwikkelingen en actualiteiten 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 249 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Bij punt 4; autonome groei volume jeugdwet en wmo bij externe 

factoren worden wel prestatiedruk, vergrijzing en langer thuiswonen 
genoemd 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waarom staat bestaanszekerheid hier niet tussen? 

 
 
Antwoord: 

 
Voor de bijstandsuitkeringen (BUIG) en het armoedebeleid zijn aparte risico's opgenomen. Het risico 
van de BUIG staat in de top 10 van de risico's. Het risico van het armoedebeleid valt hier buiten, maar 
telt wel mee in het totaal bedrag van de benodigde weerstandscapaciteit.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  37 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Weerstandsvermogen en risicobeheersing 
Paragraaf Ontwikkelingen en actualiteiten 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 251 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Ten tijde van de publicatie van de programmabegroting was al bekend 

dat de LVV financiering vanuit het Rijk zou stoppen 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Het is nu duidelijk dat de financiering vanuit het Rijk stopt, waarom is 

dit niet meegenomen met de programmabegroting met ook de 
aangenomen motie deze in Utrecht tot 2027 zelf te bekostigen. 

 
 
Antwoord: 

 
Het risico omvat de kosten voor het stopzetten van de LVV. Dit risico is niet op de korte termijn van 
toepassing nu daar met de Programmabegroting 2025 extra middelen voor zijn gereserveerd 
(amendement A 112 ) voor 2025 en met nog enige onzekerheid ook voor 2026. Echter vanaf 2027 is 
het onzeker of de LVV kan worden voortgezet of toch moet staken. In amendement A12 is 1 miljoen 
vrijmaakt voor de LVV in 2025.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  38 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Overzicht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 119 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Er zijn 3 lasten voor dit programma, basiszorg buurtteam sociaal, 

aanvullende zorg en individuele begeleiding en budget voor taken die 
we als centrumgemeente uitvoeren 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Deze budgetten liggen flink uit elkaar. wat is de daarvoor de oorzaak? 

 
 
Antwoord: 

 
De taken die onder deze doelstellingen vallen zijn heel anders van aard. Zo valt onder de doelstelling 
Basiszorg Buurtteam Sociaal hoofdzakelijk de basiszorg en toegang tot aanvullende zorg voor de 
gemeente Utrecht. De kosten per gebruiker van deze soort zorg liggen lager dan bij de 
specialistischere zorg onder de doelstelling aanvullende zorg. Onder de doelstelling 24-
uursbegeleiding valt de opvang van dakloze mensen, beschermd wonen en opvang en ondersteuning 
bij geweld in afhankelijkheidssituaties voor 16 Utrechtse gemeenten, omdat Utrecht hiervoor als 
centrumgemeente fungeert. Daarbij is deze soort zorg hoog specialistisch en  moet ook het verblijf 
worden bekostigd. Daardoor zijn de kosten per cliënt dus hoger. 



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  39 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 1: Passende basiszorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 121 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Bij bereik: het aantal nieuw gestarte casussen loopt op 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wordt dit ingeschat als een zorgelijke ontwikkeling? 

 
 
Antwoord: 

 
In de basis vinden wij het positief dat mensen het buurtteam goed weten te vinden. Dit zorgt ervoor 
dat  mensen snel ondersteund kunnen worden, wat helpt voorkomen dat de problematiek verergert. 
We kunnen echter niet kwantificeren in hoeverre het toegenomen aantal gestarte casussen komt 
doordat mensen vaker een hulpvraag hebben of doordat mensen het buurtteam beter weten te vinden 
en daarom makkelijker aankloppen. We weten niet wie we niet bereiken, wel zien we dat de 
samenleving complexer wordt waardoor mensen vaker hulp nodig hebben. De thema's waarop 
mensen het meest aankloppen bij het buurtteam zijn geld, geestelijke gezondheid, lichamelijke 
gezondheid en wonen. Dit zijn thema's waar ook landelijk gezien veel uitdagingen zijn. Het 
woningentekort, wachtlijsten bij de GGZ en de energiecrisis in  droegen bij aan de vragen die mensen 
stellen bij het buurtteam. We zijn met het Buurtteam in gesprek over welke vragen ook in de sociale 
basis goed beantwoord zouden kunnen worden. 



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  40 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 1: Passende basiszorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 121 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Bij bereik: er wordt gezegd dat de verwachting is dat deze trend 

doorzet in de groei van de stad. 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wordt hier ook rekening gehouden met vergrijzing van de populatie, zo 

nee, waarom niet? 
 
 
Antwoord: 

 
De verwachting dat de instroom zal blijven stijgen is zeker ook gebaseerd op de vergrijzing. 



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  41 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 1: Passende basiszorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 122 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Bij effectindicatoren wordt er naar meetbare kwaliteit verwezen die 

gemeten wordt door de Ervaringswijzer. Deze staan in de jaarstukken. 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Welk percentage van de inwoners die gebruik maken van de 

desbetreffende zorg, vult deze enquete in? Is dit een goede indicatie 
voor kwaliteit? 

 
 
Antwoord: 

 
Dit percentage verschilt per zorgvorm. We werken doorlopend aan het bereik van Ervaringwijzer en 
hoe we deze zo goed mogelijk kunnen laten aansluiten bij de doelgroep, zo gaan we samen met panel 
Meetellen in het najaar een gesprek organiseren om te kijken hoe we deze tool beter kunnen laten 
aansluiten en de respons kunnen verhogen en maken we met het buurtteam in hun jaarplan 
aanvullende afspraken. We vullen onze inzichten uit de ervaringwijzer daarnaast aan met signalen die 
wij binnen krijgen van belangenbehartigers, cliëntenraden en klachten en cliëntervarings rapportages 
van onze aanbieders en klachten/signalen die bij ons als gemeente binnen komen. Deze onderdelen 
bij elkaar geven ons een goed beeld van de ervaren kwaliteit, maar er blijft natuurlijk ruimte voor 
verbetering.  
Aandeel van de zorggebruikers die de ervaringwijzer hebben ingevuld per zorgvorm (cijfers van 2023): 
- Dagbegeleiding: Het afnemen van schriftelijke of digitale clientervaring past niet bij de meeste 
deelnemers van de dagbegeleiding. Oorzaak is bijvoorbeeld dementie, het Nederlands niet goed 
machtig zijn of niet digitaal vaardig zijn. We hebben afspraken met iedere aanbieder over hoe zij wél 
clientervaring af kunnen nemen. Dat doen ze op verschillende manieren, zoals gesprekken met 
deelnemers of bijeenkomsten met mantelzorgers. Dit zorgt ervoor dat er geen éénduidig antwoord te 
geven is op het bereik van de clientervaringsonderzoeken.  
- Individuele begeleiding: 6,5% 
- Thuisbegeleiding 22% 
- Arbeidsmatige Activering: 21%  
- Hulpmiddelen: 6,6%  
- Buurtteam: 1,8% (dit was in 2022 nog  4%, daarom maken met het buurtteam afspraken in hun 
jaarplan hierover) 
- hulp bij huishouden: In verband met de nieuwe aanbesteding is er bij hulp bij het huishouden in 2023 
nog geen gebruik gemaakt van Ervaringwijzer. In 2024 is hiermee gestart. De aanbieders hebben wel 
zelf cliënttevredenheidsonderzoeken uitgevoerd.  
- maatschappelijke opvang en beschermd wonen 7,5%  
- Geweld in afhankelijkheidsrelaties: 5% 
Een kanttekening is wel dat er veel cliënten in een langdurig traject zitten waardoor het kan zijn dat zij 
in een eerder jaar wel de ervaringwijzer hebben ingevuld.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  42 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 1: Passende basiszorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 122 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context GGDrU heeft het mandaat voor kwaliteitstoezicht ook een mandaat om 

toezicht op calamiteiten te houden 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat houdt dit precies in? 

 
 
Antwoord: 

 
Incidenten- en calamiteitentoezicht houdt in dat de GGD, op het moment dat er een incident of 
calamiteit wordt gemeld, bevoegd is om de aard van dit incident te onderzoeken, de betrokken 
zorgverlener / -instelling te bevragen en maatregelen op te leggen indien nodig om de kwaliteit van 
zorg in de toekomst te waarborgen. Kwaliteitstoezicht houdt in dat de GGD gemandateerd is om 
signaal- of proactief toezicht te houden naar de kwaliteit van de Wmo-ondersteuning.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  43 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 2: Passende aanvullende zorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 125 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Onder het kopje beschikbaarheid: er wordt niet genoemd dat er 

rekening wordt gehouden met demografische ontwikkeling. 
Heeft relatie met vraag 28, 29 
  
Vraag Wordt dit wel gehouden? kijkend naar migratiestromingen en 

vergrijzing? Zo nee, waarom niet? 
 
 
Antwoord: 

 
In de financiële prognose is de demografische ontwikkeling  zoveel mogelijk meegenomen, al blijft dit 
een voorspelling en een momentopname. Veranderingen in landelijk beleid (o.a. IZA, rechten van Eu-
arbeidsmigranten) , maar ook mogelijke andere maatschappelijke ontwikkelingen (o.a. vergrijzing ), 
kunnen hier nog steeds veranderingen in aanbrengen. Wij volgen daarom de ontwikkelingen 
nauwlettend en leggen in de P&C cyclus besluiten bij de raad voor indien nodig. 
Wat betreft de tabellen bij het bereik (aantal mensen in zorg) kunnen we deze op dit moment nog niet 
nauwkeurig genoeg, per zorgvorm, visueel weergeven. De voorspellingslijn is gemaakt op basis van 
het verleden waarin ook sprake was van demografische ontwikkelingen. Hierdoor kunnen we voor de 
korte termijn redelijk voorspellen op basis van de ontwikkelingen van afgelopen jaren. Op de langere 
termijn is dit echter minder goed mogelijk, omdat lastig te bepalen is in hoeverre er extra gecorrigeerd 
moet worden voor demografie en hoe sterk dat effect exact moet zijn bij elke zorgvorm. In de 
grafieken werken we daarom met een voorspelling op basis van het verleden met een prognosepluim 
waarmee wordt aangegeven dat de voorspelling op lange termijn steeds onzekerder wordt. 
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  44 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 2: Passende aanvullende zorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 124 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Onder het kopje effectindicaten staat genoemd dat er gesprekken zijn 

met partners 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Op welke frequentie worden deze gehouden? En worden er ook 

gesprekken met inwoners georganiseerd? 
 
 
Antwoord: 

 
Dit verschilt per partner, afhankelijk van de grootte en aard van de diensten maar ook op basis van 
wat er speelt. We voeren minimaal drie 1-op-1 "tertaalgesprekken" per jaar met onze aanbieders 
waarin de officiele zaken zoals de ontwikkelingen in de vraag, de wachtlijsten, de financiële situatie en 
de kwaliteit worden besproken. Er zijn ook grote partners in de stad we die we maandelijks spreken,  1 
op 1 of in groepsverband. Daarnaast is er jaarlijks één overleg met alle aanbieders van dezelfde 
zorgvorm bij elkaar om van elkaar te leren. In periodes van verlengingen, aanbestedingen en nieuwe 
beleidsontwikkelingen loopt het aantal gesprekken op ten behoeve van de benodigde afstemming. We 
hebben daarnaast doorlopend verschillende gesprekken met inwoners in georganiseerd verband 
zoals de Wmo-cliëntenraad, Stichting Goud, De Achterkant, Rechtop Solgu, U-op leeftijd etc.  
Rondom het schrijven van beleidsstukken en uitvoeringsplannen worden daarnaast ook altijd 
gesprekken met inwoners georganiseerd, dit vindt uw raad altijd terug in de paragraaf participatie.  
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  45 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 2: Passende aanvullende zorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 126 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Onder hervormingen wordt de waakvlamfunctie genoemd. 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe wordt deze precies ingezet? zijn daar richtlijnen voor? 

 
 
Antwoord: 

 
De waakvlamfunctie wordt nog uitgewerkt. Kern van het idee is dat inwoners die nu voor bijvoorbeeld 
90% van de tijd met behulp van hun omgeving verder zouden kunnen nog wel een beroep kunnen 
doen op een professional aanvullende zorg op het moment dat dit nodig is, bijvoorbeeld bij een 
terugval. Door afspraken te maken over een waakvlamfunctie hoeft er niet onnodig 
voltijdsondersteuning in stand te worden gehouden voor enkele gebeurtenissen of een risico op 
terugval. Er kan worden afgeschaald wanneer dat passend is en snel, zonder wachtlijst, weer worden 
opgeschaald of even ingesprongen worden wanneer nodig. Dit moet eraan bijdragen dat de 
zorgcapaciteit ingezet kan worden voor de meest kwetsbare inwoners. 
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  46 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Overzicht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 159 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Lasten voor aanbieders die clienten voorzien van specialistische zorg. 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Deze kosten vallen op 90 miljoen euro, wij vinden dit een groot bedrag, 

waardoor is dit bedrag zo hoog in vergelijking met de andere lasten? 
 
 
Antwoord: 

 
Het gaat hier om daadwerkelijke zorgkosten specialistische jeugdhulp. Dit is de grootste kostenpost 
binnen de jeugdhulp. Utrecht is hierin niet uniek, dit is in lijn met de landelijke verhouding. 
Specialistische jeugdhulp is een dure vorm van zorg door de intensiteit van de jeugdhulp en de kosten 
van locaties bij verblijf zoals gezinshuizen.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  47 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Overzicht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 159 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context De mutaties reserves zijn 2.7 miljoen van de activa reserve 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag is dit 2.7 miljoen op de totale 10 miljoen van de activa reserve? 

 
 
Antwoord: 

 
De gerefereerde € 2,7 miljoen en de totale € 10 miljoen hebben geen directe relatie met elkaar op de 
doelstelling Onderwijshuisvesting. 
Bij de Voorjaarsnota 2024 is er op meerdere doelstellingen een vrijval geweest van de vaste activa 
reserve. (p.34 Voorjaarnota 2024) De activareserve dient ter dekking van de kapitaallasten van de 
investeringen. Bij een vrijval van de vaste activa reserve moet de structurele dekking voor de 
investeringen worden verhoogd.  
In de Programmabegroting 2025 staat echter nog ten onrechte de € 2,7 mln. aan onttrekking van de 
vaste activa reserve. Het bovengenoemde effect van de Voorjaarsnota 2024 is niet juist verwerkt.  
Deze omissie zal in de Eindejaarswijziging 2024 worden gecorrigeerd.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  48 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 1: Eigen pad in het onderwijs 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 161 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Bij effectindicatoren wordt percentage niet vervulde vacatures in het 

primaire onderwijs genoemd 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waarom niet in het VO? 

 
 
Antwoord: 

 
Op het moment van opstellen van de programmabegroting beschikten we nog niet over meetbare 
gegevens uit het voortgezet onderwijs. Per december beschikken we wel over deze gegevens 
(gemeten in opdracht van het ministerie van OCW). We zullen de raad informeren over de uitkomsten. 
Daarnaast onderzoeken we of de effectindicator aangepast kan worden naar het percentage 
vacatures in het primair én voortgezet onderwijs.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  49 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries; Eelco Eerenberg;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 1: Eigen pad in het onderwijs 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 162 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Bij activiteiten die we blijven doen wordt waardering vakmanschap 

genoemd en mbo uitvoerinsgplan 2023-2026 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe wordt praktijkonderwijs hier bij betrokken? 

 
 
Antwoord: 

 
Het praktijkonderwijs is in deze aanpak niet betrokken. We werken in het mbo-uitvoeringsplan samen 
met de vier Utrechtse mbo-instellingen en richten ons op de positie van de mbo-studenten. Echter, 
met de inspanningen vanuit deze samenwerking hopen wij op langere termijn positieve impact te 
maken op de waardering en positie van ál onze vakmensen, dus ook degene die bijvoorbeeld in het 
praktijkonderwijs of het hbo zijn opgeleid.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  50 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 1: Eigen pad in het onderwijs 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 163 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Bij activiteiten die we blijven doen/anders doen wordt de 

onderwijsimpulsregeling genoemd. er is nu minder/geen geld voor 
innovatie en aansluiting PO/VO 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wordt er bijgehouden wat de leerresultaten zijn van de leerlingen die 

door de stop op deze subsidie uit de brede brugklas moeten treden en 
welk effect dat heeft op de kinderen. Zo ja, hoe? 

 
 
Antwoord: 

 
Nee, de leerresultaten worden niet bijgehouden, omdat de gemeente geen subsidie verstrekt voor een 
brede brugklas. De subsidie onderwijsimpuls is een projectsubsidie en geen brede brugklas subsidie. 
De bedoeling van de projectsubsidie is dat scholen een impuls kunnen geven aan een ontwikkeling en 
deze daarna op eigen kracht kunnen voortzetten. Het stoppen met de subsidie onderwijsimpuls heeft 
geen effect op leerlingen in brede brugklassen. Wel op de ontwikkelkracht van schoolteams.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  51 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 2: Huisvesting scholen 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 165 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Over effectindicatoren; 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag percentage groene schoolpleinen staan niet als indicator opgenomen. 

waarom is dat? 
 
 
Antwoord: 

 
Toen de effectindicatoren werden bepaald, was de "Nadere regel speelplaatsen van scholen" nog niet 
ingegaan. Omdat het belangrijk is om uit te gaan van een nulpunt, is deze niet tussentijds toegevoegd.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  52 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; Dennis de Vries;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 3: Versterken veerkracht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 168 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Bij nieuwe acticiteiten in het begrotingsjaar staat; we verkennen met 

partners hoe professionals flexibeler kunnen worden ingezet op basis 
van vaardigheden en bekwaamheid 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat is hier het verwachte effect van en hoe wordt dat gemeten? 

 
 
Antwoord: 

 
We verwachten dat dit kan bijdragen aan het verminderen van het personeelstekort in de BSO plus, 
zodat er meer kinderen terecht kunnen in de BSO plus. Momenteel zijn er wel plekken, maar is er 
door personeelstekort bij een aantal partners niet op alle dagen BSO plus mogelijk. In 2025 gaan we 
dit met partners doorontwikkelen (welke kwaliteiten en vaardigheden zijn nodig), monitoren (aan de 
hand van tools) en waar nodig bijsturen. Bij de verantwoording 2025 informeren wij de raad hierover.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  53 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 4: Buurtteams 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 171 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context onder het kopje kwaliteit wordt verwezen naar de ingevulde 

ervaringswijzer 
Heeft relatie met vraag 51 
  
Vraag Over het algemeen vult een laag percentage inwoners deze 

ervaringswijzer in. Hoe wordt daarmee omgegaan en is dat dan een 
eerlijke indicatie? 

 
 
Antwoord: 

 
Het invullen van ervaringswijzer gebeurt op basis van vrijwilligheid. Een beperkt percentage van de 
inwoners die basishulp heeft ontvangen van het buurtteam vult de ervaringswijzer in. In overleg met 
het buurtteam kijken we op welke wijze we de respons kunnen verhogen.  Op dit moment zien wij 
geen betere mogelijkheid voor een andere manier van meten. Daarnaast benutten we klachten (zowel 
officiële als informele), incidenten bij cliënten, datalekken, uitval (voortijdige beeindiging van een 
traject) en calamiteiten (gemeld bij Inspectie) om een beter beeld te krijgen van de kwaliteit van de 
jeugdhulp.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  54 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 4: Buurtteams 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 171 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Activiteiten die we blijven/anders doen 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag De rol van de EVU wordt niet genoemd. Speelt deze nog een rol? 

 
 
Antwoord: 

 
Het toekomstscenario kind en gezinsbescherming wordt in Utrecht uitgevoerd in de samenwerking 
van buurtteams en het EVU. Er zijn 2 teams in de wijken Leidsche Rijn en Overvecht. Het rijk en de 
VNG (opdrachtgevers) nemen op 18 oktober een eerste stap in de besluitvorming. Daarna volgt 
besluitvorming door kabinet en debat in de Tweede Kamer, we informeren de raad Q3 2025 over de 
uitkomsten (of eerder zodra besluit bekend is). Het toekomstscenario staat niet in het 
regeerprogramma van het nieuwe kabinet en er is geen geld voor gereserveerd door het rijk. Daarom 
heeft wethouder De Vries met de wethouders van Amsterdam en Foodvalley een brief geschreven.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  55 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 5: Specialistische jeugdhulp 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 174 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context onder het kopje: activiteiten die we blijven/anders doen wordt 

jeugdzorg+ genoemd. 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Het lijkt alsof hier geen budget aan gekoppeld is. Klopt dat? en zo ja, 

hoe wordt dat dan gedaan? 
 
 
Antwoord: 

 
Het ontwikkelen van alternatief zorgaabod voor de Jeugdzorg+ wordt volledig gedekt door een 
specifieke uitkering (SPUK) van het rijk die in Q4 2024 verstrekt wordt en is hierdoor niet zichtbaar in 
de begroting.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  56 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 6: Jeugdbescherming 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 176 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context BIj nieuwe activiteiten in het begrotingsjaar staat: start van het een 

jarig subsidiecontract 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Welke partij verleend deze subsidie? hoe worden effecten in dit ene 

jaar gemeten? 
 
 
Antwoord: 

 
Deze subsidie wordt verleend door de 26 samenwerkende gemeenten in de provincie Utrecht. Het 
CBS houdt halfjaarlijks de cijfers bij van Veilig Thuis en de Gecertificeerde Instellingen. Dat gebeurt 
ook in 2025 voor Utrecht. Het effect van de inzet voor huiselijk geweld en kindermishandeling en de 
inzet voor jeugdbescherming en jeugdcriminaliteit wordt landelijk ‘gemeten’ door langdurige en 
onafhankelijke onderzoeksprogramma’s uitgevoerd door het Verwey Jonker Instituut en het WODC.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  57 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 6: Jeugdbescherming 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 177 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Bij activiteiten die we blijven of anders doen wordt genoemd; eenjarige 

subsidie 2025 aan samen veilig midden nederland volgen we het 
koersprogramma 'samen doen wat werkt' wat voortbouwt op het 
veranderprogramma 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat merken inwoners hiervan? 

 
 
Antwoord: 

 
‘Samen doen wat helpt’ is een interne veranderbeweging van Samen Veilig Midden Nederland. De 
belangrijkste doelstelling is om de jeugdige en het gezin meer centraal te stellen in het dagelijks werk 
en in het functioneren van de organisatie. SVMN heeft begin 2024 voor het laatst gerapporteerd over 
de voortgang, daarover is de raad geïnformeerd. Concrete voorbeelden van wat is gerealiseerd: inzet 
van cliëntenpanel en cliëntambassadeurs om de feedback van (voormalige) cliënten een plek te 
geven in de organisatie, caseloadverlichting om werkdruk te verlagen, verbeteren kwaliteit van de 
ondersteuning van cliënten en aansluiten van ervaringsdeskundigen bij casuïstiekbesprekingen. De 
precieze impact op inwoners is niet bekend.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  58 
 

Fractie volt 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Risico's 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 179 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Bij risico's wordt genoemd dat de gemeente beperkte invloed heeft op 

wat ouders en andere inwoners voor elkaar doen wat voor de 
maatschappelijk norm als normaal wordt gezien. met als maatregel: we 
kijken scherper naar de grenzen van de jeugdwet 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waarom wordt dit nu gedaan en niet al eerder? 

 
 
Antwoord: 

 
Normaliseren en benutten van eigen kracht van gezinnen was al een belangrijk uitgangspunt in de 
Jeugdwet en ons beleid in afgelopen jaren en zal dat onverminderd blijven. Het past in onze visie op 
de transformatie van jeugdhulp en zal komende jaren ook nodig blijven om jeugdhulp beschikbaar te 
houden voor kinderen en gezinnen die dat nodig hebben. 
In afgelopen jaren heeft Utrecht fors geïnvesteerd in sterke buurtteams die goed vindbaar zijn voor 
gezinnen met vragen over opgroeien en opvoeden. We zien nu dat dit leidt tot een relatief laag beroep 
op aanvullende jeugdhulp (succes) maar ook dat de vindbaarheid van het buurtteam zo goed is zij 
soms vragen krijgt die door ouders zelf of in de pedagogische basis kunnen worden beantwoord. We 
investeren daarom in vindbaarheid van voorzieningen in de pedagogische basis zoals de 
jeugdgezondheidszorg, Dock, JoU en vrijwilligersorganisatie om zo het beroep op jeugdhulp te 
verminderen. 
Daarnaast blijven we samen met partners werken aan het verduidelijken van de overgang van 18- 
naar 18+ en het tijdig en goed benutten van financiering vanuit de WLZ.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  59 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Eva Oosters; Eelco Eerenberg 
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 5: Op eigen manier en niveau sporten 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 201 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Zwemactiviteiten en zwemlessen 
Heeft relatie met vraag 81 
  
Vraag Kunnen zwemlessen van het U-pas budget worden afgeschreven? zit 

een limiet aan het budget wat hieraan uitgegeven kan worden? 
 
 
Antwoord: 

 
Het U-pas budget  kan worden gebruikt voor zwemlessen, zowel voor kinderen als voor volwassenen. 
Er zit geen limiet aan het budget om aan zwemlessen uit te geven. U-pas houders kunnen de U-pas 
gebruiken voor het betalen voor lessen, zolang zij nog voldoende budget op hun U-pas hebben staan. 
De totale kosten voor een diploma zijn op voorhand niet altijd duidelijk, omdat dit afhangt van het 
totaal aantal lessen dat nodig is om het diploma te halen. 
In het kader van zwemveiligheid en met de kennis dat kosten voor zwemles hoog kunnen oplopen, 
bieden we als gemeente voor kinderen extra mogelijkheden aan om een A diploma te halen. Zo 
kunnen kinderen via schoolzwemmen hun diploma halen. Voor de kinderen tussen de 5 en 17 jaar die 
wel recht hebben op een U-pas maar geen schoolzwemmen op school hebben, is er de mogelijkheid 
om gebruik te maken van het zwemlespakket [HYPERLINK] om een A diploma te halen bij 
gemeentelijke zwembaden. Wij adviseren – via de U-pas, de zwembaden en andere partijen in de 
stad - om voor het zwemdiploma A gebruik te maken van het schoolzwemmen of het zwemlespakket, 
zodat het U-pas voor andere doeleinden kan worden gebruikt.  
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  60 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Klimaatvriendelijke stad 
Paragraaf Doelstelling 1: Energieverbruik 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website Energieverbruik | Begroting 2025 (begroting-2025.nl) 
  
Verbijzondering/context We Intensivering de aanpak VvE's en energiescans MKB. 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Woningeigenaren kunnen hun woning isoleren door een isolatiebedrijf 

in te schakelen dat natuurvriendelijk isoleert. Klopt het dat het bij deze 
intensivering alleen over  individuele grondgebonden woningen in 
particulier eigendom gaat? Dus geen “gestapelde” woningen in de 
vorm van appartementencomplex of flatgebouwen? 
- Wat houdt intensivering van de aanpak VvE's precies in? 
- Zo ja, wat is de geschatte 'winst' m.b.t. het bijbehorende doel 
(verandering energieverbruik t.o.v. 2020) (indien inderdaad alleen om 
grondgebondenwoningen in particulier eigendom gaat?) 
- Het VvE-loket is er voor grote VvE's. Echter zijn dit ook de VvE's van 
appartementencomplexen of flatgebouwen, die volgens onze 
informatie niet in aanmerkin komen. Wat houdt de intensivering van de 
aanpak VvE's dan precies in? 
- Wat kan de gemeente betekenen op dit punt zodat 
appartementencomplexen of flatgebouwen wel kunnen isoleren? 

 
 
Antwoord: 

 
- Wat doen we voor intensivering VvE aanpak: gerichte ondersteuning voor begeleiding en 
subsidies.  
- De besparing die deze VvE's gaan realiseren is met de programmabegroting indicator niet aan 
te tonen, die is daarvoor te grof. Het gaat in deze fase bij deze aanpak nog om kleine aantallen en 
besparingen. Als de omvang groter wordt is dit wel terug te zien.  . Hoe meer VvE's gaan meedoen, 
hoe meer impact er zal zjn. We kunnen eerder op projectniveau iets zeggen over het aantal 
maategelen dat is genomen, zoals we dat ook in de jaarlijkse Voortgangsrapportage Energie laten 
zien. Dat zien we (bij de grote aantallen) op termijn terug in een energiebesparing.  
- Wat betreft natuurvriendelijk isoleren is op dit moment voor de grondgebonden woningen en 
gestapelde woningen van corporaties een methodiek beschikbaar, op basis waarvan we 
natuurlijkvriendelijk kunnen isoleren. Voor VvE’s in gestapelde bouw geldt dat met een zogenoemde 
machtiging (een soort vergunning) moet worden gewerkt. In de eerder raadsbrief over dit onderwerp is 
aangegeven hoe dit werkt en hoe we de komende twee jaar tot een standaardisering voor VvE's in 
gestapelde bouw willen  komen.  Het VVE-loket is zowel voor grote VVE’s (appartementencomplexen 
en flatgebouwen), als voor kleine VVE’s. De intensivering van de aanpak houdt in dat er meer 
begeleiding geboden wordt bij de verduurzaming, dat er collectieve inkoopacties worden uitgezet en 
dat er een vangnet komt voor VVE-leden die binnen de huidige omstandigheden niet mee zouden 
kunnen doen. Ook zijn er nu subsidieregelingen in pilot vorm, waarvan de intentie is om dit verder uit 
te bouwen. Dit is afhankelijk van de evaluatie en de beschikbaarheid van rijksmiddelen. Deze 
intensivering van de aanpak moet er aan gaan bijdragen dat dus ook de flatgebouwen en 
appartementencomplexen (grote VVE's) gaan isoleren.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  61 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Klimaatvriendelijke stad 
Paragraaf Investeringen 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website Investeringen | Begroting 2025 (begroting-2025.nl) 
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag In het programmaoverzicht staat 'Aanpassen Infrastructuur (2,09 

miljoen euro)'. Echter zijn er geen investeringen van toepassing voor 
dit programma. Hoe zit dit? 

 
 
Antwoord: 

 
Met het aanpassen van de infrastructuur wordt de energie-infrastructuur bedoeld. Dit zijn plankosten 
voor de ruimtelijke inpassing van energie-infrastructuur, aanpak uitbreiding warmtenetten en het 
programma Netcongestie. Dit zit onder andere op een impactanalyse van de netcongestie op 
ontwikkelingen in de stad, de projectleiding voor de uitbreiding van het elektriciteitsnet (hoog- en 
middenspanningstation en trafostations), maar ook voor het maken van een nieuw Programma 
Warmte en de bronnenstrategie. Het betreft geen fysieke investeringen, waarvoor 
investeringskredieten benodigd zijn. Investeringen worden gedaan door externe partijen zoals Stedin, 
Tennet en Eneco.  Daarom zijn er geen investeringen van toepassing voor dit programma.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  62 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Klimaatvriendelijke stad 
Paragraaf Subsidies 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website Subsidies | Begroting 2025 (begroting-2025.nl) 
  
Verbijzondering/context Pilot Isolatieaanpak kleine VVE's 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe groot zijn dit soort VVE's? Hoeveel VVE's hebben in 2024 

meegedaan aan deze pilot/doen er in 2025 aan mee? En wat zijn de 
resultaten tot nu toe? 

 
 
Antwoord: 

 
We hebben alleen kleine vve’s geselecteerd (tm 7 appartementen) die boiuwkundig op elkaar lijken en 
slechte labels (D,E,F,G) hebben. De meeste vve’s bestaan uit 2 appartementen, er zijn enkele grotere 
vve’s bij.  
In het voorjaar zijn 330 vve’s in de Watervogelbuurt en Julianapark/Elinkwijk aangeschreven. Tot nu 
toe doen 15 vve’s met de aanpak mee. De aanpak is gericht op procesbegeleiding. We organiseren in 
november een tweede ronde, waarbij we vve’s in de buurten nogmaals attenderen op het aanbod. We 
hebben ruimte voor 78 vve’s in totaal. 
Een deel van de vve’s heeft begeleiding van een adviseur. Daarnaast zijn er ook vve’s zelf aan de 
slag. Er is ook een aantal vve’s dat een gemeentelijke stimuleringslening voor kleine vve’s heeft 
aangevraagd waarmee ze de aanpak willen financieren.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  63 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Klimaatvriendelijke stad 
Paragraaf Overzicht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website Overzicht | Begroting 2025 (begroting-2025.nl) 
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Op welke manier is de taakstelling doorgevoerd? Wat betekent dit 

concreet in de plannen/Wat wordt er binnen dit programma concreet 
minder gedaan  en hoeveel geld wordt daarbij bezuinigd? 

 
 
Antwoord: 

 
In het programma Klimaatvriendelijke stad is gekozen voor een taakstelling omdat hier geen sprake is 
van structurele programmalijnen, maar van een jaarlijkse programmering. In de praktijk betekent een 
taakstelling structureel minder budget om jaarlijks te programmeren ten behoeve van de 
energietransitie. In de jaarplanbrief (4e kwartaal) wordt u geïnformeerd wat de programmering voor 
het komende jaar wordt.  Zie ook het antwoord op vraag 13.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  64 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf Overzicht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website Overzicht | Begroting 2025 (begroting-2025.nl) 
  
Verbijzondering/context Temporiseren mobiliteitsbeleid 
Heeft relatie met vraag 26,65,160,220 
  
Vraag Op welke manier is de bezuiniging uit de VJN doorgevoerd? Wat 

betekent dit concreet in de plannen/Wat wordt er binnen dit 
programma concreet minder gedaan en hoeveel geld hoort daarbij? 

 
 
Antwoord: 

 
Zie het antwoord op vraag 26
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  65 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf Overzicht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website Overzicht | Begroting 2025 (begroting-2025.nl) 
  
Verbijzondering/context Bezuinigingen op ruimtelijke investeringen 
Heeft relatie met vraag 26,64,160,220 
  
Vraag Wat houden deze bezuinigingen in? Om welke projecten gaat dit? En 

hoeveel geld hoort daarbij? 
 
 
Antwoord: 

 
Door deze bezuiniging van 3 miljoen euro structureel per jaar, vermindert het beschikbare budget en 
daarmee de ruimte voor de programmering van toekomstige projecten bereikbaarheid. Dit heeft als 
gevolg dat de bereikbaarheid, verkeersveiligheid en leefbaarheid achteruit zullen gaan, doordat we 
minder nieuwe investeringen kunnen doen en we bij herinrichtingen gaan inboeten op de kwaliteit van 
de inrichting voor het verkeer en het groen. Voor alle nieuw te starten mobiliteitsprojecten zullen  we 
uitgaan van een versoberde uitvoering: dit wordt de norm. Voorbeelden hiervan zijn een inrichting met 
meer zaailingen dan (grote) bomen (dit betekent dat we de motie ‘Geen sprietjes maar bomen’ uit 
2015 niet kunnen uitvoeren), meer hergebruik van materialen, wel groenvakken maar met minder 
ontwerp en beplanting zoals bijvoorbeeld in de plannen voor de herinrichting van de Koningsweg. 
Mensenzullen in de openbare ruimte gaan ervaren dat er minder kwaliteit wordt toegevoegd dan de 
afgelopen jaren.  
Door de bezuiniging zijn er geen projecten geschrapt in het MPB, maar de financiële 
investeringsruimte voor toekomstige investeringsprojecten neemt hierdoor af. Aangezien de opgave 
groot is maakt dit het zorgvuldig programmeren stadsbreed nog noodzakelijker: We maken de 
afwegingen voor ruimtelijke investeringen in samenhang en stemmen investeringen op elkaar af om, 
waar mogelijk, werk met werk te maken. Door ontwikkeling vanuit gebieden, en thema’s op stedelijk 
niveau op te tellen en monitoring te combineren, kunnen we beter onderbouwd toekomstige 
investeringen programmeren en keuzes maken. Dit proces ontwikkelen we komende jaren door en 
gaan we verder verfijnen. In het MPR wordt jaarlijks de programmering weergegeven met projecten 
die worden uitgevoerd binnen het beschikbare budget.  
Voor de komende jaren zijn o.a. de volgende gewenste investeringen in beeld, waarvoor dekking nog 
ontbreekt.  
• Oude Leidscheweg bij Den Hommel 
• Vechtbrug (Zwanenvechtlaan)  
• Demkabrug 
• Mytylbrug  
• Brailledreef   
• Boorstraattunnel (deels al geprogrammeerd)  
• Nicolaas Beetsverbinding 
• Extra spaarbedrag OV-Schaalsprong 
Bij het MPR 2025 laten we zien welke investeringen we kunnen programmeren en welke voorlopig 
afvallen.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  66 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf Doelstelling 1: Duurzame vervoersmiddelen 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website Duurzame vervoersmiddelen | Begroting 2025 (begroting-2025.nl) 
  
Verbijzondering/context In 2025 realiseren we o.a. de volgende projecten: Westelijke 

Stadsboulevard (deelgebied 4), Amsterdamsestraatweg, Socrateslaan, 
Jutfaseweg, Maliebaan en Weerdsingel OZ. 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoeveel geld is er begroot voor deze projecten? Graag aangeven per 

project het totale bedrag, het bedrag dat al is uitgegeven voor 
planvorming etc., het uitvoeringsbedrag dat we zouden kunnen 
besparen door niet tot realisatie over te gaan 
Welke projecten staan er voor 2026 t/m 2028 gepland? Graag ook 
hiervoor aangeven per project wat het begrote bedrag is, hoeveel er al 
van is uitgegeven aan planvorming etc. en wat we zouden kunnen 
besparen door niet tot realisatie over te gaan 

 
 
Antwoord: 

 
Deze projecten zijn ‘lopende werken’ die (deels) worden gedekt uit het Meerjaren Programma 
Bereikbaarheid (MPB). De huidige programmering staat genoemd in de ‘GEHEIME Bijlage Financieel 
overzicht meerjarenprogramma bereikbaarheid 2024’, die (niet openbaar) is bijgevoegd bij het MPR / 
deVJN  2024. Aan deze projecten zijn bindende afspraken verbonden, waardoor besparen op de 
realisatie geen reële optie meer is. Definitie bindende afspraken: 
• Als projecten gegund zijn of al in realisatie; 
• Als sprake is van cofinanciering (bijdragen derden, bijvoorbeeld Rijk of Provincie); 
• Als er bindende afspraken met derden zijn (zoals de reservering voor de doorsteek Papendorp 
die gekoppeld is aan de woningbouwopgave van Merwede). 
Het overzicht met projecten die gepland staan voor 2026 t/m 2028 kunnen we pas geven als de MPR-
programmering voor 2026-2029 gereed en vastgesteld is (rond mei 2025 gereed). Hierin staan de 
begrote bedragen, de resterende budgetten en voor welke geplande/voorgenomen projecten nog 
geen bindende afspraken gelden.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  67 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf Risico's 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website Risico's | Begroting 2025 (begroting-2025.nl) 
  
Verbijzondering/context Benodigde samenwerking en cofinanciering voor de noodzakelijke 

maatregelen komen niet rond. Hierdoor kan de mobiliteitstransitie niet 
volgens het gewenste 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat merken inwoners hiervan? 

 
 
Antwoord: 

 
Als dit risico optreedt en de cofinanciering voor de noodzakelijke maatregelen niet rondkomt, dan 
heeft dat onmiskenbaar gevolgen voor de mobiliteitstransitie. De bijdrage van het Rijk en de provincie 
is namelijk substantieel. Als deze bijdrage (grotendeels) niet van de grond komt, dan kunnen we vele 
projecten niet of pas later realiseren. De realisatie van deze projecten is randvoorwaardelijk voor de 
mobiliteitstransitie. De schaalsprong OV moet het bijvoorbeeld mogelijk maken dat toekomstige 
inwoners van nog te ontwikkelen gebieden meer gebruik maken van het openbaar vervoer. Het OV-
gebruik in de gemeente Utrecht is nu laag ten opzichte van andere G4-steden, en nog lager in 
internationaal perspectief. Dat willen we niet alleen bewerkstelligen door bijvoorbeeld Rijnenburg te 
ontsluiten met een tram, maar ook door, net als in de Merwedekanaalzone, minder parkeerplaatsen in 
het gebied te realiseren. Hierdoor zijn bewoners minder snel geneigd de auto te pakken, maar eerder 
de fiets of het ov. De aanleg van een tramverbinding is dan wel randvoorwaardelijk voor het realiseren 
van minder parkeerplaatsen.    
Als de mobiliteitstransitie niet doorzet dan ontstaat er geen ruimte om verder te verdichten. Hierdoor 
stagneert de woningbouwproductie, waardoor inwoners nog langer op een nieuwe woning moeten 
wachten. Als we de woningbouw toch doorzetten en niet meer ruimte creëren dan zal het op de 
voetpaden, fietspaden, in de bussen en op de weg (te) druk worden, wat ook de verkeersveiligheid 
niet ten goede komt. Bovendien zullen verkeersdeelnemers meer tijd moeten uittrekken voor hun reis.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  68 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf Risico's 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website Risico's | Begroting 2025 (begroting-2025.nl) 
  
Verbijzondering/context Benodigde innovatie als alternatief voor auto gaat niet snel genoeg of 

is niet voldoende voor groeistad (Dynamisch verkeersmanagement/ 
DVM, MaaS, parkeerhubs, etc.) 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat is hier het effect van in relatie tot de geplande mobiliteitstransitie? 

 
 
Antwoord: 

 
Voor het realiseren van de mobiliteitstransitie in de groeiende stad is het van belang dat het aanbod 
voor het alternatief voor de auto op orde is (zoals deelmobiliteit en P&R hubs), dat bewoners en 
bezoekers ‘gemakkelijk’ hun multimodale reis kunnen plannen en boeken via een Maas systeem 
(digitaal platform) en dat al het verkeer slim en realtime in de stad gestuurd kan worden waarbij we 
multimodaal kunnen sturen (bijvoorbeeld het prioriteit geven aan OV en actieve mobiliteit).
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  69 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Aantrekkelijke, groene leefomgeving 
Paragraaf Doelstelling 3: Extra groen 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website Extra groen | Begroting 2025 (begroting-2025.nl) 
  
Verbijzondering/context We participeren niet langer actief in het provinciaal landbouwbeleid. 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Met welk doel participeerden we in het provinciaal landbouwbeleid? 

Wat is het effect dat we dat niet meer doen en wat merken onze 
inwoners hiervan? 

 
 
Antwoord: 

 
We participeerden hierin om pro-actief kansen te signaleren voor onze opgave van de Groene 
Schaalsprong. Als gemeente met relatief weinig landbouwgrond kost dit veel tijd en moeite. We blijven 
dit wel op andere manieren doen, zoals bij de U10 en bij Groen Groeit Mee. Waar we kansen zien 
pakken we die op, zoals bij het Kromme Rijn Linie Landschap. 
Wij verwachten dat we meer effect kunnen bereiken door de huidige aanpak.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  70 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Er staat in de programmabegroting niets over parkeerhubs. Klopt dat? 

En zo ja, betekent dat dat er voor de komende jaren gene plannen zijn 
voor parkeerhub? Hoe staat dit in relatie tot het vastgestelde 
parkeerbeleid (m.n. de module parkeerhubs)? 

 
 
Antwoord: 

 
Dat klopt. Een parkeer hub wordt pas zichtbaar in de programmabegroting (onderdeel parkeren) als 
een hub in exploitatie wordt genomen. Er zijn plannen voor het realiseren en ontwikkelen van 
parkeerhubs. Dit najaar wordt bijvoorbeeld het besluit voor het investeringskrediet van de 
MobiliteitshubXL in Papendorp voorgelegd. De dekking van de investering is opgenomen in 
verschillende onderdelen van de programmabegroting namelijk Bereikbaarheid en Ontwikkelen en 
wonen voor iedereen (toekomstige lasten). Daarnaast gaan we aanpassingen doen aan P+R 
Westraven om deze geschikt te maken als Ringhub. Deze aanpassingen worden op dit moment 
onderzocht. 
De realisatie van de MobiliteitshubXL en de aanpassingen aan P+R Westraven spelen een belangrijke 
rol in het parkeerbeleid als het gaat om parkeerhubs. Hiermee faciliteren we onder andere parkeren 
op afstand voor bewoners van nieuwe gebiedsontwikkelingen, zoals beschreven staat in de module 
Parkeerhubs. 
Bovenstaande neemt niet weg dat er onderzoek gedaan wordt naar mogelijke nieuwe parkeerhubs. 
Hierbij valt bijvoorbeeld te denken aan de Merwedekanaalzone. Ook is er vanuit U-Ned een studie 
gestart om gerichter met corridorhubs ('afvanglocaties voor autoverkeer richting Ring') aan de slag te 
gaan. In deze studie worden locaties geselecteerd voor mogelijke corridorhubs. Dit betreft locaties 
buiten de gemeente Utrecht. Gezien het Utrechtse belang om reizigers te verleiden eerder over te 
stappen, zijn we nauw bij dit project betrokken
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  71 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Aantrekkelijke, groene leefomgeving 
Paragraaf Doelstelling 3: Extra groen 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website Extra groen | Begroting 2025 (begroting-2025.nl) 
  
Verbijzondering/context Natuurgebied Zuilen 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoeveel geld is er begroot voor dit project? Graag aangeven het totale 

bedrag, het bedrag dat al is uitgegeven voor planvorming etc., het 
uitvoeringsbedrag dat we zouden kunnen besparen door niet tot 
realisatie over te gaan. 

 
 
Antwoord: 

 
In de memo, die op 20-9-2024 aan de Raad is verstuurd, staan de kosten die gemaakt zijn t/m 2024 
voor Natuurgebied Zuilen vermeld.  
Vanuit het coalitieakkoord is er 5 miljoen Euro beschikbaar gesteld voor uitvoering. Dit bedrag zou dan 
vrijvallen, maar niet in één keer, want het is als kapitaallasten verwerkt in de begroting. Dit zou 
betekenen dat er vanaf 2027 over 30 jaar € 240.000 per jaar vrij zou kunnen vallen. Op 26-9-2024 
heeft de raad besloten door te gaan met dit plan .
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  72 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Sharon Dijksma; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Betrouwbare overheid 
Paragraaf Doelstelling 1: Raad en College 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 21 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Indicatoren 
Heeft relatie met vraag 181 
  
Vraag Waarom staan voor de verdere jaren geen percentages als indicator 

genoemd 
 
 
Antwoord: 

 
Doelstelling is het percentage te laten stijgen in elke opvolgende Utrecht Monitor. Deze enquête wordt 
elke twee jaar gehouden.  Deze nadere informatie over de indicator is terug te vinden in de webversie 
van de Programmabegroting 2025.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  73 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Betrouwbare overheid 
Paragraaf Doelstelling 3: Betrokken Utrechters 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 26 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Indicatoren 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat is de reden dat de genoemde percentages zo langzaam oplopen 

 
 
Antwoord: 

 
Samen stad maken gaat om een cultuurverandering, dit is een kwestie van een lange adem. Verder 
moet bij de percentages rekening worden gehouden met de groei van de stad. Gelijkblijvende 
percentages zijn grotere absolute aantallen en dus een grotere absolute stijging
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  74 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Weerstandsvermogen en risicobeheersing 
Paragraaf Weerstandsvermogen 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 247 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Het weerstandsvermogen is momenteel 1,1. Waarom wordt de 

resterende circa 12 miljoen niet gebruikt in de begroting om het 
weerstandsvermogen op 1 te krijgen 

 
 
Antwoord: 

 
Voor de beoordeling van de financiele positie wordt naar een aantal indicatoren gekeken. De 
onderlinge samenhang en tendens bepalen het totale beeld. Bij de solvabiliteit en schuldquote zien we 
een dalende trend. Dit in relatie met een groeiende stad die vraagt om investeringen is het wenselijk 
om binnen de signaleringswaarden te blijven. Om de solvabiliteit op peil te houden is een toename 
van het eigen vermogen (reserves) van belang. Om dit te realiseren worden deze middelen niet 
ingezet om beleidsdoelen te realiseren, maar om onze financiele positie gezond te houden. Ten 
behoeve van een gezonde solvabiliteitspositie is het nodig om de reserves te blijven versterken.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  75 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Lokale heffingen 
Paragraaf Belangrijkste uitgangspunten 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 269 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Havengelden 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Bij economisch-wenselijke tarieven wordt het voorbeeld gegeven van 

havengelden. Is er vanuit het verleden enig bewijs dat tariefstijgingen 
leiden tot vermindering van economische praktijk t.a.v.  lokale 
heffingen 

 
 
Antwoord: 

 
In 2021 en 2022 zijn de tarieven voor goederenvervoer over water, naast de indexatie, met 
respectievelijk 5 en 10% verhoogd. In 2023 zijn de inkomsten uit goederenvervoer wezenlijk lager. Het 
is niet aantoonbaar dat de inkomstenvermindering uitsluitend, deels of geheel niet het gevolg was van 
de tariefstijging. Er waren in dat jaar meer factoren die in potentie van invloed waren op de inkomsten. 
Gelet op de competitieve sector en regelmatige signalen van goederenvervoerders over de hoogte 
van de tarieven in Utrecht, is het aannemelijk dat er een relatie is tussen tarief en de mate van gebruik 
van onze havens.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  76 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Lokale heffingen 
Paragraaf Belastingen 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 272 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context OZB 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Verwacht het college dat de geprognostiseerde opbrengst van de OZB 

niet in geding komt door de geconstateerde problemen bij BghU 
 
 
Antwoord: 

 
Nee, dat verwacht het college op basis van de voortgangsrapportage BghU niet. 
Nee, het college verwacht niet dat de geprognotiseerde opbrengsten van de OZB in geding komt door 
de geconstateerde problemen bij de BghU. De situatie bij BGHU heeft onze onverminderde aandacht 
en benodigd dat ook. Verder blijkt uit de cijfers van BghU dat de geprognotiseerde opbrengsten van 
de OZB niet in geding komen. Baten worden bij de gemeente gerealiseerd in het jaar van opleggen 
van een aanslag, ook de verwerking van de bijbehorende betaling later plaatsvindt. De gemeente kan 
overigens tot 3 jaar na het belastingjaar nog OZB-aanslagen opleggen.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  77 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Rachel Streefland; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 1: Nieuwkomers 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 189 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context We realiseren plekken voor Oekrainse vluchtelingen en zorgen voor 

sociaal beheer op deze plekken 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag De situatie rondom het vinden van plekken is nijpend. Is er een 

prioritering mbt extra kwetsbare Oekrainers (zo ook op het 
Provinciehuis voor kinderen die naar het Maximacentrum moeten?) En 
zo ja, wat is deze dan? 

 
 
Antwoord: 

 
Er melden zich nog maar heel kleine aantallen omdat breed bekend is dat er een groot tekort is aan 
opvangplekken voor vluchtelingen uit Oekraine. Dit komt o.a. door gebrek aan landelijke regie op 
aantallen en spreiding en het uitblijven van duurzame finanicering. De HUB was ingericht als 
doorstroomlocatie. Vanwege het gebrek aan doorstroommogelijkheden is de HUB gesloten.  
In de praktijk helpen partijen als het Rode Kruis kwetsbare vluchtelingen de eerste dagen te 
overbruggen totdat ergens opvang gevonden. Tot nu toe lukt het nog steeds om voor de meest 
kwetsbare vluchtelingen een passende plek te vinden. Zieke kinderen die naar het PMC moeten 
komen niet zomaar aan in Utrecht, hun komst is altijd van tevoren gepland.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  78 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Rachel Streefland; Linda Voortman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 1: Nieuwkomers 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 191 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Vreemdelingen: door de wet inburgering 2021 is dit een wettelijke taak. 

de ambitie van Utrecht ligt hoger, maar niet veel 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waarop onderscheid Utrecht zich van de wettelijke taak? 

 
 
Antwoord: 

 
We hebben een stevige ambitie die verder reikt dan wat de wet ons voorschrijft: we willen dat 
inburgeraars zich thuis weten in Utrecht. Zie de bijlage van raadsbrief ‘toekomst inburgering’ voor een 
overzicht van de Utrechtse plussen, waarmee we ons onderscheiden van de wettelijke taak.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  79 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 2: Meedoen en voor elkaar zorgen 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 192 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Indicatoren: % inwoners dat van familie hulp ontvangt 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Dit percentage ligt lager dan bij mantelzorgers landelijk. Hoe is dat te 

verklaren? 
 
 
Antwoord: 

 
We nemen aan dat de vragensteller zich baseert op cijfers van het SCP, dat 1 op de 3 Nederlanders 
mantelzorg verleent. Het SCP baseert zich hierbij op een ruime definitie van mantelzorg: “Mantelzorg 
vatten we op als alle hulp aan een hulpbehoevende die wordt gegeven door iemand uit diens directe 
omgeving. Het gaat dus om intensieve en minder intensieve, kortdurende en langdurende hulp en 
hulp aan huisgenoten en aan uitwonende familieleden, buren of vrienden, aan zelfstandig wonenden 
en aan bewoners van zorginstellingen.” Wanneer Utrechters via de Gezondheidsmonitor gevraagd 
worden of zij op dit moment mantelzorg verlenen antwoordt 9% met ja. In de Gezondheidsmonitor 
hanteren we een strakkere definitie: "Mantelzorg is de zorg die u geeft aan een bekende uit uw 
omgeving, zoals uw partner, ouders, kind, buren of vrienden, als deze persoon voor langere tijd ziek, 
hulpbehoevend of gehandicapt is. Deze zorg kan bestaan uit het huishouden doen, wassen en 
aankleden, gezelschap houden, vervoer, geldzaken regelen, enzovoorts. Mantelzorg wordt niet 
betaald. Een vrijwilliger vanuit een vrijwilligerscentrale is geen mantelzorger." De meesten geven hier 
aan dit voor meer dan 3 maanden en meer dan 8 uur per week te doen. In deze gevallen is er dus 
sprake van intensieve zorg voor een naaste.   
Het percentage inwoners dat hulp ontvangt, de indicator die we in de begroting gebruiken, komt uit de 
Inwonersenquête. Door verschillende definities van mantelzorg en verschil tussen hulp ontvangen en 
hulp bieden, zijn deze percentages dus lastig te vergelijken.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  80 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 4: Toegankelijke welzijnsaccommodaties 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 198 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Effectindicatoren 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag % inwoners dat tevreden is over de beschikbaarheid van de 

welzijnsaccomodaties word dat niet gemeten? want er zijn geen 
gegevens van? en wordt hierin toegankelijkheid niet meegenomen? 

 
 
Antwoord: 

 
De reden dat deze indicator niet is ingevuld, is omdat de vraag is aangepast in de inwonersenquête 
voor 2025. Vanaf dan meten we de tevredenheid over de beschikbaarheid van 
welzijnsaccommodaties. Deze tevredenheid wordt in zijn algemeenheid gemeten en niet specifiek op 
toegankelijkheid. Deze cijfers worden rond januari 2026 bekend en worden dan opgenomen in de 
programmabegroting (incl. streefcijfers). In de laatste Utrecht Monitor is wel gemeten welk “percentage 
inwoners tevreden is over beschikbaarheid van ruimtes voor bewonersactiviteiten in de buurt”. Dat 
percentage was 42% in 2023.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  81 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 5: Op eigen manier en niveau sporten 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 200 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context effectindicatoren 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag waarom wordt gemeten met zwemdiploma a en niet b of c? wat wordt 

er gedaan voor de mensen zonder zwemdiploma? en waarom alleen 
kinderen en geen volwassenen? 

 
 
Antwoord: 

 
Het behalen van diploma A, B en C monitoren wij via de jeugdmonitor. In de Zwemvisie 2018 – 2022 
[HYPERLINK] is aangeven dat we inzetten op minimaal diploma A. 
Zwemdiploma A heeft de meeste prioriteit, en is daarom ook opgenomen als indicator, omdat iemand 
bij zwemdiploma A over de basisvaardigheden beschikt. Zwemdiploma’s B en C vinden wij ook 
belangrijk, maar door beperkte middelen moeten we kiezen. Dan vinden we inzet op diploma A het 
belangrijkste én dit is nog steeds nodig omdat er kinderen zijn die dit diploma niet hebben. 
We richten ons vooral op kinderen omdat zij het meest kwetsbaar zijn bij het water.  
Voor mensen zonder zwemdiploma doen we het volgende: 
De zwemlessen voor kinderen op de basisschool (tussen de 5 en 7 jaar) hebben prioriteit in de 
programmering. Daarnaast is er extra inzet op de stimulering van het schoolzwemprogramma tijdens 
daluren in wijken met een lage zwemvaardigheid.  
Voor jongeren tussen 8 en 17 jaar zonder zwemdiploma zijn er in zwembaden Fletiomare en Den 
Hommel aparte zwemlesuren gepland. Ook worden er in alle Utrechtse zwembaden zwemlessen 
[HYPERLINK] aangeboden voor tieners en (jong)volwassenen om een diploma te halen.  
Kinderen, jongeren en volwassenen met een beperkte portemonnee zonder zwemdiploma kunnen 
gebruik maken van de U-pas voor zwemlessen, zie ook het antwoord op vraag 59.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  82 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; ; Eelco Eerenberg 
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 5: Op eigen manier en niveau sporten 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 201 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context herijking huldegingen beleid 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag wat wordt bedoeld met herijking huldegingenbeleid? 

 
 
Antwoord: 

 
In het huldigingenbeleid staat op welke manier we bijzondere sportprestaties waarderen en sporters 
eren. Het gaat om Utrechtse sporters of sporters die verbonden zijn aan een Utrechtse 
sportaanbieder. Aan prestaties geven we bijvoorbeeld aandacht tijdens de jaarlijkse Sportprijs Utrecht. 
Ook krijgen we regelmatig verzoeken om de viering van een jubileum van een sportaanbieder bij te 
wonen. Mede vanwege de groei van de stad gaan we het huldigingenbeleid herijken.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  83 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 6: Toegankelijke sportvoorziening 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 203 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Effectindicatoren 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag %Inwoners met een beperking die wil sporten wordt niet meegenomen 

in de meting, waarom niet? 
 
 
Antwoord: 

 
Sinds een aantal jaren baseren we onze wekelijkse sportdeelnamecijfers op de gezondheidspeiling. 
Hiermee kunnen we de cijfers vergelijken met andere steden en het landelijk gemiddelde, maar dit 
betekent ook dat we de vragen die we stellen met de andere gemeenten moeten afstemmen. Waarbij 
we kritisch kijken naar de lengte en inhoud van de vragenlijst. In de gezondheidspeiling wordt niet 
gevraagd of iemand wil sporten, maar wel of mensen sporten of lid zijn bij een sportvereniging. Ook is 
het niet mogelijk om uit te splitsen naar het achtergrondkenmerk ‘beperking’, zoals voorheen mogelijk 
was in de Inwonersenquête. Wel is het mogelijk om te kijken naar de ervaren gezondheid van 
inwoners of naar het aandeel inwoners dat (langdurig) beperkt is in het dagelijks leven door 
gezondheid. Aanpassing van de vragenlijst is onwenselijk, omdat er al vergelijkbare vragen in zitten 
en aanpassing zou leiden tot een trendbreuk.
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Vraagnummer:  84 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Toelichting reserves 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 0 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Uitkomsten analyse 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waarom wordt de reserve Europese subsidies niet helemaal 

opgeheven zoals elders in de G4? 
 
 
Antwoord: 

 
Aan de uitvoering van het Kansen voor West-programma zijn externe kosten verbonden voor het 
overall management van het programma. Het restantsaldo in de reserve is bestemd ter dekking van 
deze bijdragen aan het Kansen voor West III-programma waarvoor de verplichting al is aangegaan. 
Hierna is de reserve leeg, waarmee we net als de andere G4-steden geen reserve meer voor dit doel 
hebben.
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Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Rachel Streefland; Susanne Schilderman;  
Document Tweede bestuursrapportage 2024 
Hoofdstuk Inleiding/Hoofdlijn 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 8 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Overschrijving inhuurplafond 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Ook nu weer hebben we een overschrijding van het inhuurplafond. In 

2023 leidde dat tot een flinke overschrijding. Waarom is er niet hoger 
begroot 

 
 
Antwoord: 

 
Dat is ook gedaan. Voor het jaar 2024 is een hoger inhuurplafond vastgesteld dan in het jaar 2023. 
Het inhuurplafond in 2023 was namelijk  € 79,1 mln en realisatie was uiteindelijk € 88,4 mln. Op basis 
van een actuele inhuurprognose vanuit de organisatieonderdelen - en de ervaringen van 2023 - is bij 
de vaststelling van de Programmabegroting 2024 het inhuurplafond voor 2024 vastgesteld op € 90,7 
mln.
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Vraagnummer:  86 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; Linda Voortman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf Doelstelling 2: Mobiliteitsgedrag 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 65 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Activiteiten die we blijven doen en/of anders gaan doen 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag "We ontwikkelen een parkeerproduct voor scholen door, en een 

tegemoetkoming in parkeerkosten voor bewoners met een laag 
inkomen (gereed 2025)" --> slaat de tegemoetkoming parkeerkosten 
op het Raadsvoorstel Subsidieverordening U-pas die in september 
2024 in de raad is geweest? 

 
 
Antwoord: 

 
Dat klopt, in het recente raadsbesluit Subsidieverordening U-pas wordt de tegemoetkoming 
parkeerkosten voor lage inkomens geregeld.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  87 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf Doelstelling 2: Mobiliteitsgedrag 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 65 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Activiteiten die we blijven doen en/of anders gaan doen 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag "we gaan door met het wegwerken van het tekort aan fietsenstallingen" 

- hoe hangt dit samen met de bezuiniging op bemenste fietsenstalling? 
(blz 60) 

 
 
Antwoord: 

 
Er blijft budget beschikbaar voor de bouw van een aantal nieuwe fietsenstallingen, de exploitatie van 
bestaande en een aantal nieuwe fietsenstallingen en voor het plaatsen van fietsenrekken in de 
openbare ruimte. Door de bezuiniging op het structureel budget voor exploitatie van stallingen, 
hebben we kritisch gekeken naar de lopende projecten. Met een aantal verschuivingen kunnen we 
naar verwachting (een groot deel van) de genoemde stallingen (o.a. jaarbeurspleingebouw/Oopen, 
Vaartsche Rijn, Hoog Catharijne (P1, P4), binnenstadstalling) nog wel exploiteren, maar is er geen 
ruimte voor extra stallingen.  
Zoals genoemd op pagina 65 van de programmabegroting gaan we door met de uitwerking van de 
plannen voor extra stallingsruimte bij de genoemde sprinterstations Overvecht, Zuilen, Lunetten, 
Leidsche Rijn Centrum en Vleuten. Voor gebouwde stallingen op korte termijn is nu geen budget 
beschikbaar vanuit de programmabegroting.
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Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Baten en lasten 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe kan het dat vanaf 2026 de verwachte lasten voor duurzame 

bereikbaarheid weer langzaam afnemen? En wat verklaart de grote 
schommelingen in baten? 

 
 
Antwoord: 

 
De begroting duurzame bereikbaarheid heeft drie doelstellingen. De eerste (duurzame 
vervoersmiddelen) en derde (verkeersveiligheid) gaan met name over de investeringsprojecten 
bereikbaarheid. In de eerste doelstelling is het jaarlijkse beleidsbudget van bereikbaarheid 
opgenomen, maar de verlaging/bezuiniging van dit budget is in 2025 verwerkt. De tweede doelstelling 
gaat grotendeels over de parkeerbegroting. Daar nemen de lasten niet af. We beantwoorden deze 
vraag dan ook voor de investeringsprojecten, aangezien deze zorgen voor schommelingen in baten 
en lasten. 
De oorzaak bij de lasten is drieledig:  
- In de programmabegroting zie je over de jaren de verwachte uitgaven voor meerjarige projecten 
op basis van een cashflowplanning. Hierdoor lopen verwachte uitgaven over de jaren niet gelijk. 
Jaarlijks wordt bij het MPR de cashflowplanning geupdate en vervolgens in de begroting verwerkt. 
Wanneer in het MPR nieuwe projecten worden geprogrammeerd worden deze ook weer verwerkt in 
de cashflowplanning. Omdat in het MPR 2024 (gezien de bezuiniging) geen nieuwe toekomstige 
projecten zijn geprogrammeerd en huidige projecten wel klaar zijn, zie je dit terug in de lasten 
kant.Daarnaast activeren we vanaf 2021 nieuw gestarte projecten vanaf 100.000 euro. Hierdoor zie je 
uitgaven in de begroting terug in de dotaties aan de materiële activa reserve of we dekken deze door 
toekomstige kapitaallasten op te nemen. Alleen de kosten tot ontwerpfase van een project nemen we 
nog meteen op als uitgaven in de exploitatie. Hierdoor nemen toekomstige verwachte lasten ook af. 
Tot slot nemen we lasten op in de begroting waar baten (subsidies/bijdragen derden) tegenover staan. 
Dit zorgt ook voor een grillig verloop, omdat subsidies voor de langere termijn nog niet zijn toegekend 
en daarom ook niet zijn opgenomen in de begroting . Dit verklaart ook de schommelingen aan de 
batenkant.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  89 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Fietsenstallingen 
Heeft relatie met vraag 91 
  
Vraag Als het gaat over minder bemenste fietsenstallingen: gaat het dan over 

minder stallingen of over minder bemensing? Wat betekent dit voor de 
gebruikers van fietsenstallingen? 

 
 
Antwoord: 

 
Het gaat over zowel minder stallingen als over minder bemensing. (zie ook het antwoord  op vraag 
87). 
Over minder bemensing: dat onze inwoners worden ontvangen door een persoon, een gastheer of -
vrouw, vinden we waardevol. Uit de Utrecht Monitor blijkt jaar op jaar dat Utrechters zeer tevreden zijn 
over de stallingen en we weten dat veel mensen de ontvangst belangrijk vinden. Door de 
bezuinigingen en het toevoegen van nieuwe stallingen moeten we echter scherpere keuzes maken. 
Met de NS hebben we afgesproken dat zij de komende jaren de in- en uitcheckpalen vernieuwen in 
stallingen die zij exploiteren (op korte termijn verwachten we dit in de Knoopstalling en stalling 
Oosterkade bij station Vaartsche Rijn). Dat is nodig vanwege de nieuwe OV-chipkaart. Ook kunnen 
reizigers dan zelf in- en uitchecken en daardoor kunnen we op drukke momenten de stalling met 
minder personeel exploiteren.  
We onderzoeken ook welk systeem we kunnen gebruiken in de gemeentelijke stallingen. Te beginnen 
bij de fietsvoorziening als onderdeel van hub Westraven en HubXL Papendorp.  
Voor de gebruikers betekent het dat er bijvoorbeeld in Hub XL in Papendorp geen persoon meer zal 
zijn voor in- en uitchecken en om hen welkom heten. Wel zal er een conciërge zijn die toezicht houdt 
op het gebouw en voor vragen en calamiteiten beschikbaar is.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  90 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Indicatoren 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waarom is de doelstelling %huishoudens zonder auto in 2024, 2025 

en 2026 lager dan het in 2023 was? Is het doel niet juist meer 
huishoudens zonder auto? 

 
 
Antwoord: 

 
Het doel is inderdaad een verdere toename van het aandeel huishoudens zonder auto. Zoals we bij 
“Analyse’ aangeven, is het gerealiseerde aandeel huishoudens zonder auto (36%) in 2023 hoger dan 
de doelstellingen voor 2024-2026. De doelstellingen 2024-2026 zijn destijds opgegeven voordat het 
gerealiseerde aandeel van 36% in 2023 bekend was. De doelstelling voor 2027 is wél gebaseerd op 
de realisatie van 2023 en is op 38% gezet. In de Programmabegroting 2026 zullen we de doelstelling 
aandeel huishoudens zonder auto aanpassen.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  91 
 

Fractie Volt 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Indicatoren 
Heeft relatie met vraag 89 
  
Vraag Als er bezuinigd wordt op budget voor fietsenstallingen, blijven de 

indicatoren voor aantallen fietsen buiten stallingen geplaatst etc. Dan 
wel gelijk? waarom? 

 
 
Antwoord: 

 
We blijven, ondanks de bezuiniging op bemenste stallingen, investeren in fietsenrekken in de 
binnenstad. De doelstelling voor vermindering van het aantal fietsen buiten de voorzieningen daalt 
vanaf 2026 minder snel dan de jaren daarvoor. We verwachten dat we minder bewaakte stallingen 
realiseren, maar ook dat de druk op de openbare ruimte in de binnenstad verder toeneemt. Hierdoor 
kunnen we maar beperkt fietsenrekken toevoegen. We komen in het eerste kwartaal van u 2025 met 
een raadsbrief hoe we de komende jaren om willen gaan met fietsparkeren in de binnenstad. Indien 
dit vraagt om de aanpassing van de indicatoren, dan nemen we dit mee in de Programmabegroting 
2026.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  92 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Hoofdlijnen 
Paragraaf Financiële hoofdlijn 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 13 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Met de zogenaamde impulssubsidie willen we de Utrechtse 

nachtcultuur bevorderen (p. 13). Betekent dit dat de impulssubsidie 
niet meer aan te vragen is voor (jonge, nieuwe) makers in de stad 
buiten de nachtcultuur om? Of gaat dit bedrag dat deels naar 
nachtcultuur en deels naar waar de regeling in beginsel voor bedoelt 
is? En om welk bedrag gaat dit dan? 

 
 
Antwoord: 

 
De subsidie voor nachtcultuur-initiatieven  
komt náást onze reguliere impulssubsidie. De regeling wordt opgesteld met vergelijkbare 
uitgangspunten: laagdrempelig toegankelijk en makkelijk aan te vragen. Het budget komt van het 
geoormerkte nachtcultuurbudet, en is tezamen naar verwachting 148.000 euro tot 2027.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  93 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ; Dennis de Vries 
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Ontwikkelen en wonen voor iedereen 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 35 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag In de begroting staat “We voeren een nadere verdieping uit op het 

ontwikkelperspectief van de stedelijke knoop Lunetten-Koningsweg.” 
Wanneer mogen we het eerste raadsdocument hiervoor verwacht, a la 
de verkenning van Rijnenburg? 

 
 
Antwoord: 

 
Het streven is uw raad nog in het vierde kwartaal van 2024, maar uiterlijk begin eerste kwartaal 2025 
te informeren over de ‘Scenariostudie Stedelijke knoop Lunetten-Koningsweg’.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  94 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries; Eelco Eerenberg;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Ontwikkelen en wonen voor iedereen 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 39 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag “ We voeren het toezicht uit op de regels in de Wet goed 

verhuurderschap, gericht op het tegengaan van onjuiste huurprijzen.” 
Wordt dit ook gedaan voor andere kwaliteitseisen zoals 
onderhoud/staat van de woning? In 2024-Q4 komt de onderbouwing 
voor het mogelijk invoeren van een ‘gebiedsgerichte 
verhuurvergunning’, ligt dit op schema (conform SV 2023/86)? 

 
 
Antwoord: 

 
Achterstallig onderhoud is geen onderdeel van de Wet goed verhuurderschap. De gemeente heeft 
andere instrumenten om hierop te handhaven. Huurders kunnen hiervan melding maken bij het 
meldpunt: Huren woning, klacht doorgeven | Gemeente Utrecht. Ook worden meldingen van 
onderhoudsgebreken die bij het Huurteam binnenkomen doorgezet naar de gemeente. Alle 
binnengekomen meldingen worden in behandeling genomen door VTH. U ontvangt in Q4 een 
raadsinformatiebrief over Goed verhuurderschap waarin ook de eventuele invoering van de 
gebiedsgerichte verhuurvergunning zal worden toegelicht.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  95 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Klimaatvriendelijke stad 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 49 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Bij de lasten van klimaatvriendelijke stad is 1,7 miljoen euro 

gereserveerd voor publiek eigendom. Waar wordt dit geld aan 
uitgegeven? 

 
 
Antwoord: 

 
Dit geld wordt uitgegeven aan eigen personeel, inhuur externe expertise en onderzoek voor de 
volgende programmaonderdelen: 
(a) Begeleiding/advisering energiesystemen nieuwbouw 
(b) Opzetten deelneming publiek warmtebedrijf 
(c) Zelf ontwikkelen energieprojecten 
De verhouding personeel/materieel (inclusief inhuur) is ongeveer 50/50. 
Over benodigde investeringen wordt op een later moment door uw raad besloten.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  96 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Klimaatvriendelijke stad 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 54 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag In de jaarplanbrief Energietransitie wordt meer gedetailleerd 

weergegeven op welke programmaonderdelen van de energietransitie 
de gemeente bezuinigt. Komt deze jaarplanbrief nog voor de 
behandeling van de programmabegroting? 

 
 
Antwoord: 

 
Nee. De jaarplanbrief is een nadere uitwerking van de activiteiten en maatregelen die door uw raad in 
de programmabegroting 2025 worden vastgelegd. Het is een verdiepend inzicht op de hoofdlijnen uit 
de Programmabegroting. In de commissiebehandeling EDVW van de Voorjaarsnota 2025 is 
toegezegd dat we deze jaarplanbrief zo snel mogelijk na het vaststellen van de Programmabegroting 
2025 aan u toe te sturen. Daarnaast hebben we toegezegd om in 2025 een raadsbrief met mogelijke 
aanpassingen in maatregelen en activiteiten voor het programma Klimaatvriendelijke stad vóór de 
behandeling van de Voorjaarsnota 2025 toe te sturen. U kunt deze dan betrekken bij de 
besluitvorming over de Voorjaarsnota 2026. In het vierde kwartaal van  2025 ontvangt u de 
jaarplanbrief voor 2026 zoals u van ons gewend bent.  Met betrekking tot de bezuiniging van 1,6 
miljoen euro die voor 2025 moet worden doorgevoerd, verwijzen wij u door naar de beantwoording 
van de vragen 13 en 63.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  97 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Weerstandsvermogen en risicobeheersing 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 255 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Belastingcapaciteit: de afvalstoffenheffing zit vanaf 2024 in de cijfers 

voor meerpersonenshuishoudens. Hoeveel van de procentuele groei 
van 105% naar 116% komt hierdoor? 

 
 
Antwoord: 

 
De procentuele groei bestaat 6,8% uit de OZB, 0,6% uit de rioolheffing en 3,6% uit de 
afvalstoffenheffing.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  98 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Klimaatvriendelijke stad 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 59 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Onder het kopje ‘Activiteiten die we niet meer doen’ staat dat de 

stadsbrede aanpak en gemeentelijke inzet in samenwerking met 
woningbouwcorporaties niet haalbaar lijkt. Wat betekent dit concreet? 
Welke programma’s (die we uitvoeren met woningcorporaties) worden 
er stopgezet? 

 
 
Antwoord: 

 
De ervaringen uit het project elektrisch koken dat in 2023 is uitgevoerd in Overvecht-Noord zijn 
overwegend positief. Echter, de bekostiging van de overstap naar elektisch koken is voor 
woningcorporaties een kritische factor. Dat betekent dat zij de overstap in verband zien met een 
aanpak waarbij voor een gehele buurt een besluit wordt genomen om een aardgasvrij alternatief voor 
warmte te realiseren. In dat geval zijn de woningcorporaties bereid om deze overstap onderdeel te 
laten zijn van een renovatie. Ook bij wooncomplexen die nu gerenoveerd worden, los van een 
gebiedsgerichte aanpak, wordt door woningcorporaties bekeken of de overstap naar elektrisch koken 
kan worden meegenomen, maar de praktijk laat zien dat dit voor hen vanuit kostenoogpunt geen 
aantrekkelijke optie is.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  99 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Sharon Dijksma; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Veilige stad 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 106 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Halveren inzet op bewonersmeldingen 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Is al zicht waarop deze halvering plaatsvindt, bijv welke 

categomeldingen, ook gezien de aanbevelingen van het recente 
Rekenkamerrapport 

 
 
Antwoord: 

 
Het gaat hierbij om een bezuiniging op de GOA (gemeentelijke overlast auto). We gaan inzetten op 
datagestuurd en geclusterd afhandelen van meldingen. Zowel in het plan van aanpak nav het 
rekenkamerrapport als in het handhavingsprogramma 2026 geven we meer inzicht in prioriteren op 
meldingen.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  100 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Doelstelling 4: Inkomenszekerheid 
Subparagraaf Overzicht 
Bladzijde (in pdf) 140 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag 166 
  
Vraag Hoe zijn de moties uit de VJN (o.a. M315 en A119) over de bijzondere 

bijstand in de Programmabegroting verwerkt, en waarom staat de 
bezuiniging op de bijzondere bijstand nog in deze tabel? 

 
 
Antwoord: 

 
A119 is structureel verwerkt vanaf 2026: de bezuiniging op de bijzondere bijstand is structureel met € 
113.000 verlaagd en voor stoppen met webcare is een structurele besparing van € 113.000 
opgenomen. Zie de overzichtstabel met de concrete bezuinigingsmaatregelen op blz. 140.  M315 is in 
2025 incidenteel verwerkt. Dit betekent dat alleen in 2025 de besparing op de bijzondere bijstand met 
€ 800.000 is verlaagd. Zie de toelichting op blz. 362 en de toelichting op de financiële tabel op blz. 
151. In de tabel op blz. 140  staat in 2025 nog de oorspronkelijke besparing van 924, dit moet zijn 124 
(924-800). Dit zal worden opgenomen in het erratum
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  101 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Doelstelling 4: Inkomenszekerheid 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 150 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe verloopt proces van begeleiding gebruikers u-polis naar andere 

zorgverzekering? Kan het college aangeven welke risico's zij ziet? 
 
 
Antwoord: 

 
Voor U-polishouders organiseren we meerdere spreekuren, waar zij onafhankelijk advies kunnen 
krijgen over het zorgverzekeringsaanbod uit de reguliere markt. Deze spreekuren zullen plaatsvinden 
tussen eind november en medio december en worden grotendeels georganiseerd in de wijken. 
Daarnaast attenderen we inwoners op de ondersteuning die zij van ons kunnen ontvangen wanneer 
zij door de afschaffing van de U-polis te maken krijgen met geldproblemen, omdat wij hier een 
potentieel risico in zien. Zo ontstaat er in december een dubbele premielast voor 
bijstandsgerechtigden, omdat de premie nu achteraf wordt ingehouden op de uitkering en deze vanaf 
2025 vooraf betaald moet worden. Daarom bieden wij hen de mogelijkheid om in december een 
voorschot op de uitkering te ontvangen, om zo de dubbele premielasten te betalen.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  102 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Doelstelling 4: Inkomenszekerheid 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 150 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Verwacht het college dat de bijzondere bijstand hier toereikend gaat 

zijn om zorgkosten voor deze doelgroep op te vangen? Kan iedereen 
die gebruik maakt van de u-polis ervan verzekerd zijn dat ze 
aanspraak kunnen maken op de bijzondere bijstand? 

 
 
Antwoord: 

 
 
We verwachten dat het vrijgevallen budget door de afschaffing van de U-polis voldoende is om een 
eenvoudige regeling binnen de bijzondere bijstand te financieren voor bepaalde zorgkosten, zoals 
voorgesteld in amendement A28 en motie M137. Deze regeling vervangt de U-polis echter niet. Het 
blijft belangrijk dat mensen een passende aanvullende zorgverzekering afsluiten. Hier zullen we extra 
aandacht aan besteden met acties die volgen op de afschaffing van de U-polis. We willen met de 
nieuwe medische regeling binnen de bijzondere bijstand bepaalde medische kosten vergoeden die 
niet volledig door de verzekering worden gedekt, zoals de eigen bijdrage voor medicijnen, tot een 
vastgesteld bedrag. We willen deze regeling beschikbaar stellen voor huishoudens met een inkomen 
tot 125% van de bijstandsnorm, dezelfde inkomensgrens als bij de U-polis.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  103 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Doelstelling 4: Inkomenszekerheid 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 152 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Elke Utrechter die daar recht op heeft krijgt inkomensondersteuning 

volgens de Participatiewet, dit is landelijke regelgeving. Het is vrijwel 
onmogelijk om deze uitgaven te verminderen, vanwege de beperkte 
beleidsvrijheid die gemeenten hierin hebben. Ook de 
beïnvloedbaarheid van de personele inzet is zeer beperkt; minder 
personeel leidt tot hogere werkvoorraden en langere doorlooptijden. 
De uitgaven voor bijstand hangen sterk samen met de doelstelling 
‘werken of participeren naar vermogen’ en de keuzes die daarin 
gemaakt worden. 

Heeft relatie met vraag 172 
  
Vraag Een belangrijk instrument in de Utrechtse schuldenaanpak is het 

Utrechtse huishoudboekje. Op dit moment kan niemand zich hiervoor 
aanmelden omdat er geen capaciteit is.  Het college houdt geen 
wachtlijst bij. Wanneer verwacht het college mensen weer toe te 
kunnen laten en waarom houdt het college geen wachtlijst bij? 

 
 
Antwoord: 

 
We weten nog niet wanneer instroom in het Huishoudboekje weer mogelijk is. Om deze reden hebben 
we onze ketenpartners laten weten dat zo gauw er weer plekken zijn, zij opnieuw moeten aanmelden. 
Tot die tijd kunnen inwoners gebruik maken van alternatieve hulp, zoals bijvoorbeeld budgetcoaching 
of begeleiding door een vrijwilliger. Er zijn dus geen mensen die hierdoor geen hulp krijgen.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  104 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Overzicht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 159 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waar gaat de SPUK Onderwijsachterstanden van 13,3 miljoen euro 

naartoe? Hoe hoog is dit bedrag tov eerdere jaren en wat is de 
verwachting voor komende jaren? We horen ook graag of er al iets te 
zeggen is over de impact van het nieuwe kabinetsbeleid hierop, 
evenals op VE. Wordt de Brede School Academie nog gefinancierd en 
zo ja, hoe? 

 
 
Antwoord: 

 
De SPUK onderwijsachterstanden (OAB) van 13,3 miljoen wordt besteed aan uitvoering van 
voorschoolse educatie en subsidie aan de basisscholen voor het tegengaan van 
onderwijsachterstanden (Versterken van Taal, gericht op vroegschool). Deze SPUK is de laatste jaren 
min of meer gelijk. Het kabinet heeft aangekondigd dat er per 2026, 10% wordt bezuinigd op de SPUK 
OAB. Het is nog niet inzichtelijk wat dit betekent voor Utrecht, wel verwachten we op termijn tekorten 
op het onderwijsachterstandenbudget, ook vanwege stijgende kosten. Over de verwachtte impact van 
het kabinetsbeleid op de OAB-middelen en een vooruitblik op de komende jaren wordt de raad 
middels een raadsbrief in 2025 geïnformeerd. Bij de bezuiniging van OAB-middelen in 2020 is met de 
schoolbesturen gekozen op de Brede School Academie (BSA) te bezuinigen. De afgelopen jaren is 
geprobeerd de kennis van de BSA te behouden en digitaal aan te bieden aan het onderwijs. Dit 
digitale programma werd onder de naam U-GO! aangeboden. Door achterblijvende belangstelling van 
de scholen is vanaf 2025 subsidie hiervoor stopgezet. In de subsidiestaat dient de benaming nog 
worden aangepast. De wijziging kunt u na verwerking op overheid.nl vinden in de geconsolideerde 
Subsidiestaat 2025 en de wijziging is opgenomen in het erratum.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  105 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; Dennis de Vries;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 1: Eigen pad in het onderwijs 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 161 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe denkt het college het bereik van VE van 90% te realiseren va 

2024? Waarom is de doelstelling van het aantal beschikbare VE 
plaatsen statisch, terwijl de stad groeit? 

 
 
Antwoord: 

 
Door in te zetten op het vergroten van de capaciteit en het toegankelijker maken van het 
aanmeldproces hopen we het bereik van de voorschool in 2025 en verder te vergroten tot 90%. 
Hiervoor zoeken we naar mogelijkheden om meer groepen te openen, nemen we drempels weg door 
hulp in te schakelen bij aanmelding (o.a. toeleiders en planners op locatie) en proberen we effectiever 
informatie te verspreiden (o.a. door de Dag van de Voorschool in oktober). Het aantal beschikbare VE 
plaatsen is bewust statisch, gezien het aantal driejarigen in de stad en de nieuwe wijze van indiceren. 
We hebben de afgelopen jaren een daling gezien van het aantal 0-3 jarigen (12% daling in 10 jaar, 
Utrecht Monitor). Ook in 2024 is een daling voorspeld. De verwachting is dat het aantal 0-3 jarigen in 
de toekomst weer gaat oplopen. Daarnaast zijn we dit jaar begonnen met op maatwerk indiceren en 
openstelling van de voorschool voor twee dagdelen voor alle kinderen. De aanname daarbij is dat het 
aantal indicaties minder oploopt dan afgelopen jaren of zelfs wat afneemt. Deze effecten in 
ogenschouw nemend is daarom gekozen de doelstelling van het aantal plaatsen gelijk te houden, en 
eerst te werken aan het bezetten van bestaande plaatsen met zoveel mogelijk doelgroepkinderen.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  106 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 1: Eigen pad in het onderwijs 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 161 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waarom is de doelstelling van het percentage Utrechters dat lid is van 

de bibliotheek statisch? Zou het een goed idee kunnen zijn om ook 
een doelstelling te verbinden aan het aantal jongeren dat lid is van de 
bibliotheek? Zo niet, waarom niet? 

 
 
Antwoord: 

 
De doelstelling Percentage Utrechters dat lid is van de bibliotheek is statisch omdat met een groeiend 
aantal inwoners er sowieso een extra inspanning van de bibliotheek wordt verwacht om dit percentage 
te behalen. Jongeren tot 18 jaar zijn gratis lid van de bibliotheek. Op dit moment is 84 procent van de 
jongeren lid. De bibliotheek streeft voortdurend, onder andere via ledenwerfcampagnes en via haar 
samenwerking met scholen, naar een groei van het aantal leden, volwassenen én jongeren. Ook het 
gratis professional abonnement (voor leerkrachten, docenten en pedagogisch medewerkers in de 
voorschoolse educatie), een initiatief van de gemeente, beoogt hier een bijdrage aan te leveren. 
Gezien de nu al hoge dekking, achten wij het niet noodzakelijk hier een doelstelling aan te verbinden.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  107 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; Dennis de Vries;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 1: Eigen pad in het onderwijs 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 161 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe wordt verwacht het aantal thuiszitters terug te brengen naar 0 

vanaf 2024? 
 
 
Antwoord: 

 
Het streven naar 0 thuiszitters is een constante en gezamenlijke ambitie van de kernpartners 
(Leerplicht, JGZ, Buurtteam en de Samenwerkingsverbanden PO en VO). De kernpartners werken 
met een routekaart 'Thuiszitten samen oplossen' zodat er altijd direct een plan gemaakt wordt 
wanneer en leerling thuis komt te zitten. Momenteel evalueren we de kernpartneraanpak en daarmee 
ook de routekaart thuiszitters, om verbeterpunten te ontdekken en aan te pakken. De cijfers over het 
aantal thuiszitters in Utrecht delen we in Q1 2025 met uw raad als onderdeel van het jaarverslag 
Leerlingzaken met een bijbehorende raadsbrief.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  108 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; Dennis de Vries;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 1: Eigen pad in het onderwijs 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 162 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat is de reden dat de kwaliteitsmeting VVE na een motie die begin 

2022 is aangenomen met de titel: M28 Actualisering van het Utrechts 
Kwaliteits Kader inclusief kwaliteitsmeting is op korte termijn nodig.pas 
in Q3 2025 gereed is? 

 
 
Antwoord: 

 
In 2023 heeft de Universiteit Utrecht het Utrechts Kwaliteitskader (UKK) geactualiseerd in 
samenspraak met alle partners rondom het Jonge kind in Utrecht. Momenteel wordt door de 
Universiteit een kwaliteitsmeting uitgevoerd bij de voor- en vroegscholen in de stad. De 
kwaliteitsmeting sluit aan bij de definitie van kwaliteit zoals deze in samenspraak met de partners in de 
stad is gedefinieerd. Om deze reden moest de actualisatie van het UKK eerst voltooid zijn, voordat de 
kwaliteitsmetingen van start konden gaan. Voor deze meting voert de Universiteit Utrecht tientallen 
observaties uit bij verschillende voor- en vroegscholen. Dit is een tijdsintensief traject, met een looptijd 
van mei 2024 tot en met april 2025.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  109 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; Dennis de Vries;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 1: Eigen pad in het onderwijs 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 162 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoeveel kinderen worden bereikt met interventies voor kinderen jonger 

dan 2,5 jaar en welke doelstelling wordt daaraan verbonden? Hoe 
wordt het effect hiervan gemeten? 

 
 
Antwoord: 

 
We weten niet van alle interventies exact hoeveel kinderen er bereikt worden jonger dan 2,5 jaar. Taal 
doet meer (zie ook de beantwoording van vraag 110) zet middels het project ‘lezen en praten met je 
kind’ in op ouders van kinderen onder de 2,5 om hen te stimuleren bezig te zijn met taal en ook 
bekend te maken met de voorschool. Dit doen zij o.a. via taalthuisbezoeken en ouder-kindgroepen 
(zo'n 169 ouders bereikt in 2023) en boekstartcoaches (200 gezinnen bereikt in 2023). De JGZ maakt 
daarnaast bij alle kinderen een inschatting van de stimulans thuis. De kinderen waarvan ingeschat 
wordt dat ze mogelijk minder gestimuleerd worden in hun ontwikkeling ontvangen een huisbezoek, 
waarin de ouders tips krijgen over hoe zij hun kind middels spel en contact kunnen stimuleren in hun 
ontwikkeling. Dit is onderdeel van de nieuwe werkwijze indiceren en de effecten hiervan worden 
gemonitord. Uw raad wordt hier volgend jaar over geinformeerd.  
Ten slotte draait op dit moment een pilot met VE vanaf twee jaar vanuit de regiodeal Overvecht, met 
als doel nog vroegere ontwikkelingsstimulering en meer tijd om achterstanden in te lopen. Er draaien 
op dit moment drie groepen waar per groep 10 tweejarigen uit Overvecht aan deelnemen, in totaal 
bereiken we hiermee zo'n 60 kinderen per jaar. Deze inzet is geevalueerd en in de volgende 
kwartaalbrief Onderwijs wordt verder ingegaan op dit onderzoek en het vervolg.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  110 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; Dennis de Vries;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 1: Eigen pad in het onderwijs 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 162 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoeveel kinderen worden bereikt met programma’s om jonge kinderen 

met een taalachterstand te ondersteunen via vroegschool, Taal Doet 
Meer en de bibliotheek en welke doelstellingen worden daaraan 
verbonden? Hoe wordt het effect hiervan gemeten? 

 
 
Antwoord: 

 
In 2023 heeft Taal doet Meer 231 gezinnen bereikt met de VoorleesExpress (vrijwilligers die een 
aantal maanden bij een gezin thuis op wekelijkse basis voorlezen) en 169 ouders bereikt met 
taalthuisbezoeken, ouder-kindgroepen en Taal en Ouders. Taal Doet meer is hierbij ook ondersteund 
door fondsen. Ten slotte zijn 200 gezinnen bereikt met de BoekStartcoach. De bibliotheek heeft in 
2023 in samenwerking met de JGZ 3487 BoekStartkoffertjes uitgedeeld bij de geboorte van kinderen. 
Ook organiseert de bibliotheek op 80 VE groepen een ouderbijeenkomst over lezen en daarnaast een 
bibliotheekbezoek. Hoofddoelstellingen van deze inzet zijn het stimuleren van de taalontwikkeling en 
het verrijken van de taalomgeving thuis door ouders actief te betrekken. Naast deze inzet op jonge 
leeftijd ontvangt elke basisschool met een substantiële achterstandsweging middelen om eigen inzet 
op taalachterstanden in het vroege basisonderwijs te organiseren (Versterken van Taal). Deze 
middelen worden op verschillende manieren ingezet, bijvoorbeeld door extra ondersteuning in kleine 
groepen door een onderwijsassistent of leertijduitbreiding. De effecten van alle voorgenoemde inzet 
zijn lastig te meten, wel horen we terug dat ervaringen van ouders met bijvoorbeeld de 
Voorleesexpress positief zijn en dat de middelen in de vroegschool hard nodig zijn om achterstanden 
in te lopen. Op dit moment is de Universiteit Utrecht bezig om net als op de voorschool een 
kwaliteitsmeting uit te voeren op de vroegschool. De resultaten hiervan worden in 2025 met de raad 
gedeeld.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  111 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; Dennis de Vries;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 1: Eigen pad in het onderwijs 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 163 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat betekent het wegvallen van landelijke middelen ter bestrijding van 

het lerarentekort voor de aanpak daarvan? 
 
 
Antwoord: 

 
De landelijke middelen vallen niet weg, ze worden echter anders verdeeld door het Rijk. Tot en met 
2024 ontvingen de G4 elk een miljoen euro per stad voor de aanpak, omdat de tekorten in de grote 
steden hoger zijn dan in de regio. Met de invoering van onderwijsregio's heeft het Rijk ervoor gekozen 
de middelen te verdelen op basis van leerlingaantallen. De middelen gaan rechtstreeks naar het 
schoolbestuur dat penvoerder is van de Onderwijsregio. De aanpak Utrecht Leert blijft gewoon 
voortbestaan.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  112 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Rachel Streefland; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Overzicht subsidies 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 182 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Tot wanneer lopen de huidige gunningen voor De Stek, basiszorg voor 

dakloze mensen en aanvullende zorg voor dakloze mensen? Wanneer 
wordt de raad meegenomen in het aanbestedingsproces voor de 
volgende gunning? 

 
 
Antwoord: 

 
De gunning voor de Stek loopt t/m eind 2028 (De overeenkomst is aangegaan voor de duur van 3 jaar 
ingaande op 1 januari 2019 tot en met 31 december 2022. Waarna de overeenkomst voor een periode 
van 3 keer twee jaar onder gelijkblijvende voorwaarden kan worden verlengd. Dus het kan tot 2028 
maar kan ook tussentijds beëindigd worden.) De subsidietender Basiszorg daklozen loopt t/m 31-12-
2025.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  113 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Overzicht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 186 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Motie 311 lijkt niet uitgewerkt. Zie ook de tabel op pagina 186. Het 

college zou voor de Programmabegroting met een concreet uitgewerkt 
plan komen hoe we amateurkunst basissubsidie zouden gaan 
financieren tot 2029.  Op p. 216 zien we alleen dit staan: Om de 
basissubsidie amateurkunst te kunnen behouden zetten we de 
onderbesteding van de regeling amateurkunsteducatie 2025-2028 en 
mogelijke bestemmingsfondsen die terugvloeien naar de gemeente in. 
Daarnaast gaan we door met de reeds ingezette gesprekken met de 
Stadsschouwburg, Centraal Museum en TivoliVredenburg over hun 
bijdrage aan de basissubsidie amateurkunst op de langere termijn. 
Wanneer kunnen we concrete plannen verwachten? 

 
 
Antwoord: 

 
Alle moties voor 2025 zijn financieel verwerkt. De regeling Basissubsidie Amateurkunst is inmiddels 
opengesteld voor 2025. In het raadsvoorstel staat dat het college ervoor kiest om alleen uitvoering te 
geven aan de moties die bij deze Programmabegroting financiele gevolgen hebben voor het jaar 
2025. De doorwerking van deze moties vanaf 2026 wordt nader uitgewerkt en betrokken bij de 
integrale afweging Voorjaarsnota 2025. De bezuiniging voor 2025 van 0,42 miljoen euro wordt 
teruggedraaid. De kosten worden gedekt door terugontvangen subsidiebedragen uit voorgaande 
jaren. Voor de bekostiging vanaf 2026 worden gesprekken gevoerd met de grote culturele instellingen 
over hun bijdrage; daarmee voeren we de motie structureel uit.  In de voorjaarsnota 2025 komen we 
hierop terug.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  114 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Weerstandsvermogen en risicobeheersing 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 252 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Solvabiliteitsratio: er wordt nu op de solvabiliteitsratio gestuurd maar er 

komt ook een investeringsplafond bij de volgende Voorjaarsnota. Gaat 
dat plafond niet weer een verbetering van de solvabiliteitsratio 
betekenen? Hoe is daar nu rekening mee gehouden? 

 
 
Antwoord: 

 
In de prognose van de ontwikkeling van de solvabiliteitsratio in deze begroting is uitgegaan van een 
investeringsplafond voor de komende jaren, gebaseerd op de gerealiseerde investeringsvolumes van 
voorgaande jaren. Daarnaast is het eigen vermogen versterkt om de solvabiliteit binnen de 
referentiewaarden te houden. Bij de voorjaarsnota 2025 wordt het investeringsplafond nader 
uitgewerkt. Dit kan leiden tot een bijstelling van de huidige inschatting van het investeringsvolume. 
  



 
Vraagnummer:  115 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Toelichting reserves 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag De reserve Europese subsidies valt deels vrij en dus niet geheel terwijl 

andere G4-steden geen reserve hiervoor hebben. Wat is de reden dat 
Utrecht dit wel aan zou moeten houden? 

 
 
Antwoord: 

 
Zie antwoord op vraag 84.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  116 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Toelichting reserves 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waar is de huidige risicoinschatting van 50% van het Revolverend 

fonds woningrenovatie op gebaseerd? Welke percentages houden 
andere G4-gemeentes hiervoor aan? 

 
 
Antwoord: 

 
Het fonds woningrenovatie is in het leven geroepen voor het verstrekken van zachte leningen aan 
eigenaren/bewoners die deelnemen aan gemeentelijke renovatieprojecten. Deze reserve dient als 
risicoafdekking en daarnaast ook ter dekking van de interne rente voor uitstaande leningen. De laatste 
aanvraag en verstrekking is in 2018 geweest. 
In de Programmabegroting 2021 is op basis van historie van deze regeling, de risicoreserve verlaagd 
van 100% naar 50% van de uitstaande leningen. Door het terugbetalen van leningen kan deze 
reserve verder worden verlaagd en kan op termijn de gehele reserve vrijvallen. Bij de Voorjaarsnota 
2025 zal dit worden verwerkt. Aangezien deze regeling is beëindigd, is een vergelijking met andere 
G4-gemeenten voor het percentage van de risicoafdekking voor deze reserve niet zinvol.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  117 
 

Fractie PvdA 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Toelichting reserves 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat is de reden dat de omvang van de reserve OMU maar liefst €3,4 

miljoen moet zijn bij €4,6 miljoen aan verstrekte leningen met een 
risicoreservering van 50%? Kan dit getal niet worden opgehoogd 
wanneer er daadwerkelijk €6,6 miljoen uitgeleend is? Is er een door 
regelgeving voorgeschreven bedrag die hier aangehouden moet 
worden? 

 
 
Antwoord: 

 
Er is geen regelgeving die het risicopercentage bepaalt. Dit percentage is op basis van de risico-
inschatting tot stand gekomen en zou op basis van de onderliggende leningen eventueel verlaagd of 
verhoogd kunnen of moeten worden. De financiële middelen voor cofinanciering OMU komen vanuit 
het corona-steunmaatregelenpakket en uit het coalitieakkoord en zijn in de reserve gestort. Deze 
reserve wordt vervolgens gebruikt voor risicoafdekking voor verstrekte leningen aan de OMU. 
Uitgaande van een risico van 50% dat verstrekte leningen niet terugkomen, kan voor twee maal dit 
bedrag aan leningen worden verstrekt (de leningen worden door de Gemeente Utrecht gefinancierd uit 
vreemd vermogen dus de reserve is alleen een risicoafdekking). Op dit moment is één lening van 4,6 
miljoen euro verstrekt waarmee dit een beslag legt van 2,3 miljoen euro op de risicoreserve. Wanneer 
we het resterende bedrag van de reserve laten vrijvallen is er geen resterende risicoafdekking meer 
om nog leningen te kunnen verstrekken.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  118 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 1: Passende basiszorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag  

 
 
Antwoord: 

 
vraag is komen te vervallen.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  119 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 1: Passende basiszorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 120 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag In de tabel staat dat de lasten in 2025 boven 250 miljoen euro stijgen.  

Wat is de verklaring voor deze stijging in 2025 van deze lasten? 
 
 
Antwoord: 

 
De groei van het bedrag komt enerzijds door de indexaties. Hierdoor is het bedrag gestaag gegroeid.  
Daarnaast zijn er de afgelopen jaren bij de voorjaarsnota's  extra middelen toegevoegd aan het 
programma ondersteuning op maat om de groei van de vraag naar zorg op te kunnen vangen.  Het 
lastenbudget is in 2025 onder andere verhoogd vanwege de compensatie voor de hogere lasten als 
gevolg van het abonnementstarief. Zie voor de andere redenen van de toename ook de financiële 
toelichting bij de verschillende doelstellingen.  
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  120 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland; Dennis de Vries 
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 3: Verstoring OO en crises 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 120 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag En waarom daalt deze lastenpost in 2026 en volgende jaren? Is er dan 

een lastenverlichting? Zo ja, in hoeverre, in cijfers uitgedrukt, zijn de 
sociale hervormingen daar debet aan? 

 
 
Antwoord: 

 
Hier zijn verschillende redenen voor. De verwachte lasten zijn lager als gevolg van de afschaffing van 
het abonementstarief en de invoering van de inkomensafhankelijke eigen bijdrage. Daarnaast zijn de 
concrete bezuinigingsmaatregelen uit de voorjaarsnota 2024 verwerkt (3,6 miljoen euro structureel). 
De Hervormingen Sociaal Domein zijn erop gericht om meer inwoners te ondersteunen met hetzelfde 
budget. Dit leidt dus niet tot een verlaging van het budget, maar tot het zoveel mogelijk kunnen 
voldoen aan de vraag zonder het budget te verhogen.  
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  121 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 1: Passende basiszorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 120 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat is de verklaring dat het programma Passende ondersteuning en 

opvang de komende jaren ruim 1 procent meer aandeel heeft in de 
totale gemeentelijke begroting? Wat is de toegevoegde waarde van 
deze tabel, aangezien elders in de begroting geen indicaties van het 
relatief aandeel van diverse (deel) programma’s in de totale begroting 
wordt gegeven. 

 
 
Antwoord: 

 
De grafieken zijn op verzoek van de raad (M351, betere begroting) toegevoegd aan de programma's. 
Elk programma bevat in het totaaloverzicht van het programma twee grafieken, een trendgrafiek van 
de totale baten en lasten van het programma, plus een trendgrafiek van de totale baten en lasten van 
het programma in verhouding tot de totale baten en lasten. Dit is dus niet uniek voor het programma 
Passende Ondersteuning en Opvang.  De relatieve omvang van het Programma Passende 
Ondersteuning en Opvang daalt vanaf 2020 met ca. 1% en neemt daarna weer toe naar het oude 
niveau. Dat heeft te maken met de ontwikkeling van de omvang van de totale begroting van Utrecht, 
niet zozeer met die van het programma.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  122 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 1: Passende basiszorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 121 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Klopt het dat door opschoning het aantal 1000 unieke klanten gedaald 

is? Is een overzicht met de reden van de sluiting van cases 
beschikbaar? Zo ja, kan die op hoofdlijnen met aantallen gedeeld 
worden? 

 
 
Antwoord: 

 
Het klopt dat door de opschoning het aantal unieke klanten is gedaald. Dit is het resultaat van meer 
aandacht voor het tijdig en correct afsluiten van dossiers. Het grootste deel van deze opschoning 
heeft in 2022 plaatsgevonden, in 2023 is in het eerste kwartaal nog een laatste stuk administratief 
verwerkt. Het uitgangspunt van deze afsluitingen was om een goed beeld te houden van de actieve 
caseload, dus om alleen dossiers actief te houden waar er nog ondersteuning van het buurtteam 
actief en nodig is. Het opschonen heeft vooral effect gehad op de categorie "er is een 
maatwerkvoorziening toegekend", deze inwoners kregen inmiddels hulp van een andere zorgverlener 
binnen hun maatwerkvoorziening en hebben daarom geen ondersteuning meer nodig van het 
buurtteam.  Een overzicht van alle redenen van afsluiten (dit zijn zowel afsluitingen die in het kader 
van opschoningen zijn gedaan als de andere afsluitingen gedurende het jaar) staan in het jaarverslag 
van het buurtteam van zowel 2022 (pagina 7) als 2023 (pagina 7).  
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Vraagnummer:  123 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 1: Passende basiszorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 121 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waarom zet de inzet op collectieve zorg aanbieden geen rem op de 

groei unieke cases? En is het geen goed idee een streefgetal met de 
buurtteams af te spreken voor het beheersbaar houden van het aantal 
unieke cases? 

 
 
Antwoord: 

 
Als een inwoner zich bij het buurtteam meldt met een hulpvraag wordt er een dossier (case) geopend. 
Hoewel de ondersteuning in groepsverband kan worden gegeven is het alsnog van belang om per 
persoon te blijven volgen wat er nodig is en of het traject helpt. Daarom krijgt elke unieke inwoner, los 
van of de hulp individueel is of in groepsverband wel een eigen intakegesprek met een bijbehorende 
indviduele verslaglegging. Er blijven dus evenveel unieke cases ondanks dat de ondersteuning 
mogelijk in groepsverband wordt gegeven. Omdat elke inwoner recht heeft op hulp kunnen en willen 
we geen rem zetten op het aantal casussen, het uitgangspunt blijft dat iedereen die hulp nodig heeft 
zich kan en mag melden bij het buurtteam. We zijn met het Buurtteam in gesprek over welke vragen 
ook goed in de sociale basis beantwoord zouden kunnen worden.
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Vraagnummer:  124 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 1: Passende basiszorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 121 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Is een verdeling te maken van aantal unieke gestarte casussen op 

wijkniveau? Dus het aantal unieke casussen per wijk? 
 
 
Antwoord: 

 
U kunt een overzicht vinden van de gestarte, lopende en afgesloten trajecten per wijk in het 
jaarverslag 2023 van het buurtteam op pagina 5.
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Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 1: Passende basiszorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 121 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat is de gemiddelde wachttijd per wijk per buurtteam? 

 
 
Antwoord: 

 
U kunt een overzicht vinden van de gemiddelde wachttijd per wijk in het jaarverslag 2023 van het 
buurtteam op pagina 6.
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Vraagnummer:  126 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 1: Passende basiszorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 121 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context VVD meerdere malen gevraagd via SV en in de commissie JWCS 

behandeling WMO nota 
Heeft relatie met vraag 130 
  
Vraag Hoe staat het met uitvoeringsprogramma toezicht WMO? Wanneer kan 

de raad dit programma verwachten? 
 
 
Antwoord: 

 
U kunt dit programma voor het einde van dit jaar verwachten.
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Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 1: Passende basiszorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 122 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context We werken toe naar een nieuw contract voor de dienstverlening 

onafhankelijke cliëntondersteuning en informatievoorziening 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Is hieraan een budget verbonden? Zo ja, hoeveel? 

 
 
Antwoord: 

 
Ja hieraan is een budget verbonden. Bij de nota van uitgangspunten 'Met elkaar, voor elkaar, 
onderdelen van sociale basis en basiszorg' bent u geïnformeerd over de indicatie van de budgetten 
van deze opdrachten. Voor onafhankelijke cliëntondersteuning gaat dit om een budget van 0,1 -0,3 
miljoen en voor informatievoorziening om 0,5-0,7 miljoen. Deze bedragen zijn een indicatie en kunnen 
nog door verschillende ontwikkelingen wijzigen. Meer informatie hierover kunt u vinden op pagina 59 
van deze nota van uitgangspunten.  
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Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 1: Passende basiszorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 122 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context We kijken op basis van het nieuwe contract van de 

buurtteamorganisatie kritisch naar wat er in de basiszorg thuishoort en 
wat niet. 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag wat valt vanaf 2025 concreet buiten de basiszorg? Of blijft het bij 

kijken? 
 
 
Antwoord: 

 
Dit is een proces dat in ontwikkeling is. Afspraken die we voor 2025  hebben gemaakt: het buurtteam 
pakt geen vragen meer op waar andere partners aan zet zijn. Het buurtteam heeft geen taak in het 
oplossen van grondoorzaken die buiten hun invloedssfeer liggen, wel kunnen zij ondersteunen bij het 
hanteerbaar maken van de consequenties hiervan. Denk hierbij aan: gebrek aan woonruimte, het 
buurtteam kan niet zorgen voor een nieuwe woning maar kan wel helpen bij het hanteerbaar maken 
van de stress die dit veroorzaakt.  
Afgelopen jaren is vaak gebleken dat als een hulpvraag op deze onderdelen bleef hangen, dat het 
buurtteam hier veel tijd aan blijft besteden, zonder dat dit binnen hun invloedssfeer ligt en zij hier dus 
echt iets op kunnen betekenen. Deze afspraken expliciteren in de opdracht helpt het buurtteam om 
kritisch te blijven waar zij hulp op kunnen bieden. 
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Verbijzondering/context De tabel geeft voor 2025 4 procent aan lasten die beïnvloedbaar zijn 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag om wat voor bedrag gaat deze 4 procent? En wat zijn de activiteiten? 

 
 
Antwoord: 

 
Dit is 4% van het totale budget van 32 miljoen. Dit is ongeveer 1,3 miljoen. Dit bedrag zit in de 
opdrachten en subsidies die wij verstrekken bij met name het buurtteam en U-centraal. De 4% is een 
inschatting van in hoeverre wij de subsidies en opdrachten aan deze partijen juridisch gezien mogen 
aanpassen. Dit gaat om verschillende activiteiten zoals begeleiding, toegang, informatievoorziening en  
onafhankelijke cliëntondersteuning.  
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Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 2: Passende aanvullende zorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 126 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag 126 
  
Vraag Is het uitvoeringsprogramma toezicht WMO in Q4 2027 klaar? Of loopt 

dit programma tot Q4 2027? 
 
 
Antwoord: 

 
De ontwikkelacties uit het programma zullen lopen tot circa Q4 2027. Het programma verwachten wij 
in Q4 2024 aan u toe te sturen.
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Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 2: Passende aanvullende zorg 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 127 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Graag nadere toelichting wat bedoeld wordt met de 

maatwerkvoorziening 2 en 3? 
 
 
Antwoord: 

 
Onder de Wmo-maatwerkvoorzieningen 2 vallen Hulp bij het huishouden via zorg in natura, hulp bij 
het huishouden via PGB en de inkomsten uit eigen bijdragen abonnementstarief. 
Onder de Wmo-maatwerkvoorzieningen 3 vallen de kosten voor indicaties, de periodieke 
vervoersvoorzieningen (financiële bijdrage), begeleiding vervoer, Regiotaxi, PGB's hulpmiddelen, 
PGB's woningaanpassingen, de Regeling Tegemoetkoming Zorgkosten en algemene kosten. 
Eerst vielen deze maatwerkvoorzieningen allemaal onder 1  categorie en werd er geen financiële 
onderverdeling gemaakt. De huidige onderverdeling van de Wmo-maatwerkvoorzieningen naar de 
producten Maatwerkvoorzieningen 2 en Maatwerkvoorzieningen 3 komt voort uit wijzigingen in de 
landelijke voorschriften waarin staat welke financiële informatie de gemeente moet verstrekken (o.a. 
aan de financiële toezichthouder, Europese Unie, ministerie van BZK en het CBS) en op welke 
manier. Het sociaal domein is in de IV3-voorschriften onderverdeeld naar 24 zogenaamde taakvelden. 
In de financiële administratie van de gemeente dient per taakveld een apart product gehanteerd te 
worden. De Wmo-maatwerkvoorzieningen zijn toen verdeeld over 3 taakvelden, namelijk 
Maatwerkvoorzieningen, uishoudelijke hulp en Overige maatwerkarrangementen. 
De indexatie is verplaatst van Maatwerk 2 naar 3 om de begrote bedragen per kostenplaats beter in 
lijn te brengen met de prognoses van de verschillende soorten maatwerkvoorzieningen.
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Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
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Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 131 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat betekent deze uitbreiding financieel? Wordt het pilot project in 

Overvecht ook betaald uit programma Samen voor Overvecht? 
 
 
Antwoord: 

 
De pilot wordt niet betaald uit het programma Samen voor Overvecht. We financieren de EVU-teams 
vooralsnog met een subsidie van het ministerie van JenV, die nog eenmaal verstrekt kan worden in 
2025. We vullen dit aan met tijdelijke middelen die beschikbaar zijn tot en met 2025 vanuit de 
parlementaire onderzoekscommissie kinderopvangtoeslag. Ook benutten we reguliere middelen van 
de gemeente die beschikbaar zijn voor Veilig Thuis en de jeugdbescherming.  
Het rijk en de VNG (opdrachtgevers) nemen op 18 oktober een eerste stap in de besluitvorming. 
Daarna volgt besluitvorming door kabinet en debat in de Tweede Kamer. Het toekomstscenario staat 
niet in het regeerprogramma van het nieuwe kabinet en er is geen geld voor gereserveerd door het 
rijk. 
zie hiervoor ook de raadsbrief van april 2024
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Portefeuillehouder(s) Rachel Streefland; Linda Voortman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 3: Passende 24 uurs zorg en verblijf 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 134 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag waarom staan er verwijzingen naar de paragraaf 

Weerstandsvermogen en de paragraaf verbonden partijen, terwijl bij 
nalezing van beide paragrafen niets over passende 24 uurs zorg en 
verblijf is vermeld? 

 
 
Antwoord: 

 
Dit is een standaardverwijzing. Het klopt dat er in de paragraaf verbonden partijen niets staat. Dit 
programma kent geen verbonden partijen. In de paragraaf weerstandsvermogen is een risico 
opgenomen over de houdbaarheid van de financiën jeugd en Wmo, hier valt ook de 24-uurs zorg 
onder.
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Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 8: Aanbod cultuur 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 211 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Voor begroting 2025 is deze cultuurnota niet meer geldig. Waarom niet 

de nieuwe cultuurnota benoemen? 
 
 
Antwoord: 

 
Per abuis is hier de Cultuurnota 2025-2028 niet vermeld terwijl dit wel had gemoeten. We nemen dit 
mee in het erratum.
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Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 8: Aanbod cultuur 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 211 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe dit effect van realisatie van de nummer 2 positie vanaf 2025 na de 

kaalslag in het culturele landschap doordat enkele organisaties zoals 
Nederlands Filmfestival, Tweetakt met nationale uitstraling geen 
subsidies meer ontvangen? Waarom wordt deze indicator niet 
bijgesteld? Waarop is dit gebaseerd? 

 
 
Antwoord: 

 
We hebben de doelstelling niet aangepast omdat wij niet verwachten dat de uitslag van de 
Cultuurnota 25-28  negatieve invloed heeft op onze landelijke positie als aantrekkelijke stad op grond 
van cultureel aanbod. Naast een aantal pijnlijke beslissingen, hebben we namelijk ook 72 organisaties 
wél meerjarige subsidie toegekend, die samen tot een kleurrijk aanbod van nationale allure zorgen. 
Bovendien is Utrecht niet de enige stad waar pijnlijke beslissingen zijn gemaakt. Deze zijn voor 
komende periode door het hele land onvermijdelijk gebleken.
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Paragraaf Doelstelling 8: Aanbod cultuur 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 211 
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Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hebben alle organisaties die subsidie hebben aangevraagd voor de 

vierjarige regeling de beschikking ontvangen? Zo ja, wanneer zijn deze 
verstuurd? Zo nee, waarom niet? 

 
 
Antwoord: 

 
Nee, alleen organisaties met een negatief advies hebben reeds een afwijzingsbeschikking ontvangen. 
Zij hebben deze vervroegd ontvangen zodat ze voldoende tijd hebben voor juridische afwikkeling en 
een eventueel bezwaarschrift. De toekenningsbeschikkingen worden na vaststelling van de 
gemeentebegroting met daarin de definitieve indexatie gestuurd, zodat deze niet onder voorbehoud 
van vaststelling uitgegeven hoeven te worden. Het gaat hier puur om een formaliteit, namelijk de 
financiele vertaling van het eerder genomen besluit over de subsidieverdeling in de 
programmabegroting.
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Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 8: Aanbod cultuur 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 211 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoeveel organisaties die een aanvraag hebben ingediend voor de 

vierjarige regeling gaan bezwaar indienen of verwachten bezwaar te 
maken? Of hebben bezwaar ingediend? 

 
 
Antwoord: 

 
Alle 32 afwijzingsbeschikkingen zijn verzonden. De bezwaarperiode loopt af op 14 oktober (6 weken 
na ontvangst afwijzingsbeschikking). We hebben tot nu toe 1 bezwaarschrift ontvangen.
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Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 211 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Houdt het college rekening met opzij schuiven van budget voor extra 

jurdische kosten? en voor het financieel tegemoet gekomen wanneer 
een organisatie gelijk krijgt bij de rechter? Hoeveel budget is in totaal 
beschikbaar? 

 
 
Antwoord: 

 
Nee, er is geen budget gereserveerd voor extra juridische kosten. De afhandelingen van de 
Cultuurnotaprocedure gebeurt in samenwerking met juridische zaken, de uren worden conform 
afspraak doorberekend aan culturele zaken. De procedure is dermate zorgvuldig opgesteld en 
uitgevoerd dat we geen reden hebben om aan te nemen dat er gegronde bezwaren tussen zitten. 
Mocht een bezwaar toch gegrond worden verklaard, dan kan de bezwaarmakende organisatie 
aanspraak doen op een vergoeding van proceskosten,  als de zaak begeleid is door een professionele 
gemachtigde.
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Bladzijde (in pdf) 212 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag hoe staat het met de evaluatie van de Machinerie? Is deze opgepakt? 

En kunnen we erop rekenen eind dit jaar de uitkomsten te 
verwachten? 

 
 
Antwoord: 

 
Conform de in de motie genoemde termijn verwachten wij u voor het eind van het jaar over de 
uitkomsten van het onderzoek te kunnen informeren.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  140 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 8: Aanbod cultuur 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 212 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag welke concrete publiek-private samenwerking binnen de culturele 

sector in 2025 denkt het college aan? 
 
 
Antwoord: 

 
Middels een aantal pilots, gericht op kennisdeling, samenwerking met Utrechtse vermogensfondsen 
en matchfunding, willen we de kansen op concrete publiek-private samenwerking vergroten. Zo kan 
uit de eerste twee pilots een praktische toolkit, een convenant met de Utrechtse vermogensfondsen 
en wederzijds vertrouwen voortkomen. Daarmee leggen we de basis voor pilot 3 waar matchfunding 
van culturele initiatieven centraal staat. Matchfunding kan concreet worden vormgegeven door het 
inzetten van een bestaand digitaal platform zoals voordekunst of Voorjestadsie en vereist zorgvuldig 
cultuurmakelaarschap. Wij hebben u hierover op 1 oktober 2024 een brief gestuurd.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  141 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 8: Aanbod cultuur 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 212 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoeveel beeldende kunstwerken in 2025 verwacht te subsidiëren? 

Hoeveel minder dan verwacht? 
 
 
Antwoord: 

 
Het uitgangspunt is dat de kunstwerken zoals genoemd in de Uitvoeringsnota Kunst in de Openbare 
Ruimte sowieso worden gerealiseerd. Bij nieuwe kunstopdrachten maken wij een afweging binnen de 
in de nota gestelde kaders (spreiding over de stad, participatie, toegankelijk, talentontwikkeling en 
versterking van het kunstklimaat) en de mogelijkheden binnen het budget. Het is een complex 
vraagstuk waar geen eenduidig antwoord op gegeven kan worden met aantallen.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  142 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 8: Aanbod cultuur 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 212 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context We onderzoeken nog of we tot een meer gedifferentieerde aanpak 

kunnen komen, waarmee we dit gevolg kunnen ondervangen. 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wanneer zijn de uitkomsten gereed? En waarom is het zinvol? Wat 

bespaart het aan geld? 
 
 
Antwoord: 

 
Op dit moment brengen we in kaart welke kunstprojecten voor 2025 e.v. op de planning staan, op 
basis van het afwegingskader zoals beschreven bij vraag 141 worden keuzes gemaakt welke 
projecten te realiseren. Het is zinvol om een afweging te maken om aan de uitgangspunten uit de 
Uitvoeringsnota Kunst in de Openbare Ruimte te blijven voldoen en tegelijk te werken aan de 
bezuinigingsopgave.  
Op dit moment is nog niet duidelijk welke besparing hiermee in 2025 gerealiseerd wordt, dat zal eind 
van het jaar duidelijk worden. Als het niet voldoende oplevert dan zal budget uit het Fonds 
Stadsverfraaiing ingezet worden om aan de bezuinigingsopgave te voldoen.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  143 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 9: Deelname en cultuur bezoek 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 212 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe rijmt deze uitbreiding van broedplaatsen met druk op culturele 

sector te bezuinigen? Waarom aanbod aan broedplaatsen blijven 
creëren als duidelijk is dat ook cultuur moet financieel inkrimpen? 

 
 
Antwoord: 

 
Wij verwachten een tekort aan werkruimte voor de culturele en creatieve sector van 80.000m2. 
Daarom zetten wij door middel van de Nadere regel subsidie investeringsbijdrage culturele 
broedplaatsen in op de realisatie van nieuwe broedplaatsen of uitbreiding van bestaande 
broedplaatsen. Hiermee dragen wij bij aan de realisatie van werkruimte voor allerlei kleinschalige 
bedrijven en organisaties in de kunst en cultuur. Gegeven de schaarste van werkruimte in de stad, 
verwachten wij niet dat de in de vraag genoemde druk op de culturele sector leidt tot onderbezetting 
van deze broedplaatsen; de vraag vanuit de culturele sector blijft groeien.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  144 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 216 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Dit is het laatste jaar waarin budget vanuit het rijk beschikbaar is voor 

de Impuls Jongerencultuur waarmee, middels een nadere regel, de 
actieve cultuurparticipatie van jongeren gestimuleerd wordt. 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wordt met dit laatste jaar het jaar 2025 bedoeld? Zo nee, waarom 

staat deze activiteit in de begroting 2025? 
 
 
Antwoord: 

 
Hiermee wordt inderdaad het jaar 2025 bedoeld.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  145 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Verbonden partijen 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 280 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat gaat college doen aan maatregelen voor inperken van de risico’s 

in 2025? Wat zijn de acties vanuit de gemeente voor scenario GR in 
2025? En in hoeverre wordt de raad hierbij betrokken? 

 
 
Antwoord: 

 
In de huidige nota verbonden partijen is opgenomen hoe wordt omgegaan met risicomanagement 
m.b.t.  verbonden partijen. Zowel bij de programmabegroting als bij de jaarrekening wordt de raad 
geïnformeerd via de paragraaf verbonden partijen over de status van en de ontwikkelingen bij de 
verbonden partijen en evt. maatregelen vanuit de gemeente. De nota verbonden partijen wordt 
momenteel geactualiseerd en de raad wordt hier uiteraard in meegenomen. Op 11 oktober a.s. vindt 
er een gesprek plaats met de Adviescommissie Financien.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  146 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 5: Op eigen manier en niveau sporten 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 200 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waarom kiest het college als doelstelling voor ''% volwassenen dat 

wekelijks sport naar wijk'' voor 2026 voor hetzelfde percentage als voor 
2024? 

 
 
Antwoord: 

 
We kiezen voor een stabiel % volwassenen dat wekelijks sport aangezien we diverse uitdagingen op 
onze inwoners en ons als stad af zien komen. Deze zullen de uitdaging om het percentage stabiel te 
houden al groot genoeg maken. Hierbij valt te denken aan  het budget voor sport dat niet meegroeit 
mee met de groei van de stad, onze sportaccommodaties worden veel gebruikt, een deel van onze 
bewoners hebben financiele uitdagingen (waar we via de U-pas en het Jeugdfonds voor kinderen 
verlichting bieden, maar niet alle drempels weg kunnen nemen). Ten opzichte van andere gemeenten 
ligt de sportdeelname in Utrecht bovendien hoog (landelijk sport 54% van de volwassenen wekelijks, 
in Utrecht is dit 67%). Hoewel we altijd streven naar meer, is het niet eenvoudig om dit % te verhogen.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  147 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 6: Toegankelijke sportvoorziening 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 203 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Zelfde vraag als hierboven: Waarom wordt er doelstelling 

 
 
Antwoord: 

 
De doelstelling bij de indicator % inwoners dat tevreden is over het aanbod van sportvoorzieningen in 
de stad is voor 2025 en 2027 hetzelfde als de meting van 2023 (70%). De financiële situatie van de 
gemeente vraagt scherpe keuzes en heeft impact op de mogelijkheden voor sportvoorzieningen in 
onze verdichtende stad. Daarbij heeft de gemeente als ambitie om voorzieningen efficiënter te 
gebruiken. Dat kan  voor een afname in tevredenheid zorgen. Het stabiel houden van de 70% m.b.t. 
tevredenheid is daarbij ambitieus.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  148 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; Lot van Hooijdonk; Eelco Eerenberg 
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 6: Toegankelijke sportvoorziening 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 204 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context 'Als netcongestie geen issue meer is'' 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoeveel bouwtijd verwacht het college nodig te hebben voor de bouw 

van sporthal Cartesiusdriehoek? Waarom wordt 2027 als verwachting 
meegegeven en waar is dit op gebaseerd? 

 
 
Antwoord: 

 
Voor deze sporthal, die gecombineerd wordt met een basisschool en kinderopvang, duurt naar 
verwachting het proces van aanbesteding tot oplevering 2,5 jaar. Daarbij komt de ingeschatte tijd van 
een half jaar voor de energieaansluiting (er is een netcongestie oplossing in zicht) en kavelaankoop. 
In totaal maakt dat 3 jaar.  Gezien de beschreven complexiteit is de huidige verwachting 2027.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  149 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 6: Toegankelijke sportvoorziening 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 204 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Er wordt gewerkt aan een oplossing voor het knelpunt op sportpark 

Overvecht-Noord. Wat is de huidige planning om dit knelpunt op te 
lossen en wanneer verwacht het college dat er budget beschikbaar is 
om dit op te lossen? 

 
 
Antwoord: 

 
We zijn constructief in overleg met betrokken partijen. Samen met hen verkennen we de 
mogelijkheden voor het voorkeursscenario om URV te verplaatsen naar sportpark Manitobadreef 4. 
Op basis daarvan werken we een concreet stappenplan uit inclusief financiële paragraaf, toets op 
juridische aspecten en tijdplanning. We verwachten u conform toezegging 714 (commissie JWCS 16 
mei 2024) eind 2024 hierover te informeren. Bij het slotdebat over de VJN op 11 juli is amendement 
A108 [HYPERLINK] aangenomen, daarmee is er in 2025 1 miljoen beschikbaar voor een actuele 
verhuizingsvariant van URV naar een andere locatie.  Dit budget is (zoals eerder aangegeven) nog 
niet toereikend, maar we kijken wat we hiermee kunnen doen en blijven op zoek naar aanvullend 
budget. We zullen u hierover eind 2024 informeren.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  150 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Hoofdlijnen 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 7 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Dit als gevolg van een verschil in geraamde inkomsten uit het 

gemeentefonds (40 miljoen euro structureel vanaf 2027) 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waarom schrijft het college zo vaag over het "verschil in geraamde 

inkomsten"? Het was een fout van de gemeente en dat heeft het 
college bij de debatten in het voorjaar ook zo erkend. Waarom schrijft 
het college niet gewoon op dat er een fout gemaakt was? En is het 
college bereid dat alsnog te doen en deze tekst te herstellen? 

 
 
Antwoord: 

 
Zoals de raad is geïnformeerd over het groter tekort op inkomsten vanuit het Rijk met de raadsbrief 
"Groter tekort op inkomsten vanuit het Rijk" van 5 februari 2024, is het ook opgenomen in de 
hoofdlijnen van deze Programmabegroting 2025.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  151 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Hoofdlijnen 
Paragraaf Beleidskaders 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 15 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Coalitieakkoord 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waarom noemt het college hier het coalitieakkoord? Het 

coalitieakkoord is geen vastgesteld beleidskader maar een afspraak 
tussen fracties. Pas als die afspraken daadwerkelijk in beleidskaders 
landen, is het beleid. 

 
 
Antwoord: 

 
In de programmabegroting wordt, op verzoek van de raad, duidelijk aangegeven waar de onderdelen 
uit het coalitieakkoord landen (m.b.v. Utrechtse vlag/rood driehoekje) en een link naar het document.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  152 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Sharon Dijksma;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Betrouwbare overheid 
Paragraaf Doelstelling 4: Informatie en dienstverlening 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 29 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Effectindicatoren 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Bij de realisatie van 2023 staat "nvt", terwijl de cijfers wel in de Utrecht 

Monitor staan. (https://utrecht-monitor.nl/bevolking-
bestuur/tevredenheid-dienstverlening/dienstverlening) Kan het college 
deze alsnog opvoeren? 

 
 
Antwoord: 

 
Omdat het hier twee indicatoren betreft die m.i.v. 2024 in de programmabegroting zijn opgenomen 
staat er niet van toepassing bij de realisatie 2023. 
Bij de uitwerking van de nieuwe inrichting van de programmabegroting is afgesproken om in de 
programmabegroting geen indicatoren meer op te nemen die al elders (o.a. in de Utrecht monitor) 
gepubliceerd worden. 
In de webversie van de programmabegroting is te lezen dat het hier gaat om een gemiddelde 
klanttevredenheid over de dienstverlening van Burgerzaken en het KCC. De verbijzondering op 
onderdelen kunt u vinden in de Utrecht monitor.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  153 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Sharon Dijksma;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Betrouwbare overheid 
Paragraaf Doelstelling 4: Informatie en dienstverlening 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 29 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Nieuwe activiteiten in het begrotingsjaar 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat houdt de verkenning op verbeteren proces naturalisatie precies 

in? Welk ander proces dan alle andere gemeenten wil de gemeente 
Utrecht, waardoor overleg met de IND nodig is? Of gaat het om 
overleg met de IND over aansluiting op een werkwijze die andere 
gemeenten al hanteren? 

 
 
Antwoord: 

 
Samen met de IND verkennen we de mogelijkheden voor verbeteringen binnen het huidige 
ketenproces. Doel is het verlagen van de doorlooptijd voor de aanvraag naturalisatie voor de inwoner, 
het verminderen van dubbel werk voor de gemeente en IND en minder herstelwerk om de kwaliteit 
van de aanvraag te verhogen.  Dit gaat niet om een werkwijze die bij andere gemeenten al wordt 
toegepast.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  154 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Sharon Dijksma;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Betrouwbare overheid 
Paragraaf Doelstelling 4: Informatie en dienstverlening 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 29 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Effectindicatoren 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Voorheen was ook een effectindicator over de audits/zelfevaluaties 

opgenomen in de Programmabegroting. Waar publiceert het college nu 
de resultaten van de zelfevaluaties? 

 
 
Antwoord: 

 
Zelfevaluaties als indicator is in de nieuwe inrichting bij de Programmabegroting 2024 komen te 
vervallen. In plaats daarvan nemen we het resultaat van de zelfevaluaties mee in de tekst van de 
jaarstukken. (2e W’ wat hebben we gedaan).
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  155 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf Doelstelling 1: Duurzame vervoersmiddelen 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 61 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Europaal-Zuid 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag We nemen aan dat hier Europalaan-Zuid wordt bedoeld? 

 
 
Antwoord: 

 
Hier wordt inderdaad Europalaan-Zuid bedoeld. Dit zal worden meegenomen in het erratum.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  156 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf Doelstelling 2: Mobiliteitsgedrag 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 65 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context "werken een voorstel uit voor verhogingen 

in de komende jaren" 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waarom gaat het college een voorstel uitwerken om de tarieven voor 

parkeergarages verder te verhogen? Heeft de raad daar opdracht voor 
gegeven en zo ja wanneer? 

 
 
Antwoord: 

 
In de Voorjaarsnota 2024 heeft uw raad een besluit is genomen rond de gemeentelijke 
parkeergarages: “Opbrengsten gemeentelijke parkeergarages, structurele verhoging van de 
opbrengsten vanaf 2025 met 1,250 miljoen euro.” (beslispunt 2e, vierde bullit), 
De toelichting in de Voorjaarsnota 2024 (pagina 57) zegt: 
“De tarieven voor parkeren in onze eigen garages gaan we verhogen. Momenteel zijn onze tarieven 
ten opzichte van andere parkeertarieven aan de lage kant en daarom gaan we: 
• P+R Westraven, Uithof en Papendorp voor normaal parkeren ook regulier tarief geven,  
(format Berlijnplein). Dit betekent 1 miljoen euro per jaar structureel aan extra inkomsten; 
• Maximale dagtarieven naar 9 uur per dag stadsbreed gelijktrekken voor alle gemeentelijke garages  
(met name Kop van Lombok). Dit betekent 0,25 miljoen euro per jaar structureel aan extra  
Inkomsten” 
Op dit moment onderzoeken we hoe we dit concreet gaan uitwerken. In het vierde kwartaal van 2024 
informeren we uw raad hierover.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  157 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Sharon Dijksma; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Veilige stad 
Paragraaf Doelstelling 1: Aanpakken/ voorkomen criminaliteit 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 108 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Effectindicator onveiligheidsgevoel 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Het onveiligheidsgevoel van Utrechters is wederom gestegen en 

voldoet niet aan de eigen ambitie. Kan per wijk uitgesplitsts worden 
hoe het onveiligheidsgevoel zich ontwikkeld? Wat gaat het college 
doen om het onveiligheidsgevoel te bestrijden en de eigen ambitie te 
behalen? 

 
 
Antwoord: 

 
Het onveiligheidsgevoel bleef in 2019 en 2021 gelijk; het aandeel inwoners dat zich onveilig voelde in 
de eigen buurt was 30%.In 2023 steeg dit voor het eerst sinds 2019 met 4 % punt naar 34%.  
De afgelopen 10-15 jaar blijft het percentage onveiligheidsgevoel in de eigen buurt rond de 30%. 
Volgens het CBS (Veiligheidsmonitor 2023) is er ook landelijk sprake van een toename in het aandeel 
Nederlanders dat zich wel eens onveilig voelt in de eigen buurt. Het aandeel Utrechters dat zich wel 
eens onveilig voelt in de eigen buurt verschilt niet significant van het landelijke cijfer. Binnen de G4 is 
in 2023 de veiligheidsbeleving in Utrecht beter dan in Rotterdam en Den Haag en vergelijkbaar met 
Amsterdam. 
Veiligheidsbeleving is een complexe variabele, waar al decennia lang onderzoek naar gedaan wordt. 
Een verklaring voor een toe- of afname in veiligheidsgevoel is niet eenvoudig te geven. In de 
Inwonersenquête van 2021 is eenmalig in de enquête gevraagd waarom Utrechters zich wel eens 
onveilig voelen in de eigen buurt. De meest genoemde redenen waren destijds: zich kwetsbaar voelen 
als vrouw, hangjongeren en drugsoverlast.  
Het Utrechtse veiligheidsbeleid richt zich op de vier prioriteiten Veiliger Wijken, tegengaan excessen 
door maatschappelijke onrust, tegengaan ontwrichtende effecten van drugsgerelateerde criminaliteit, 
en het vergroten digitale veiligheid en online weerbaarheid. Dit staat in de Veiligheidsagenda 2023-
2026 die in mei 2023 door de raad is vastgesteld. Het college zoekt daarbij naar de juiste balans 
tussen preventief werken en perspectief bieden waar dat kan en hard optreden waar het moet. In de 
Veiligheidsagenda beschrijven we wat we doen om te voorkomen dat bijvoorbeeld kwetsbare 
personen met verward en/of gevaarlijk gedrag, high impact crimes of spanningen en maatschappelijke 
onrust leiden tot een afname van (gevoel van) leefbaarheid en een toename van (gevoel van) 
onveiligheid. 
  
In onderstaande tabel vindt u het aandeel inwoners dat zich onveilig voelt in de eigen wijk per wijk 
uitgesplitst (over de jaren 2019, 2021 en 2023):  
% voelt zich wel eens onveilig in eigen buurt - Wijken van Utrecht 2019 2021 2023 
West 38% 35% 39% 
Noordwest 35% 32% 37% 
Overvecht 46% 44% 47% 
Noordoost 18% 21% 21% 
Oost 21% 22% 24% 
Binnenstad 
32% 33% 39% 
Zuid 36% 38% 42% 
Zuidwest 38% 38% 43% 



Leidsche Rijn 24% 25% 28% 
Vleuten-De Meern 22% 22% 26% 



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  158 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Sharon Dijksma; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Veilige stad 
Paragraaf Doelstelling 2: Voorkomen/tegengaan overlast 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 110 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Effectindicator geregistreerde overlastmeldingen (politie) 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Ook hier wordt de eigen ambitie niet gehaald. Hoe kijkt het college aan 

tegen het toegenomen aantal meldingen? Wat is hiervoor de 
verklaring? En wat gaat het college daaraan doen? 

 
 
Antwoord: 

 
Per abuis is het aantal meldingen uit 2023 van deze effectindicator geregistreerde overlastmeldingen 
(politie)verkeerd opgenomen. Het aantal moet zijn 14.379 en niet 25.358. Dit zal worden opgenomen 
in het erratum. Voor de begroting van 2025 is als doel gesteld een gelijk aantal of minder meldingen 
dan in het peiljaar (2022: 13.821). 
De politiecijfers omvatten geregistreerde incidenten. Dat kan op basis van een melding zijn, maar het 
kan ook zijn dat de politie op straat zelf een incident rapporteert.  
Ten aanzien van het aantal meldingen uit 2023 kunnen wij het volgende melden: 
• De totale overlast stijgt in 2023 met 4% ten opzichte van 2022.  
• Overlast van drugs/drank groeit met 10% ten opzichte van vorig jaar. Deze vorm van overlast 
stijgt met name in de wijken Noordoost (+16%), Overvecht (+19%) en Noordwest (18%). Binnenstad 
kent absoluut gezien veruit het grootste aantal registraties drank/drugsoverlast (toename is hier 16%). 
West laat een relatief grote afname zien (-22%). 
• De ervaren overlast van daklozen neemt toe met 39%. De toename is in vrijwel alle wijken 
merkbaar, maar vooral in zuidwest (+110%), Leidsche Rijn (+142%) en Vleuten-De Meern (+208%). 
De wijk Binnenstad kent absoluut gezien de meeste registraties van ervaren overlast van daklozen. 
De groei is hier 37%. 
• De overlast van verwarde/overspannen personen stijgt met 8%. Leidsche Rijn kent de grootste 
toename (56%). 
• Het aantal registraties van jeugdoverlast daalt met 10%. Zuidwest is de wijk met de meeste 
meldingen jeugdoverlast (430), de afname is hier 18%. Ook Overvecht kent absoluut gezien veel 
meldingen (372), hier is echter sprake van een groei van 8%. Ook Leidsche Rijn zag de meldingen 
jongerenoverlast groeien en wel met 10% naar 247 meldingen.  
• Het aantal registraties afsteken van vuurwerk daalt in 2023 met 36%. In bijna alle wijken (op 
Oost na) daalde het aantal meldingen. Noordwest is de wijk met het hoogste aantal meldingen, ook 
hier was een afname te zien (-50%). 
Het Utrechtse veiligheidsbeleid richt zich op de prioriteiten Veiliger Wijken, tegengaan excessen door 
maatschappelijke onrust, tegengaan ontwrichtende effecten van drugsgerelateerde criminaliteit, en het 
vergroten digitale veiligheid en online weerbaarheid. Dit staat beschreven in de Veiligheidsagenda 
2023-2026 die in mei 2023 door de raad is vastgesteld. Het college zoekt daarbij naar de juiste balans 
tussen preventief werken en perspectief bieden waar dat kan en hard optreden waar het moet. 
Verder moeten soms keuzes worden gemaakt of op basis van actualiteiten zaken worden bijgesteld. 
Zo zijn landelijke ontwikkelingen van invloed op het Utrechtse veiligheidsbeleid en houden we met 
deze ontwikkelingen rekening met onze aanpakken. Echter, de gemeente en haar partners hebben 
niet overal invloed op en zijn effecten (van bijv. lobby en gesprekken met het kabinet) pas na een 
langere periode merkbaar. 



In 2023 en 2024 is volop ingezet op kwetsbare personen, mensen met onbegrepen gedrag en 
(potentieel) veiligheidsrisico, overlastgevende criminele vreemdelingen en overlast van harddrugs- 
en/of alcoholverslaafden. U bent hierover op diverse momenten geïnformeerd met raadsbrieven, o.a.:  
• Raadsbrief Aanpak situatie Lucasbolwerk Hieronymusplantsoen e.o. Utrecht - iBabs 
Publieksportaal (bestuurlijkeinformatie.nl),  
• Raadsbrief Verlengen verblijfsontzeggingsgebied Lucasbolwerk Utrecht - iBabs Publieksportaal 
(bestuurlijkeinformatie.nl),  
• Raadsbrief Verlenging en uitbreiding verblijfsontzeggingsgebied Lucasbolwerk, 
Hieronymusplantsoen Utrecht - iBabs Publieksportaal (bestuurlijkeinformatie.nl)) 
• Raadsbrief Aanpak overlastgevende criminele vreemdelingen Utrecht - iBabs Publieksportaal 
(bestuurlijkeinformatie.nl) 
• Raadsbrief Voortgang aanpak overlastgevende vreemdelingen Utrecht - iBabs Publieksportaal 
(bestuurlijkeinformatie.nl) 
• Raadsbrief Toegezegde rijksmiddelen t.b.v. aanpak overlastgevende en criminele 
vreemdelingen Utrecht - iBabs Publieksportaal (bestuurlijkeinformatie.nl) 
• Raadsbrief Aanpak mensen met onbegrepen gedrag Utrecht - iBabs Publieksportaal 
(bestuurlijkeinformatie.nl) 
• Raadsbrief Verlengen en uitbreiden verblijfsontzeggingsgebied stationsgebied en Lombok-Oost 
Utrecht - iBabs Publieksportaal (bestuurlijkeinformatie.nl) 
• Raadsbrief Verlenging en uitbreiding verblijfsontzeggingsgebied Stationsgebied en Lombok-
Oost Utrecht - iBabs Publieksportaal (bestuurlijkeinformatie.nl)



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  159 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf Doelstelling 2: Mobiliteitsgedrag 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 65 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context We gaan door met het uitwerken van de aanpak voor meer, 

innovatieve en betere fietsparkeerplekken in de binnenstad en in 
vooroorlogse wijken, en voor op te heffen van autoparkeerplekken. 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Deze zin loopt niet. Wat wordt er bedoeld met "voor op te heffen van 

autoparkeerplekken"? 
 
 
Antwoord: 

 
We gaan door met onze aanpak voor de vooroorlogse buurten en de binnenstad. Deze aanpak heeft 
een link met het opheffen van autoparkeerplekken. Waar het nodig is om fietsparkeerplekken toe te 
voegen en de vrije ruimte ontbreekt op de stoepen, heffen we parkeerplekken op als de parkeerdruk 
dat toelaat. Dit doen we in de binnenstad (o.a. Oudegracht en Janskerkhof) en in vooroorlogse wijken.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  160 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf Overzicht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 60 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Concrete bezuinigingsmaatregelen 
Heeft relatie met vraag 26,64,65,220 
  
Vraag De concrete bezuinigingsmaatregelen (zoals "Temporiseren 

mobiliteitsbeleid") worden in de programmabegroting verder niet 
toegelicht. Is het college bereid een korte toelichting te geven wat de 
bezuiniging betekent, zodat voor iedereen die de begroting leest 
duidelijk is welke keuzes de gemeenteraad in het voorjaar heeft 
genomen? 

 
 
Antwoord: 

 
Zie de antwoorden op vraag 26 en vraag 65.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  161 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf Doelstelling 3: Verkeersveiligheid 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 68 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context We ronden een onderzoek af naar de verkeerssituatie en 

verkeersveiligheid bij de Meernbrug 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Het verkeersonderzoek Meernbrug is een resultaat van het 

amendement A89 Onderzoek de verkeerssituatie bij de Meernbrug. 
Daarin werd opdracht gegeven om het onderzoek in het najaar 2024 
uit te voeren. Wordt die planning nog steeds gehaald, of wordt dat 
2025? Wat is de concrete planning? 

 
 
Antwoord: 

 
We informeren uw raad nog dit kwartaal over de aanpak en opzet van het onderzoek. Op dat moment 
kunnen we u nader informeren over de planning van de oplevering van het eindproduct. Dit zal 
inderdaad in 2025 worden.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  162 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Overzicht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 139 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe verhoudt de inzet uit de Financiële nota bestaanszekerheid met 

de focus op gezinnen met kinderen zich tot de lastenverzwaring voor 
deze doelgroep? Ziet het college ook in dat het verzwaren voor de 
lasten van gezinnen met kinderen er juist voor kan zorgen dat zij in 
financiële problemen komen? 

 
 
Antwoord: 

 
Het is niet duidelijk op welke lastenverzwaring precies gedoeld wordt. De lastenverzwaring van het 
programma voelen inwoners niet in hun portemonee. Deze lastenverzwaring drukt op de financiën van 
de gemeente. Wanneer gedoeld wordt op de verhoging van de OZB, dan is het zo dat de doelgroep 
van de nota Financiële Bestaanszekerheid maar zeer beperkt getroffen wordt door de stijging van de 
OZB.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  163 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Overzicht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 139 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waarom zijn de begrote lasten voor dit programma in 2025 lager dan 

de gerealiseerde lasten in 2023? Is dit realistisch? Dezelfde vraag 
geldt voor de baten. 

 
 
Antwoord: 

 
Ja dit is realistisch. De baten en lasten zijn in de realisatie 2023 hoger vanwege incidentele oorzaken. 
De begrote lasten zijn in vergelijking met de realisatie over 2023 vooral lager doordat in de realisatie 
2023 nog de lasten voor de energietoeslag zijn opgenomen. In 2025 is de energietoeslag niet meer 
aan de orde. De begrote baten zijn in vergelijking met de realisatie 2023 vooral lager door incidentele 
baten in 2023 (ontvangen ESF subsidie en ontvangen bijdrage en Regionaal Mobiliteitsteam).



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  164 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Overzicht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 139 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waarom wijken de getallen in de tabel op pagina 139 met betrekking 

tot de baten en lasten af van de omschrijving onder de tabel? Waar 
bestaat dit verschil uit? (bijv: in de tabel staan lasten van 287.616 
miljoen euro, maar in de omschrijving staat 292.1 miljoen euro). 

 
 
Antwoord: 

 
De tabel klopt. Daarmee is het in de toelichting opgenomen bedrag van 292,1 miljoen euro onjuist.  De 
tabel is  aangepast. Dit had ook tot een aanpassing van de toelichting moeten leiden (287,6 miljoen 
euro). Dit zal worden opgenomen in het erratum.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  165 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Overzicht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 140 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe realistisch is het om de bijdrage voor uw met 308 duizend te 

verlagen, terwijl de prognose is dat de bijdrage gaat stijgen? Waarom 
is dit zo opgenomen? 

 
 
Antwoord: 

 
Deze besparing is opgenomen in de Voorjaarsnota 2024 (zie toelichting blz. 46) en vervolgens 
verwerkt in de Programmabegroting 2025. We gaan er vanuit dat de huidige extra bijdragen voor de 
uitvoering van de Wsw tijdelijk zijn en koersen nog steeds op een structurele verlaging van de bijdrage 
conform Ondernemingsplan UW 2023-2026.   
Op dit moment vindt een onderzoek plaats naar de toekomstscenario's voor UW.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  166 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Overzicht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 140 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag 100 
  
Vraag In het raadsvoorstel staat dat de versobering op de bijzondere bijstand 

terug is gedraaid, maar dit staat niet opgenomen in de tabel op pagina 
140. Waarom is dat zo? 

 
 
Antwoord: 

 
Zie beantwoording vraag 100.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  167 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Doelstelling 1: Werknemers en -gelegenheid 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 142 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat houdt dit in: "Verkenning kennis- en activatieprogramma Nieuwe 

Economie voor ondernemers in Utrecht"? 
 
 
Antwoord: 

 
Als onderdeel van de eerste Actieagenda Utrechtse Economie hebben we in 2023 de Utrechtse 
Nieuwe Economie Index geïntroduceerd. Aan de hand van deze index monitoren we in hoeverre 
ondernemers in de stad bezig zijn met de nieuwe economie. Op advies van de review council 
verkennen we nu mogelijkheden om ondernemers handvatten te geven om hiermee aan de slag te 
gaan. Hiervoor heeft MVO Nederland een activatieprogramma ontwikkeld dat ondernemers via 
workshops helpt een duurzame businesscase te ontwikkelen. Het hoofddoel is dus dat meer Utrechtse 
ondernemers stappen zetten naar een duurzamere bedrijfsvoering.  Samen met MVO Nederland en 
partners zoals de ROM, het Ondernemersfonds en de Provincie wordt momenteel onderzocht of er 
een traject kan worden opgezet voor een groep ondernemers. Tegelijkertijd verkennen we de 
mogelijkheden om Europese subsidie aan te trekken, zodat het programma na afloop op basis van de 
behaalde resultaten kan worden opgeschaald.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  168 
 

Fractie VVD 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Doelstelling 3: Werken en re-integregen 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 147 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waarom kan er geen nulmeting gedaan worden op de volgende 

effectindicatoren? % inwoners met aanbod dat 
succesvol is afgerond. 
% bijstandsgerechtigden dat 
duurzaam aan het werk is gegaan. Heeft de gemeente deze cijfers niet 
beschikbaar? 

 
 
Antwoord: 

 
Het zijn nieuwe effectindicatoren en daarom hebben we deze informatie nu nog niet beschikbaar. We 
gaan hiervoor 0-metingen uitvoeren. We informeren u hierover bij de Voorjaarsnota 2025.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  169 
 

Fractie Groenlinks 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Doelstelling 4: Inkomenszekerheid 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag bij indicator "percentage Utrechters dat weinig tot geen problemen 

ervaart met meedoen": waarom is de doelstelling voor 2025 lager 
(52%) dan de realisatie in 2023 (58%)? 

 
 
Antwoord: 

 
De doelstelling voor 2025 is vastgesteld op basis van de nulmeting (50%) van 2021. Daarbij is de 
verwachting dat dit percentage de komende jaren zal stijgen, door de extra aandacht voor het 
meedoen van kinderen in de nota financiële bestaanszekerheid. Daarom is de doelstelling voor 2025 
vastgesteld op 52% en 2027 op 54%. Deze doelstellingen zijn vastgelegd in de door uw raad 
vastgestelde nota financiële bestaanszekerheid. Ten tijde van het opstellen van deze nota was de 
realisatie over 2023 nog niet bekend.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  170 
 

Fractie Groenlinks 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Doelstelling 4: Inkomenszekerheid 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag wordt bij deze indicator ook een uitsplitsing gemaakt naar huishoudens 

met en zonder kinderen (gezien de specifieke doelstelling van de nota 
om gezinnen extra te ondersteunen)? 

 
 
Antwoord: 

 
Er wordt geen uitsplitsing gemaakt in de programmabegroting. Er zijn in de nota aparte indicatoren 
opgenomen om de effecten van het beleid te monitoren. Daarover wordt u geïnformeerd in de 
voortgangsrapportage van de nota financiële bestaanszekerheid en werk- en reïntegratie.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  171 
 

Fractie Groenlinks 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Doelstelling 4: Inkomenszekerheid 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wordt ook gemeten hoe tevreden huishoudens zijn met de 

schuldhulpverlening van de gemeente? En hoeveel huishoudens per 
jaar succesvol een traject afronden? 

 
 
Antwoord: 

 
We zijn bezig met de doorontwikkeling van ons klanttevredenheidsonderzoek. Op dit moment meten 
we de klanttevredenheid na het aanmeldgesprek. Sinds 2024 doen we dit wekelijks bij alle nieuwe 
aanmeldgesprekken. Inwoners geven ons een 8,5 (9,08% rerspons, n=104).  
We kunnen in onze systemen zien wanneer iemand een zgn. saneringskrediet volledig heeft betaald 
of een schuldbemiddeling heeft doorlopen. Een succesvol schuldhulpverleningstraject heeft echter 
nog meerdere vormen die niet goed uit onze systemen komen. We helpen inwoners bijvoorbeeld  met 
het zelf regelen van schulden, bemiddelen naar een wettelijk schuldhulpverleningstraject (wsnp), een 
eenmalig advies geven, etc. Met de huidige inrichting van onze  schuldhulpverleningsapplicatieI 
kunnen we deze (wat ons betreft succesvolle) vormen van uitstroom niet meten.  Op dit moment zijn 
we bezig met de nieuwe schuldhulpverleningsapplicatie, waar we alle succesvolle vormen van 
uitstroom wel gaan meten. We hebben de raad hierover geïnformeerd in de dashboardbrief Werk en 
Inkomen Q2 2024.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  172 
 

Fractie Groenlinks 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Doelstelling 4: Inkomenszekerheid 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag 103 
  
Vraag Hoeveel mensen maken nu gebruik van het huishoudboekje en 

hoeveel mensen staan er op de wachtlijst? 
 
 
Antwoord: 

 
Op dit moment (stand 2e kwartaal 2024) maken 534 Utrechters gebruik van het Huishoudboekje. We 
hanteren geen wachtlijst voor nieuwe aanmeldingen voor het huishoudboekje. We bieden alternatieve 
hulp aan de inwoners die zich aanmelden. Dan kan zijn budgetcoaching, begeleiding door een 
vrijwilliger of iets anders.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  173 
 

Fractie Groenlinks 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Overzicht subsidies 
Paragraaf Over het hoofdstuk hervormingsbezuinigingen (geen optie in de 

dropdown in excel) 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 463 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Het college schrijft ' We stellen voor om in het kader van de 

hervormingsbezuinigingen ook aandacht te besteden aan 
opbrengstverhogingen. Dan denken we niet aan een directe 
lastenverzwaring voor inwoners, Dan denken we niet aan een directe 
lastenverzwaring voor inwoners, (1) maar willen we vooral 
onderzoeken wat de mogelijkheden zijn van private financiering van de 
cultuursector, de (2) expertise uitbreiden om externe subsidies aan te 
trekken en (3) commercieel verhuur van ons eigen vastgoed. 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waar denkt men aan bij private financiering (1)? En wat betekent dat 

voor de onafhankelijkheid Van de makers/programmeurs? Welke 
invloed hebben deze financiers en hoe garanderen we de financiering 
op langere termijn? Moet ik denken aan iets als de naamgeving van de 
Douwe Egbertszaal in de Stadsschouwburg? 

 
 
Antwoord: 

 
De makers en programmeurs zijn en blijven  onafhankelijk: inhoudelijke en artistieke autonomie. Het 
cultuurmakelaarschap zal op langere termijn zorgen voor een duurzame samenwerking met private 
financiers. Dit kost tijd en inspanning. Ook zullen we moeten werken aan tools om deze 
samenwerking te bestendigen, men kan dan denken aan een convenant met vermogensfondsen.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  174 
 

Fractie Groenlinks 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Overzicht subsidies 
Paragraaf Over het hoofdstuk hervormingsbezuinigingen (geen optie in de 

dropdown in excel) 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 463 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Het college schrijft ' We stellen voor om in het kader van de 

hervormingsbezuinigingen ook aandacht te besteden aan 
opbrengstverhogingen. Dan denken we niet aan een directe 
lastenverzwaring voor inwoners, Dan denken we niet aan een directe 
lastenverzwaring voor inwoners, (1) maar willen we vooral 
onderzoeken wat de mogelijkheden zijn van private financiering van de 
cultuursector, de (2) expertise uitbreiden om externe subsidies aan te 
trekken en (3) commercieel verhuur van ons eigen vastgoed. 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat bedoelt het college met (2) ´expertise uitbreiden om externe 

subsidies aan te trekken´? Fondsen? Liefdadigheidsinstellingen? 
Commerciële partijen?  
Kan dit ook betekenen het aantrekken van fondsenwervers? 

 
 
Antwoord: 

 
Dit betreft met name het gestructureerd zoeken naar mogelijkheden om gebruik te maken van 
bestaande subsidieregelingen, zowel in Nederland als in Europa. Onderzocht gaat worden of hier 
externe financieringsmogelijkheden zijn die we nu laten liggen, waarbij ook nadrukkelijk wordt 
gekeken naar de voorwaarden.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  175 
 

Fractie Groenlinks 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries; Eva Oosters; Susanne Schilderman 
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Overzicht subsidies 
Paragraaf Over het hoofdstuk hervormingsbezuinigingen (geen optie in de 

dropdown in excel) 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 463 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Het college schrijft ' We stellen voor om in het kader van de 

hervormingsbezuinigingen ook aandacht te besteden aan 
opbrengstverhogingen. Dan denken we niet aan een directe 
lastenverzwaring voor inwoners, Dan denken we niet aan een directe 
lastenverzwaring voor inwoners, (1) maar willen we vooral 
onderzoeken wat de mogelijkheden zijn van private financiering van de 
cultuursector, de (2) expertise uitbreiden om externe subsidies aan te 
trekken en (3) commercieel verhuur van ons eigen vastgoed. 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Gaat (3) commercieel verhuur van ons eigen vastgoed dan om verhuur 

aan externe partijen, bijvoorbeeld bruiloften of feesten, of aan culturele 
partijen? Denk men dan ook aan een marktconforme prijsstelling? 
 

 
 
Antwoord: 

 
Uitgangspunt van deze verkenning van de mogelijkheden van commerciële verhuur is langjarige 
verhuur tegen marktconforme huurprijzen. Verhuur voor feesten en partijen is hier geen onderdeel van 
wij zoeken met name naar relaties voor de lange termijn. Bij de prijsstelling hanteren we de 
uitgangspunten van de geldende kaderbrief, die stelt dat bij verhuur aan derden de markthuur in 
rekening wordt gebracht.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  176 
 

Fractie Groenlinks 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Overzicht subsidies 
Paragraaf Over het hoofdstuk hervormingsbezuinigingen (geen optie in de 

dropdown in excel) 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 463 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context ´Daarmee willen we komen tot een aantal gerichte keuzes voor het 

aanpassen van onze organisatie met minder beleid (4) en 
herwaardering van de uitvoering. De analyse kan ook leiden tot 
aanvullende hervormingsbezuinigingen voorstellen.´ 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat moet de fractie zich voorstellen bij 'herwaardering van de 

uitvoering'? 
 

 
 
Antwoord: 

 
Hiermee wordt bedoeld een hernieuwde focus op beleidsuitvoering boven beleidsontwikkeling. In de 
afgelopen jaren is veel geïnvesteerd in het ontwikkelen van beleid, met als resultaat veel 
beleidsplannen. De verdiepende analyse is onder meer gericht op stapeling van beleid. Hierbij is er 
aandacht voor het stellen van prioriteiten op basis van haalbaarheid, uitvoerbaarheid en effectiviteit 
van beleid, zodat de uitvoering effectiever kan werken.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  177 
 

Fractie Groenlinks 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; Dennis de Vries;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 1: Eigen pad in het onderwijs 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 166 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Stimuleren Utrechtse Kindcentra (UK). 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Er worden een aantal UK genoemd in nieuwe wijken. Hoe worden UK 

gestimuleerd in bestaande wijken? 
 
 
Antwoord: 

 
We spreken van een Utrechts kindcentrum (UK) wanneer er een intensieve samenwerking bestaat 
tussen tenminste een school en een kindpartner om kinderen van 0-12 jaar zo goed mogelijk te 
ondersteunen via een doorlopende ontwikkelingslijn en pedagogische begeleiding. Deze 
samenwerking betreft onderwijs samen met voorschoolse educatie en/of bso en/of kinderdagopvang 
en/of overige partners zoals bijvoorbeeld zorgpartners waar men intensief samenwerkt aan de 
toekomst van het kind. 
Deze samenwerking kan plaatsvinden onder één dak, maar kan ook in de (directe) nabijheid van 
elkaar. De gemeente ondersteunt en faciliteert de vorming van Utrechtse kindcentra en huisvesting 
kan daarbij een middel zijn. 
Zoals aangegeven in de Kwartaalbrief onderwijs 2e kwartaal 2024 dragen De Utrechtse Kindcentra bij 
aan soepele overgangen op cruciale momenten in de schoolloopbanen en binnen de schooldag. Met 
het Uitvoeringsplan Utrechtse Kindcentra geven we sturing, ondersteuning en uitvoering aan het 
realiseren van Utrechtse Kindcentra. Dit uitvoeringsplan wordt momenteel herijkt zodat het beter 
aansluit bij de beleidsmatige ambities en de uitvoeringspraktijk. Over de uitkomsten van deze herijking 
wordt uw raad in Q1 2025 geïnformeerd. Bij het opstellen van de nieuwe meerjarenstrategie 
onderwijshuisvesting, het integraal huisvestingsplan (IHP 2026-2041), kijken we zowel op stedelijk- als 
op wijkniveau naar de (toekomstige) behoefte versus de huidige capaciteit van de schoolgebouwen. 
De wijkanalyses en de gesprekken hierover met schoolbesturen helpen om gezamenlijk keuzes te 
maken over onder andere de invulling van leegstand binnen scholen, de spreiding van scholen over 
de stad, en nut en noodzaak van nieuwbouw. De realisatie van Utrechtse kindcentra wordt hierbij 
betrokken.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  178 
 

Fractie Groenlinks 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; Dennis de Vries;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 1: Eigen pad in het onderwijs 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 166 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context We zetten ons in om verschillende functies in een gebouw te mengen 

en dubbelgebruik van ruimtes te integreren. 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe gaat u dit dubbelgebruik stimuleren 

 
 
Antwoord: 

 
In de contourenbrief Ontwikkeling Integraal huisvestingspan onderwijs 2026-2041 (link) is omschreven 
dat flexibele huisvesting, waar multifunctionaliteit en meervoudig ruimtegebruik onder vallen, een van 
de uitgangspunten is voor de meerjarenstrategie onderwijshuisvesting die momenteel wordt 
opgesteld. Samenwerking en flexibele huisvesting is daarnaast ook een van de kernthema’s in de 
Utrechtse Onderwijsagenda (UOA). Momenteel onderzoeken we de mogelijkheden (financieel en 
organisatorisch) om verschillende functies (kinderopvang, zorg/welzijn, bibliotheek etc.) meer dan we 
nu al doen te combineren en dubbelgebruik te stimuleren. Slim ruimtegebruik is overigens niet alleen 
een ambitie binnen onderwijshuisvesting, maar een breder gedragen ambitie binnen de gemeente. Bij 
de realisatie van maatschappelijke voorzieningen bekijken we altijd de mogelijkheden van 
dubbelgebruik.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  179 
 

Fractie Groenlinks 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 3: Versterken veerkracht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 168 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context We gaan door met het versterken en vergroten van de Vreedzame 

Wijk-aanpak met focus op borging in de interne organisatie, 
doorgaande lijn op VO-scholen, ouderimpuls en vreedzame visie bij 
partners 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat gebeurt er op dit moment aan de doorgaande lijn op VO-scholen? 

 
 
Antwoord: 

 
We zijn voortdurend in gesprek met het VO over Vreedzaam en wijzen hen op het belang hiervan. We 
sluiten daarbij aan op de Wet op de burgerschap, omdat Vreedzaam een goede manier biedt om hier 
invulling aan te geven. Daarnaast adviseren Stichting Vreedzaam Wijk en andere Vreedzame partners 
zoal JoU en Pretty woman scholen hoe ze actuele thema's zoals veiligheid, oorlogen en polariserende 
onderwerpen bespreekbaar kunnen maken en op een goede manier de dialoog hierover kunnen 
hebben met elkaar.  
Scholen hebben zelf de vrijheid om te bepalen hoe ze burgerschap in het onderwijs vormgeven. 
Enkele VO-scholen hebben ervoor gekozen dit te doen door inzet van elementen van Vreedzaam. We 
willen dat meer VO-scholen hiervoor kiezen, omdat het jongeren helpt om democratische 
vaardigheden te ontwikkelen. Het draagt bij aan een verantwoordelijke burgerschap en persoonlijke 
groei, wat essentieel is voor hun toekomstige leven. Dit draagt bij aan een veilige, inclusieve en goed 
functionerende samenleving in de stad



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  180 
 

Fractie Groenlinks 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; Eelco Eerenberg;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf Doelstelling 3: Verkeersveiligheid 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 68 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context We blijven verkeersveiligheidseducatie op basisscholen uitvoeren. 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Valt het verkeersexamen hieronder? 

 
 
Antwoord: 

 
Ja, samen met de provincie Utrecht, Veilig Verkeer Nederland en Sport Utrecht blijven wij het 
praktisch en theoretisch verkeersexamen uitvoeren op Utrechtse basisscholen.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  181 
 

Fractie Groenlinks 
Portefeuillehouder(s) Sharon Dijksma; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Betrouwbare overheid 
Paragraaf Doelstelling 1: Raad en College 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 21 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Effectindicator betrouwbare overheid 
Heeft relatie met vraag 72 
  
Vraag Waarom staan hier geen streefgetallen? 

 
 
Antwoord: 

 
Doelstelling is het percentage te laten stijgen in elke opvolgende Utrecht Monitor. Deze enquête wordt 
elke twee jaar gehouden. Deze nadere informatie over de indicator is terug te vinden in de webversie 
van de Programmabegroting 2025.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  182 
 

Fractie Groenlinks 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk  
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Uit het raadsbesluit (zit niet in dropdown menu): In het raadsbesluit 

worden naast bedragen voor de programma's ook bedragen voor 
clusters vastgesteld. 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat zijn eigenlijk clusters? Hoe verhouden ze zich tot programma's? 

Waarom Werken we nu met clusters? Wat is de betekenis van het 
vaststellen van de bedragen voor clusters? Kunnen college en 
wethouders binnen de clusters schuiven? 

 
 
Antwoord: 

 
Bij het raadsvoorstel Aanpassing beleidscyclus en programmabegroting d.d. 22 juni 2023 is het 
amendement Financieel sturen op huidige programma's aangenomen. Hieruit vloeit het budgetrecht 
per programma en per nieuwe clustering. Met het raadsvoorstel Aanpassing beleidscyclus en 
programmabegroting d.d. 22 juni 2023 zijn de oude programma's vervallen en de nieuwe programma's 
aangenomen vanaf de Programmabegroting 2024. Deze laatste indeling is dan ook terug te zien in de 
programmabegroting. In het raadsbesluit bij het raadsvoorstel Programmabegroting 2025, onderdeel 
1c is expliciet de besluitvorming budgetrecht per programma/clustering aangeven. Het college kan 
zonder raadsbesluit niet schuiven tussen de clusters.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  183 
 

Fractie Groenlinks 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; Linda Voortman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Aantrekkelijke, groene leefomgeving 
Paragraaf Doelstelling 2: Water- en rioleringssysteem 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 46 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Betreft grondwateroverlast 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Er is een groot contrast tussen de nulmeting, doelstelling en resultaten 

als het gaat om meldingen van grondwateroverlast (71 meldingen bij 
een doelstelling van 5), en meldingen van waterkwaliteit die om directe 
ingreep vragen (29 tov doelstelling van 5). Wat is volgens het college 
de verklaring voor de grote hoeveelheid meldingen en klachten tov de 
doelstelling? 

 
 
Antwoord: 

 
Afgelopen jaar (2023) was het natste en warmste jaar sinds de start van de metingen van het KNMI in 
1901. Dit is terug te zien in de grote hoeveelheid meldingen ten opzichte van de doelstelling. Met 
name januari, oktober, november en december waren uitzonderlijk nat, met veel 
grondwateroverlastmeldingen tot gevolg. Daarentegen was de zomer erg droog, met name in juni, 
waardoor er meer urgente waterkwaliteitsproblemen waren dan in voorgaande jaren.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  184 
 

Fractie GroenLinks 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Klimaatvriendelijke stad 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 51 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Beleidsdoel komt voort uit de volgende beleidsdocumenten, daar staan 

TVW 1 en 2 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe verhoudt dit zich tot de bijstellingen die we voorzien in deze 

beleidsdocumenten en de aanpak? 
 
 
Antwoord: 

 
In de raadsbrief Beleidsnota Warmte, Warmteprogramma enNotitie Reikwijdte en Detailniveau (29 
augustus 2024)hebben wij aangekondigd te werken aan een actualisering van het warmteprogramma 
(voorheen Transitievisie Warmte). We gaan dit doen via een beleidsnota met daarin de kaders 
waarover uw raad kan besluiten en op basis daarvan  daarna een warmteprogramma (bevoegdheid 
B&W).  Een aantal kaders uit bestaande nota's of programma's zullen we behouden zoals bijvoorbeeld 
de doelstelling om in 2050 35% te besparen op het energieverbruik t.o.v. 2020. Andere kaders of 
doelstellingen houden we tegen het licht en indien nodig leggen we een voorstel voor het actualiseren 
van kaders of doelstellingen aan uw raad voor. We zien bijvoorbeeld dat door de netcongestie een 
grotere focus op netbewustheid nodig is, waardoor mogelijk eerdere uitgangspunten of kaders moeten 
worden aangepast.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  185 
 

Fractie GroenLinks 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk KLimaatvriendelijke stad 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 52 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Bouwen en onderhouden van netwerk van energieambassadeurs 

onder gemeentelijke regie 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat gaan die energieambassadeurs doen? waarom wordt ervoor 

gekozen dat onder gemeentelijke regie te doen? Ziet het college hierin 
nog een rol voor maatschappelijke organisaties in de  stad? 

 
 
Antwoord: 

 
In de raadsbrief duurzaamheidsverslag hebben we aangekondigd om het netwerk van de 
energieambassadeurs effectiever in te richten, door de coördinatie meer naar ons toe te halen. 
Aanleiding is de wettelijke plicht om dit aan te besteden. Naar aanleiding van een marktconsultatie en 
vanwege de nadelen van de terugkerende aanbestedingsplicht voor een stuctureel netwerk, hebben 
we besloten om het anders te organiseren. Dat geeft ons de mogelijkheid om ons instrumentarium 
beter en gerichter onder de aandacht te brengen; nu staat het netwerk te ver van ons af. We 
bespreken nu met diverse maatschappelijke organisaties hoe we dit het beste kunnen doen.  De 
energienetwerkers vormen een scharnierrol in de buurt. Andere bewoners kunnen hen als vraagbaak 
gebruiken: zij zijn goed op de hoogte en/of kennen de weg naar specialisten die verder kunnen 
helpen. De gemeente kan via hen ook makkelijker het gemeentelijk aanbod onder de aandacht 
brengen.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  186 
 

Fractie GroenLinks 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Klimaatvriendelijke stad 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 52 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context ...en geothermie, deze twee activiteiten... 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Voor geothermie lijkt wat weg gevallen. Waar verwijst deze twee 

activiteiten naar? 
 
 
Antwoord: 

 
Daar had moeten staan: “Zelf ontwikkelen zonnepark Nedereindse Plas en geothermie”. Dit zal 
worden opgenomen in het erratum.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  187 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Veilige stad 
Paragraaf Overzicht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 106 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Kan er een specificatie worden met ons gedeeld omtrent de aanschaf 

en onderhoud van openbare terrassen? 
 
 
Antwoord: 

 
Er kan nog geen specificatie gegeven worden omdat we bezig zijn met het uitzoeken welke plekken 
geschikt zijn en aan welke eisen het meubilair moet gaan voldoen.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  188 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Sharon Dijksma; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Veilige stad 
Paragraaf Doelstelling 3: Verstoring OO en crises 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 113 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Kan er worden gespecificeerd op welke wijze het cameratoezicht wordt 

uitgebreid de aankomende tijd. 
 
 
Antwoord: 

 
Het gemeentelijk openbare orde cameratoezicht zal de aankomende tijd niet worden uitgebreid. 
We voeren het beleid uit zoals dat is vastgesteld op 16 mei 2023. Dit houdt dat we niet meer dan 91 
gemeentelijke openbare orde camera’s inzetten, waarvan er inmiddels 20 camera’s flexibel zijn.  
De pilot “Ruimte om te experimenteren met software die de privacy, efficiency en effectiviteit van het 
cameratoezicht ten goede komt” is, in afwachting van de resultaten van Den Haag en Rotterdam, 
uitgesteld. Hierover bent u geïnformeerd in de raadsbrief Uitvoering cameratoezicht juli 2023 - 
december 2023.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  189 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 9: Deelname en cultuur bezoek 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 215 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat zijn de criteria voor organisaties om in aanmerking te komen voor 

de subsidie voor cultuurcoaches? Hoe voorkomen we dat alleen 
grotere of beter gepositioneerde organisaties profiteren? 

 
 
Antwoord: 

 
De regeling is breed toegankelijk.  De aanvragen worden beoordeeld op basis van een drietal criteria 
(de doelgroep bereiken, de samenwerking tussen cultuur en andere domeinen stimuleren, en 
projectaanpak). Het plan dat een organisatie indient is leidend en niet de grootte of positie van een 
organisatie. Zowel grotere organisaties zoals wijkcultuurhuizen, als kleinere organisaties zoals 
theatergezelschappen, maken evenveel kans op een subsidie voor cultuurcoaches.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  190 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 9: Deelname en cultuur bezoek 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 216 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe bepalen we welke nieuwe locaties worden toegevoegd voor 

wijkcultuurvoorzieningen? Wat zijn de prioriteiten en criteria hiervoor? 
 
 
Antwoord: 

 
Bij de keuze voor nieuwe plekken voor wijkcultuurhuizen of -functies, kijken we naar een aantal 
factoren. Er moeten kansen zijn op concrete ontwikkeling van ruimte voor cultuur. Daarnaast kijken we 
waar nog weinig cultuur op loopafstand is. En in het kader van ‘ongelijk investeren voor gelijke 
kansen’, zoals omschreven in het Uitvoeringsprogramma Cultuurparticipatie, kijken we naar de 
buurten waar inwoners in een kansenongelijke positie wonen en zoeken we de aansluiting met de 
buurtagenda. Voor de artistiek-inhoudelijke invulling van deze voorzieningen kijken we ook naar het 
bestaande aanbod aan kunstdisciplines en welke nog ontbreken.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  191 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; Dennis de Vries;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 9: Deelname en cultuur bezoek 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 216 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat zijn de plannen als het behouden van het pand aan Domplein 4-5 

voor amateurkunsteducatie financieel niet haalbaar blijkt te zijn? 
 
 
Antwoord: 

 
Op dit moment werken we aan een haalbaarheidsstudie voor het Domplein, waarin diverse scenario’s 
worden uitgewerkt. Onderdeel van de scenario’s is amateurkunsteducatie mogelijk maken op het 
Domplein. De uitkomsten van de haalbaarheidsstudie worden verwerkt in een Uitgangspuntennotitie, 
die eind van dit jaar wordt afgerond en waarin o.a. inzichtelijk wordt gemaakt wat het financiële beeld 
is per scenario. Het uitgangspunt is dat ook na de verbouwing amateurkunsteducatie in een vorm 
terugkomt in het pand. Mocht uit de haalbaarheidsstudies blijken dat dit financieel helaas toch niet 
haalbaar is op deze plek, zullen we bij uw raad terugkomen voor het vervolg.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  192 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Sharon Dijksma; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Betrouwbare overheid 
Paragraaf Doelstelling 2: Bovengemeentelijke belangen 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 24 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Bij de behandeleing van de VJN is er besloten tot een bezuiniging op 

lobby voor bovengemeentelijke belangen. Er wordt aangegeven dat 
het niet zeker is dat M331  en M310 doorgang kunnen vinden. Kan hier 
meer duidelijkheid in worden verschaft. Waarom is dit niet zeker? 
Waar hangt dit van af? Moeten we bijvoorbeeld een keuze maken 
tussen de 2 moties? 

 
 
Antwoord: 

 
Als gevolg van het aannemen van amendementen 127 en 128 waarmee tot een bezuiniging op de 
lobby voor bovengemeentelijke belangen is besloten, is het nodig om scherpe keuzes te maken voor 
de lobby inzet. Dit heeft invloed hebben op onze werkwijze vanaf 2025. We denken aan: het 
opzeggen van lidmaatschappen van netwerken waarbij we kijken naar de impact in lobby, minder 
activiteiten organiseren zoals werkbezoeken en netwerkbijeenkomsten en hervormen (o.a. 
huurcontract beëindigen kantoor gemeente Utrecht in Den Haag). In M310 en M331 wordt, in 
tegenstelling tot de amendementen 127 en 128, juist opgeroepen om de lobby - op twee specifieke 
onderwerpen - te intensiveren. Dit lijkt tegenstrijdig omdat de amendementen erom vragen scherpere 
keuzes te maken vanwege de bezuiniging. We zullen in het bepalen van de lobby inzet dus (nog 
meer) moeten inzetten op wat kansrijk is, het meest bijdraagt aan het behalen van onze doelen en op 
wat effectief is in het uitvoeren van lobbyactiviteiten.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  193 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Rachel Streefland; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Passende ondersteuning en opvang 
Paragraaf Doelstelling 3: Passende 24 uurs zorg en verblijf 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 137 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat heeft het verminderde begroot bedrag voor gevolgen voor de 

inloopvoorziening? 
 
 
Antwoord: 

 
Dit heeft geen gevolgen voor de inloop. In 2024 is op deze begrotingspost ook een budget van een 
andere organisatie opgenomen bestemd voor een ander doel namelijk  zorg aan Ex-gedetineerden, 
die betaald worden vanuit rijksmiddelen. Dit wordt bij de voorjaarsnota 2025 anders ingericht op de 
subsidiestaat.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  194 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Doelstelling 3: Werken en re-integregen 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 150 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waarom is het de verwachting dat het aantal huishoudens met 

schulden toeneemt? 
dat professionele hulp krijgt toe? 

 
 
Antwoord: 

 
Dit is een inschatting van onderzoeksbureau SEO, dat in opdracht van de NVVK (branchevereniging 
branchevereniging voor financiële hulpverleners) onderzoek heeft gedaan naar naar de verwachte 
toename van het aantal personen dat een beroep doet op schuldhulpverlening of schuldenbewind als 
gevolg van de coronacrisis. Dit is een onderzoek naar een landelijk beeld. In Utrecht zien we onze 
instroomaantallen ook daadwerkelijk toenemen.  
Belangrijk om hierbij aan te geven is, ondanks onze inzet om geldzorgen bespreekbaar te maken, we 
toch vaak zien dat mensen zich pas enkele jaren na het onstaan van de eerste betaalrpoblemen bij 
ons melden voor hulp. Dit is de afgelopen jaren flink verbeterd. We zien daarom een lagere 
gemiddelde schuldenlast bij aanvang van het traject.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  195 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Doelstelling 3: Werken en re-integregen 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 148 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe wordt parttime werk in de bijstand vergemakkelijkt? 

 
 
Antwoord: 

 
In de dashboardbrieven Werk en Inkomen van 13 september 2022 en van 15 november 2023 hebben 
we uw raad geïnformeerd over wat we al doen en gaan doen om parttime werken in de  bijstand te 
vergemakkelijken. Zo gaan we een samenwerking aan met private partners om een pilot bufferbudget 
te starten. Hiermee kunnen we met private middelen verrekeningen gaan opvangen bij parttime 
werkenden die door schommelende inkomsten inkomensonzekerheid ervaren. Ook starten we met 
automatische inkomstenverrekeningen van loonstrookjes. Enerzijds willen we hiermee verrekeningen 
achteraf zoveel mogelijk voorkomen. Anderzijds is het de bedoeling dat parttime werkenden op termijn 
geen loonstrookje meer hoeven in te leveren. Hiermee zetten we in om de administratieve last voor de 
parttime werkende te verminderen en om meer inkomensstabiliteit te geven.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  196 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 7: Volksgezondheid 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 207 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat is er nodig om de daling in het percentage Utrechtse jongeren met 

een zeer goed ervaren gezondheid tegen te gaan? 
 
 
Antwoord: 

 
De ervaren gezondheid is het oordeel van een persoon over de eigen gezondheid. Het kan dan gaan 
om de lichamelijke of mentale gezondheid, maar ook om leefstijl of persoonlijke omstandigheden, 
zoals moeite met rondkomen of een ongezonde leefomgeving. De verschillende factoren die van 
invloed zijn op gezondheid zijn zichtbaar gemaakt in het Utrechts gezondheidsmodel <link 
toevoegen>. Dit is het model van waaruit we werken aan de gezondheid van de inwoners en 
bijvoorbeeld ook de kapstok van de beleidsnota Samen gezondheidsverschillen verkleinen.  
Om eventuele dalingen in de ervaren gezondheid het hoofd te kunnen bieden blijft inzet nodig op alle 
grondoorzaken in het gezondheidsmodel: van persoonlijke kenmerken, tot leefomstandigheden, tot 
sociaal-economische positie en de maatschappelijke, economische en politieke context. We zetten 
hier op in door uitvoering van de Beleidsnota gezondheid ‘Samen gezondheidsverschillen verkleinen 
2024-2027'.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  197 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; Rachel Streefland;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Betrouwbare overheid 
Paragraaf Overzicht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 19 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Op pagina 19 wordt aangegeven dat we 149 euro gaan bezuinigingen 

op samen stad maken. Verderop staat aangegeven dat motie 360 
zoveel mogelijk wordt uitgewerkt. ''Ontzie plan einstein en samen stad 
maken zoveel mogelijk''. Is er al een uitwerking of strategie 
beschikbaar? Zijn beide gegeven zoals hierboven verstrekt niet 
tegentrijdig? 

 
 
Antwoord: 

 
Voor de programmabegroting 2025 zijn we uitgegaan van een bezuiniging van 149.000 euro zoals is 
vastgesteld in de Voorjaarsnota 2024. Het deels terugdraaien van de bezuinigingen door motie 360 
gaat over de jaren 2026, 2027, 2028 en structureel. Er is daarom nog geen uitwerking van de motie 
beschikbaar: dat gaan we de komende maanden oppakken met de programmaonderdelen die dit 
raakt.  De besluitvorming hierover vindt plaats bij de Voorjaarsnota 2025. De gegevens zijn niet 
tegenstrijdig, met de Voorjaarsnota 2025 actualiseren we het financiële beeld.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  198 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 5: Specialistische jeugdhulp 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Welke concrete maatregelen neemt de gemeente Utrecht om de 

stijgende kosten voor specialistische jeugdhulp te beperken, en op 
welke manier wordt hierbij gewaarborgd dat de kwaliteit van zorg voor 
kwetsbare jongeren behouden blijft? 

 
 
Antwoord: 

 
Er is sprake van een combinatie van maatregelen. We werken toe naar het verminderen van de vraag 
aan basishulp door lichte, enkelvoudige opvoedvragen ook in de sociale basis op te pakken (DOCK, 
JoU en JGZ) zodat de basishulp de ruimte krijgt om haar rol optimaal te vervullen. Als gevolg hiervan 
verwachten we ook dat de specialistische zorg zich strikter kan houden aan haar aanvullende 
opdracht. Andere maatregelen betreffen de ontwikkeling om een deel van de individuele vragen 
groepsgericht en/of collectief te beantwoorden. Verder werken we samen met partners  aan het 
verduidelijken van de reikwijdte van de jeugdhulp, bijvoorbeeld waar het gaat om de overgang van 18- 
naar 18+ en het tijdig en goed benutten van financiering vanuit de WLZ. Zie voor deze maatregelen 
ook de raadsbrief Ontwikkelingen en maatregelen Jeugd 2024.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  199 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; Dennis de Vries;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 2: Huisvesting scholen 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Zijn de geplande uitbreidingen en investeringen in de 

onderwijshuisvesting voldoende om de groeiende vraag naar 
schoolvoorzieningen in snelgroeiende wijken zoals Leidsche Rijn en 
Zuid op tijd op te vangen en hoe worden eventuele 
capaciteitsproblemen in de komende jaren opgelost? 

 
 
Antwoord: 

 
Met het aankomende Integraal Huisvestingsplan Onderwijs richten we ons op toekomstbestendige 
huisvesting. Door te programmeren op basis van leerlingen- en bevolkingsprognoses (10+ jaar vooruit 
kijken) krijgen we de demografische ontwikkelingen concreet. Dit zetten we af tegen het bestaande 
aanbod schoolgebouwen en zo kunnen we dit optimaal programmeren. De groei in leerlingenaantallen 
is de komende jaren minder snel dan verwacht en komen we goed uit met het bestaande aanbod.  
Daarbij hebben we met de schoolbesturen de afspraak gemaakt dat we gaan kijken naar de 
wijkontwikkelingen, zodat waar mogelijk schoolgebouwen / scholen kunnen gaan herschikken en de 
beschikbare gebouwelijke capaciteit optimaal gebruiken.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  200 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 4: Buurtteams 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Aangezien de vraag naar jeugdzorg en ondersteuning via buurtteams 

stijgt, blijft het budget voor deze teams echter stabiel in de begroting 
van 2025. Hoe waarborgt de gemeente  dat de capaciteit en kwaliteit 
van zorgverlening overeind blijft met hetzelfde budget, gezien de 
toenemende druk op deze voorzieningen? Zijn er risico's van langere 
wachttijden of verminderde kwaliteit van zorg? 

 
 
Antwoord: 

 
In 2025 zal het buurtteam zich meer richten op het beperken van de vraag naar basishulp. Het 
buurtteam zal op basis van het nieuwe contract strenger gaan inzetten op hulpvragen die ook echt 
basishulp behoeven en hulpvragen die ook in de sociale basis opgepakt kunnen worden ook meer 
adresseren bij partners in de sociale basis, zoals de jeugdgezondheidszorg, DOCK en JoU. 
Daarnaast zal meer basishulp groepsgericht en collectief worden ingezet. Op deze manier hopen we 
een deel van de stijgende vraag te kunnen dempen. Gezien het gelijkblijvende budget is het wel zo 
dat het risico bestaat dat de wachtlijsten gaan toenemen als het onvoldoende lukt de vraag naar 
basishulp te laten afnemen. Wij verwachten geen verminderde kwaliteit van zorg, hierop blijven we 
investeren. Wel zal strenger gekeken worden welke inzet nodig is.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  201 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries; Eelco Eerenberg;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Ontwikkelen en wonen voor iedereen 
Paragraaf Overzicht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 33 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Subsidies en uitvoeringskosten voor beleidsontwikkeling van het 

deelprogramma huisvesting en voor het realiseren van versneld 
toevoegen van woonruimte 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Welk aandeel van de subsidies en uitvoeringskosten is gegaan richting 

studentenhuisvesting? 
 
 
Antwoord: 

 
Het jaarlijkse budget voor studentenhuisvesting is €150K t/m jaar 2026 en wordt ingezet voor 
personeel en materieel binnen de opgave wonen voor het realiseren van ‘voldoende passende en 
betaalbare huisvesting voor alle bewoners en woningzoekenden’.  
Het actieplan studentenhuisvesting wordt conform afspraken uitgevoerd (doel: meer woningen voor 
studenten). Er is geen subsidie beschikbaar voor het realiseren van meer studentenhuisvesting.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  202 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; Dennis de Vries; Linda Voortman 
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Ontwikkelen en wonen voor iedereen 
Paragraaf Doelstelling 1: Stedelijke omgeving 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 35 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Nieuwe tijdelijke invulling voor Ravellaan 96 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Naar welke soort tijdelijke invulling is de gemeente op zoek? Gaat dit 

om huisvesting, of andere bestemmingen? 
 
 
Antwoord: 

 
Voor de tijdelijke situatie willen we de huidige invulling, onzelfstandige huisvesting voor studenten, 
voortzetten. Bij het aangaan van een overeenkomst zullen we zoveel mogelijk flexibiliteit betrachten 
om later nog invulling te kunnen geven aan motie 315 ‘Hand in eigen boezem’.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  203 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Ontwikkelen en wonen voor iedereen 
Paragraaf Doelstelling 2: Bebouwde omgeving 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 40 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Het project huisjesmelkers en ondermijnende criminaliteit zetten we 

voort 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Kan toelichting gegeven worden op de uitvoering van het project 

huisjesmelkers. Hoe ziet deze eruit en wat zijn de resultaten hiervan? 
 
 
Antwoord: 

 
In de aanpak huisjesmelkers - of vastgoedhandhaving - brengen we netwerken van verhuurders waar 
mogelijk misstanden bestaan in beeld ("de huisjesmelkers"). De projectgroep bestaat uit een team van 
juristen, data-analisten en inspecteurs. Met behulp van data-analyse verbinden we signalen van 
misstanden, zoals indicaties van illegale verhuur of signalen van het Huurteam. We bouwen dossiers 
op en handhaven waar nodig lang en intensief. We werken hierbij samen met de politie, Huurteam 
Utrecht en de Nederlandse arbeidsinspectie.  
   
We rapporteren de resultaten van deze aanpak via het jaarlijkse handhavingsprogramma en -verslag. 
In 2023 hebben we 10 nieuwe netwerken in onderzoek genomen en hebben we 6 netwerken 
afgerond. We ronden netwerken af wanneer we in deze netwerken geen overtredingen meer 
tegenkomen.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  204 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Ontwikkelen en wonen voor iedereen 
Paragraaf Doelstelling 2: Bebouwde omgeving 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 42 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context We gaan het beleid en uitvoeringsprogramma voor het beschermen 

van de bestaande woningvoorraad evaluaren 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wordt de Wet betaalbare huur ook geevalueerd? 

 
 
Antwoord: 

 
Landelijk wordt de wet betaalbare huur na drie jaar geëvalueerd en komt de minister al na 1 jaar met 
een eerste monitor van de effecten van de wet, met in het bijzonder aandacht voor de ontwikkeling 
van het aanbod aan huurwoningen. Ook lokaal houden we de ontwikkelingen op de markt nauwlettend 
in de gaten. Dit doen we onder meer via de bestaande rapportage over het effect van de 
Opkoopbescherming. In deze rapportage kijken we welke woningen zijn verkocht en gekocht en 
vooral door wie. Dit geeft inzicht in het aandeel middenhuurwoningen wat wordt afgestoten. Hierover 
wordt u in Q4 2024 weer geïnformeerd. Vanaf januari 2025 start, dankzij de wet betaalbare huur, de 
mogelijkheid te handhaven op te hoge huren. In het handhavingsverslag over 2025 zal hierover 
gerapporteerd worden. Goed inzicht in de omvang en het prijsniveau van de bestaande middenhuur is 
er niet, daarom blijven we in Den Haag lobbyen voor de komst van een huurregister.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  205 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Klimaatvriendelijke stad 
Paragraaf Doelstelling 1: Energieverbruik 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 53 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Intensiveren aanpak VvE's en energiescans MKB 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Kan toelichting gegeven worden op de intensivering? Wat houdt dit 

precies in? 
 
 
Antwoord: 

 
Voor toelichting op het deel VvE’s verwijzien we  naar het antwoord op vraag 60. In de raadsbrief 
‘Nadere regel aanpassing subsidie Energieloket- Verduurzaming zakelijk en maatschappelijk vastgoed 
in de gemeente Utrecht’ hebben we de raad geïnformeerd over de energiescans en de aangepaste 
subsidie. Met de energiescans hebben we ons aanbod om ondernemers te adviseren over 
energiebesparing laagdrempeliger gemaakt. Hiermee verwachten we jaarlijks meer ondernemers te 
bereiken, waarmee we een bijdrage leveren aan de intensivering van de besparingsaanpak in de stad.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  206 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Klimaatvriendelijke stad 
Paragraaf Doelstelling 1: Energieverbruik 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 56 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Er is beperkte fysieke ruimte voor alle maatschappelijke opgaves 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe ver is de gemeente met het onderzoeken van aquathermie in de 

stad? 
 
 
Antwoord: 

 
Op basis van de potentiekaarten van onderzoeksbureau Stowa en het onderzoek van de 
warmtetransitiemakers (raadsbrief 9 december 2021), zoeken we de afstemming over aquathermie-
potentie en mogelijk te realiseren projecten met de parters in de stad. 
Afstemming gebeurt in de regio met de omliggende gemeenten (in de regionale energiestrategie), 
maar ook de waterbeheerders (HDSR, Rijkswaterstaat, Waternet). 
Voor concrete projecten is ook praktisch onderzoek uitgevoerd naar oa koudepluimen en ecologie. 
Zoals voor het Merwedekanaalproject, wat leidt tot het grootste thermische energie uit 
oppervlaktewater project van Nederland. Daarnaast is al recent gerealiseerd het grootste thermische 
energie uit afvalwaterproject met de grootste warmtepomp van Nederland op de RWZI van Overvecht. 
Bij  de update van de transitievisie warmte (het nieuwe Warmteprogramma) wordt ook een update van 
de bronnenstrategie gevoegd, waarin voor de warmteopties rekening gehouden wordt met 
aquathermie voor ongeveer 20% van de warmtevraag van Utrecht. Momenteel zijn er geen projecten 
richting uitvoering. In de onderzoeks- / haalbaarheidsfase zijn er meerdere, vooral in het Amsterdam 
Rijnkanaal.
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Vraagnummer:  207 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; Eelco Eerenberg;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 8: Aanbod cultuur 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 212 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Geen kunstopdrachten met een budget onder 100k meer opstarten 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Welke andere mogelijkheden ziet de gemeente om kunst en cultuur 

aan te bieden in het lespakket van scholieren? 
 
 
Antwoord: 

 
De kunstopdrachten waar in deze vraag naar verwezen wordt, hebben geen betrekking op het 
lespakket van scholieren. Het gaat hier om het realiseren van kunstobjecten in de openbare ruimte, en 
dan specifiek bij scholen. Voor cultuureducatie (kunst en cultuur in het lescurriculum) hebben wij 
andere instrumenten, waaronder Creatief Vermogen Utrecht, dat onder doelstelling 9 vermeld staat.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  208 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; Dennis de Vries;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 9: Deelname en cultuur bezoek 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 212 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context We zetten de vindopdracht voor nieuwe voorzieningen voor 

nachtcultuur voort 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Is er al zicht op een nieuwe locatie voor nachtcultuur? 

 
 
Antwoord: 

 
Er lopen momenteel verschillende onderzoeken naar locaties. Het gaat hierbij zowel om een locatie in 
ons eigen vastgoed als in vastgoed in andermans eigendom. In de eerste plaats wordt in de 
onderzoeken gekeken naar de haalbaarheid. Hierbij zijn o.a. CZ, VTH, OOV, Ruimte, Vastgoed en de 
betreffende gebiedsteams betrokken. Over de specifieke locaties kan op dit moment nog niks gedeeld 
worden, in verband met bedrijfsgevoelige informatie.
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Vraagnummer:  209 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Doelstelling 3: Werken en re-integregen 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 148 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat is het effect van het schrappen van het 1000 Banenplan voor 

mensen die langdurig in de bijstandzitten, voor statushouders en voor 
jongeren in kwetsbare posities? Welke aanvullende maatregelen 
worden er voor ieder van deze groepen genomen om de toegang tot 
de arbeidsmarkt te bevorderen nu het 1000 Banenplan geschrapt 
wordt? 

 
 
Antwoord: 

 
Het 1000 banenplan is geschrapt in de Voorjaarsnota 2024. Wij verwachten geen effect, want in de 
beleidsnota Werk en re-integratie is gekozen om voor specifieke doelgroepen (waaronder jongeren en 
statushouders) onze werkdienstverlening te intensiveren. Ook aan de werkgeverskant is er extra 
aandacht voor deze specifieke groepen. In het uitvoeringsprogramma Werk en Inkomen dat we in het 
vierde kwartaal van dit jaar aan uw raad toesturen wordt u hierover verder geïnformeerd.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  210 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Werk, toekomstbestendige economie en bestaanszekerheid 
Paragraaf Doelstelling 4: Inkomenszekerheid 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 150 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Welk betekent de versobering van de Studietoeslag voor individuele 

studenten met een beperking of chronische ziekte? Wat gaat het 
college doen om deze groep, voor wie het lastig blijft zelf bij te 
verdienen, te ondersteunen? 

 
 
Antwoord: 

 
De versobering van de studietoeslag betekent dat de hoogte van de studietoeslag lager wordt voor 
studenten met een beperking of chronische ziekte. Voor een groot gedeelte van deze doelgroep (510 
van de 590 studenten) is dit een laag bedrag: €10,- minder. Voor studenten jonger dan 21 jaar is de 
verlaging groter: voor een 20-jarige zo'n 80 euro per maand, en voor een 17-jarige ruim 200 euro per 
maand. Deze studenten kunnen mogelijk extra lenen bij DUO en vallen bovendien nog onder de 
onderhoudsplicht van hun ouders. Als er toch studenten zijn die extra ondersteuning nodig hebben 
kunnen zij via het buurtteam of de geldzaak ondersteuning en informatie krijgen.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  211 
 

Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Rachel Streefland; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 1: Nieuwkomers 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 188 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Erkent het college dat onzorgvuldig gemeten is of mensen die 

inburgeren het gevoel hebben 'erbij te horen' in hun buurt en in Utrecht 
door daarvoor een vraag met andere strekking te hanteren? Gaat het 
college deze vraag aanpassen bij toekomstige onderzoeken, zodat de 
indicator preciezer meet of aan de doelstelling wordt voldaan? 

 
 
Antwoord: 

 
U heeft gelijk dat deze vraag niet helemaal overeenkomt met de indicator. We hebben uit de monitor 
inburgering één vraag geselecteerd die naar ons idee het best deze indicator benadert. Het alternatief 
was een gewogen score te ontwikkelen over verschillende vragen. We hebben hiervoor niet gekozen 
omdat het daarmee minder transparant en navolgbaar is.  
Omdat we de uitkomst op deze indicator willen volgen door de tijd heen, passen we deze vraag in de 
vervolgmeting niet aan.
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Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Rachel Streefland; ; Eelco Eerenberg 
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 1: Nieuwkomers 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 0 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Kan het college een totaaloverzicht geven van de tussenvormen 

(tussen opvang en huisvesting) voor statushouders? Hoe gaat het 
college de verschillende tussenvormen inzetten? 

 
 
Antwoord: 

 
Er komen 48 plekken in een tussenvoorziening voor statushouders die wachten op gezinshereniging, 
waar zij maximaal 2 jaar mogen verblijven. Als hun gezin er is, verhuizen ze door naar een 
gezinswoning. Deze plekken worden onderdeel van flexprojecten, gefinancierd via een 
bestuursovereenkomst met COA. De eerste 24 plekken worden onderdeel van locatie Wetering-Zuid 
(april 2025) en de andere 24 plekken komen bij Tussen de Rails (eind 2025). Daarnaast verkennen 
we ook andere locaties om in te zetten als doorstroomlocatie (financieringsregeling rijk) voor 
statushouders die wachten op gezinshereniging. De middelen uit de VJN zijn vanaf 2025 en zullen we 
inzetten voor de verkenning en organisatie van nieuwe locatie(s) en voor sociaal beheer. 
Aandachtspunt daarbij is dat de financiering per persoon maar voor 1 jaar is (en voor de Hotel en 
accommodatieregeling (HAR) slechts 6 maanden), terwijl de gezinsherenigingsprocedures bij de IND 
vaak langer duren.
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Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; Dennis de Vries;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Betrouwbare overheid 
Paragraaf Doelstelling 3: Betrokken Utrechters 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 26 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe gaat de aanpak voor het versterken van jeugdparticipatie 

eruitzien? Op welke vormen van participatie richt het college zich 
hierbij? 

 
 
Antwoord: 

 
We gaan in 2025 de aanpak ontwerpen voor het versterken van jeugdparticipatie. We denken daarbij 
nu aan de volgende thema's:   
- het gemakkelijker maken voor de jeugd om elkaar te vinden en om zichzelf te organiseren in 
jeugdpanels en jongerenraden; 
- het verbreden van de samenwerking met onderwijsinstellingen zodat jeugd ook tijdens 
schooltijd kan werken aan maatschappelijke opgaven en wij de stem van jeugd beter horen; 
- het versterken van de positie van jongeren onder de 18, omdat ze geen stemrecht hebben. 
We verwachten de raad over de aanpak te kunnen informeren in Q3 2025. 
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Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Klimaatvriendelijke stad 
Paragraaf Doelstelling 1: Energieverbruik 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 55 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe groot verwacht het college dat de terugloop is in de behoefte aan 

advies over energiebesparing en het nemen van maatregelen ter 
energiebesparing in 2025? Hoe gaat het college daar pro-actief mee 
omspelen zodat onnodige kosten worden voorkomen? 

 
 
Antwoord: 

 
In de periode tijdens de energiecrisis zagen we een forse piek in de vraag naar ons aanbod. De vraag 
is nu weer op het niveau van daarvoor (een jaar dat een hoger cijfer gaf dan de jaren ervoor). Kortom, 
wat we zien is dat de piek weliswaar is afgetopt, maar dat we overall al jaren een stijgende trend zien. 
Dat bereiken we door campagnes, collectieve inkoopacties, bijeenkomsten, een intensieve VvE-
aanpak, het online energieloket etc. Daarnaast zijn er sinds vorig jaar middelen vanuit Europa, de 
Provincie en het Rijk beschikbaar, waardoor een deel van de bewoners ook financieel wordt 
ondersteund in de verduurzaming van de woning. Bewoners met een lage beurs krijgen zelfs een 
gratis isolatiemaatregel. Wij verwachten daarom dat de ingezette trend zich voortzet.
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Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Klimaatvriendelijke stad 
Paragraaf Doelstelling 1: Energieverbruik 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 55 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Welke acties zal het college ondernemen wanneer de maatregelen om 

verslechtering van de congestiesituatie te voorkomen onvoldoende 
effect blijken te hebben? 

 
 
Antwoord: 

 
De verantwoordelijkheid voor de stroomvoorziening ligt bij de netbeheerders. De gemeente ondervindt 
vooral de gevolgen van netcongestie. Om deze te beperken hebben we het uitvoeringsprogramma 
elektriciteitsinfrastructuur en netcongestie opgesteld.Mede op ons aandringen heeft het ministerie van 
EZK op 25 april jl. tien aanvullende maatregelen afgekondigd. Wij dringen aan bij het Rijk, onder meer 
via de Energy Board, op een steviger regierol van het Rijk en op verplichtende maatregelen. De tien 
maatregelen zijn aanvullend op de inspanningen voor versnelde uitbreiding van het stroomnet. 
Daaraan werken we met Stedin en Tennet intensief samen.    
Wat als de maatregelen niet op tijd effect hebben? Dan zijn de netbeheerders genoodzaakt om 
zwaarder in te zetten op ‘regelbaar vermogen’, oftewel de tijdelijke inzet van stroomgeneratoren per 
stadsdeel (netvlak) om vraagpieken in de winter op te vangen. De gemeente heeft hier een 
faciliterende rol.
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Schriftelijke vragen: 
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Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Klimaatvriendelijke stad 
Paragraaf Doelstelling 1: Energieverbruik 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 55 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe houdt het college rekening met netgongestie bij de uitgaven voor 

duurzame energiebronnen? Leiden probelemen met netcongestie tot 
vertraging van de energietranisitie? 

 
 
Antwoord: 

 
• De bronnen in het bestaande warmtenet, die op korte termijn waren voorzien, hebben al een 
aansluiting aangevraagd en grotendeels gekregen. Voor de verduurzaming van het bestaande net 
levert de netcongestie nog geen vertraging op.  
• Voor nieuwe netten in bestaande bouw worden in plannen uitgewerkt  maar deze netten en hun 
bronnen hebben hoogstwaarschijnlijk pas grootverbruikersaansluitingen nodig op het moment dat de 
verzwaring van het elektriciteitsnet  is uitgevoerd. 
• Voor duurzame bronnen bij nieuwbouw-gebiedsontwikkeling wordt veel gewerkt aan varianten 
met piekverlaging en opslag zodat juist netbewustere systemen ontstaan. Deze kunnen daardoor 
vooralsnog ook gerealiseerd worden.  
• Voor de bestaande bouw loopt het aantal geplaatste warmtepompen terug door meerdere 
oorzaken, waar netcongestie er een van is. In gebieden waar warmtepompen de eindoplossing zijn 
wordt handelingsperspectief geboden door de isolatie en andere voorbereidende activiteiten in gang 
te zetten zodat een grootschalige overstap kan plaatsvinden als het net ter plaatse verzwaard is.
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Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf Doelstelling 1: Duurzame vervoersmiddelen 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 61 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe zijn de doelstellingen met betrekking tot het aantal 

autobewegingen in en uit Utrecht tot stand komen? Zou een 
ambitieuzere doelstelling leiden tot een grotere vermindering van het 
autoverkeer van en naar Utrecht? 

 
 
Antwoord: 

 
In lijn van het Mobiliteitsplan 2040 streven we naar groei van de stad zonder toename van autogebruik 
(het totaal van elektrische en niet elektrisch). Daartoe stimuleren we gezonde vervoerswijzen zoals 
lopen en fietsen. De komende jaren treffen we diverse maatregelen die het autogebruik ontmoedigen. 
We verwachten dat de effecten van deze maatregelen de komende jaren tot een verdere daling van 
het aandeel auto gaan leiden. Door de groei van het aantal inwoners en arbeidsplaatsen zal het aantal 
verplaatsingen ook toenemen. Door de inzet op geen groei autoverkeer zal het aandeel auto in het 
totaal aantal verplaatsingen met enkele procenten afnemen. Een ambitieuzere doelstelling achten we 
niet realistisch en leidt naar verwachting niet tot een snellere afname van het aandeel auto in de 
komende jaren. Na het treffen van maatregelen om gezonde modaliteiten te stimuleren, ijlt het 
autogebruik immers altijd na (mensen houden lang vast aan hun reispatronen/-gedrag).
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Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf Doelstelling 2: Mobiliteitsgedrag 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 65 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Kan het college een overzicht geven van alle toepassingen van de 

huidige inzett van mobiliteitsdata? 
 
 
Antwoord: 

 
We gebruiken mobiliteitsdata voor veel doeleinden. Een voorbeeld is monitoring, waarbij we met 
behulp van (mobiliteits)data diverse ontwikkelingen volgen (denk aan autobezit, aantal 
motorvoertuigen, ov gebruikers en fietsers, modal split en verkeersslachtoffers) zodat we kunnen 
beoordelen of deze ontwikkelingen in lijn zijn met de doelen (zie bijvoorbeeld de jaarlijkse Monitor 
Mobiliteitsplan). Zo kunnen we gericht en doelmatig sturen op beleid en maatregelen. Ook gebruiken 
we mobiliteitsdata bijvoorbeeld als input voor verkeersstudies en projecten, voor het beantwoorden 
van vragen van bijvoorbeeld bewoners over hoeveel verkeer ergens rijdt, voor het inzichtelijk maken 
van effecten van maatregelen (zoals snelheid en intensiteiten) om te beoordelen of de maatregelen 
bijdragen aan de doelen en zo nodig bij te kunnen sturen en als invoer voor het verkeersmodel 
waarmee we prognoses leveren voor de hoeveelheid verkeer in bijvoorbeeld 2030. 
Daarnaast zetten we ons in voor het (regionaal) beschikbaar maken van diverse 
mobiliteitsdatabronnen, zodat andere partijen diensten kunnen ontwikkelen op basis van deze 
gegevens. Enkele voorbeelden: we leveren data aan over waar onze schoolzones liggen zodat 
weggebruikers meldingen gestuurd kunnen worden om hun snelheid aan te passen in het kader van 
de verkeersveiligheid. We maken de data over de bezettingen van onze fietsenstallingen realtime 
beschikbaar zodat fietsers weten naar welke stalling ze moeten gaan. We geven alle gegevens over 
(geplande) wegafsluitingen en wegwerkzaamheden aan op een digitaal platform. En we ontsluiten 
data over hoogte- en breedtebeperkingen aan logistieke bedrijven zodat er geen vrachtwagens vast 
komen te zitten of over kwetsbare werfkelders heen rijden.
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Fractie Student & Starter 
Portefeuillehouder(s) Eelco Eerenberg; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 1: Eigen pad in het onderwijs 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 163 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context  
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe kijkt het college naar innovatieve oplossingen voor de (personele) 

tekorten in het leerlingenvervoer? Gaat het college zoeken naar 
mogelijkheden om innovatieve oplossingen voor deze tekorten toe te 
staan, ook als daarvoor juridische belemmeringen zijn? 

 
 
Antwoord: 

 
We hebben een korte (link 2) en lange termijn aanpak (link 1) leerlingenvervoer opgesteld waarin 
aandacht wordt besteed aan het personeelstekort binnen het leerlingenvervoer. We hebben 
onderzoek gedaan naar alternatieve oplossingen en blijven daarnaast alert op de personele 
ontwikkelingen. Als er vernieuwende of innovatieve mogelijkheden zijn zullen we die onderzoeken. 
Momenteel zijn we gestart met de voorbereiding voor de nieuwe aanbesteding leerlingenvervoer in 
Utrecht. Hierbij hebben we ook aandacht voor de personele situatie. Momenteel heeft de vervoerder 
Willemsen de Koning voldoende chauffeurs om routes te rijden



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  220 
 

Fractie ChristenUnie 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf Overzicht 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Bezuinigingsmaatregelen 
Heeft relatie met vraag 26,64,65,160 
  
Vraag Welke maatregelen vallen er onder het temporisten van het 

mobiliteitsbeleid. Wat gaan we concreet niet meer doen in 2025? 
 
 
Antwoord: 

 
Zie het antwoord op vraag 26.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  221 
 

Fractie ChristenUnie 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf Doelstelling 1: Duurzame vervoersmiddelen 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Uitvoeringsprogramma vervoersongelijkheid 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Wat is de stand van zaken betreffende het uitvoeringsprogamma 

vervoersongelijkheid? 
 
 
Antwoord: 

 
Op 18 juni 2024 informeerden wij u over de voortgang van het uitvoeringsprogramma 
Vervoersongelijkheid. We blijven u jaarlijks informeren over de voortgang, en de volgende update zal 
rond dezelfde periode in 2025 zijn.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  222 
 

Fractie ChristenUnie 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Duurzame bereikbaarheid 
Paragraaf Doelstelling 2: Mobiliteitsgedrag 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context mobiliteitscompensatie fonds 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag  

 
 
Antwoord: 

 
vraag is komen te vervallen.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  223 
 

Fractie ChristenUnie 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries; Eelco Eerenberg;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Kansrijk opgroeien 
Paragraaf Doelstelling 1: Eigen pad in het onderwijs 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 162 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context subsidies ter ondersteuning van kinderen met een taalachterstand 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Gaat het hier om kinderen met een taalachterstand van het 

Nederlands, of om kinderen met een algemene taalachterstand, dus 
een achterstand in alle talen die zij spreken? 

 
 
Antwoord: 

 
Het gaat om kinderen met een achterstand in hun (spraak-)taalontwikkeling en dus een achterstand in 
hun eerste of moedertaal, dat hoeft niet per definitie een achterstand in het Nederlands te zijn.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  224 
 

Fractie ChristenUnie 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Klimaatvriendelijke stad 
Paragraaf Risico's 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 55 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Maatschappelijke ontwikkelingen, maatregel 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Op welke manier wordt de urgentie van energie besparen onder 

woorden gebracht? Wordt bijvoorbeeld ook uitgelegd wat netcongestie 
is en wat de mogelijke gevolgen zijn? 

 
 
Antwoord: 

 
Vanuit de gemeente Utrecht worden bewoners met campagnes, social media, bewonersavonden, het 
energieloket geattendeerd op het belang van energiebesparing. We helpen ze daar ook bij, als dat 
gewenst is. Dat gaat met name over besparing op verwarming van de woning. In mindere mate is er 
ook aandacht voor besparing op elektriciteit. De link met netcongestie is slechts dun. 
Energiebesparing op elektriciteit helpt tegen netcongestie als het gaat om elektriciteitgebruik in de 
spits, maar dat betreft dan alleen warmtepompen (omdat dat verreweg de grootste energieverbruikers 
zijn). Voorlichting daarover is niet zo zinvol. Wij zien meer in het technisch-juridische spoor van 
regelbare warmtepompen, dan in het nogal onzekere gedragsspoor van energiebesparing.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  225 
 

Fractie CDA 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Wet markt en overheid 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 439 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Ruimte reserves fietsparkeren 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Bij de Voorjaarsnota 2021 zijn financiën beschikbaar gekomen voor 

fietsparkeren in de binnenstad. Welk deel is daarvan nog beschikbaar? 
Is dit beschikbaar voor de gehele binnenstad? 

 
 
Antwoord: 

 
In de VJN 2021 zijn middelen beschikbaar gesteld en worden twee stallingen genoemd, die onder het 
nieuwe jaarbeurspleingebouw (Oopen) op de plek van het skatepark en de uitbreiding van de huidige 
Knoopstalling bij het verder uitwerken van de plannen van het rijksvastgoedbedrijf. Voor de stalling 
onder het jaarbeurspleingebouw is een verplichting aangegaan met de ontwikkelaar en deze middelen 
worden voor dit project aangewend. Er zijn vanuit dit budget dus geen resterende middelen 
beschikbaar voor de binnenstad.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  226 
 

Fractie CDA 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; Eva Oosters;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Hervormingsbezuinigingen 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 463 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Hervormingsbezuinigingen 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Er staat: Dan denken we niet aan een directe lastenverzwaring voor 

inwoners, maar willen we vooral onderzoeken wat de mogelijkheden 
zijn van private financiering van de cultuursector, de expertise 
uitbreiden om externe subsidies aan te trekken en commercieel 
verhuur van ons eigen vastgoed. Waarom wordt hier alleen de 
cultuursector genoemd? 

 
 
Antwoord: 

 
De cultuursector is al begonnen met een traject om de mogelijkheid van private financiering te 
onderzoeken. Op 1 oktober is hierover de raadsbrief ‘Verkenning publiek-private samenwerking in de 
cultuursector” (kenmerk: 12730610) naar uw raad gestuurd. Andere onderdelen zijn op dit moment 
niet specifiek gericht op het aantrekken van private financiering.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  227 
 

Fractie CDA 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Hoofdlijnen 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 10 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Grafiek Solvabiliteit 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Tijdens de presentaties werd aangegeven dat het percentage van 20% 

voor het solvabiliteitsratio werd aangegeven voor gezond beleid. In de 
grafiek zien we echter dat de solvabiliteit in 2027 wel onder 20% komt. 
Klopt dit, of is de grafiek onjuist? 

 
 
Antwoord: 

 
Er is inderdaad een risico dat de solvabiliteit meerjarig onder de 20% terecht komt (zie paragraaf 
Weerstandvermogen en Risicobeheersing, onderdeel Kengetallen). In 2027 is de huidige prognose  
19,7%. Daarom is het eigen vermogen ook versterkt (zie hoofdstuk Financien, Actualisatie Financieel 
Beeld 2025, onderdeel J) en wordt er kritischer gekeken naar de investeringsvolumes de komende 
jaren (met toename schulden als gevolg). Er gewerkt met een investeringsplafond dat verder wordt 
uitgewerkt richting de voorjaarsnota 2025. 
  



Vraagnummer:  228 
 

Fractie CDA 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Hoofdlijnen 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 361 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Actualisatie financieel beeld 2025 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Er wordt voor gekozen om het eigen vermogen te versterken voor e. 

4,7 miljoen structureel. Waarom is deze keuze gemaakt? Is er ook 
overwogen af te zien van een aantal investeringen? 

 
 
Antwoord: 

 
In de Programmabegroting 2025 is een versterking van het eigen vermogen toegevoegd zodat de 
financiële positie binnen de signaleringswaarden blijft. In de prognoses wordt al rekening gehouden 
met een maximering van het investeringsvolume. In lijn daarmee is besloten tot het invoeren van een 
investeringsplafond, wat richting de VJN 2025 nader wordt uitgewerkt. De ontwikkeling van de 
investeringsvolumes is ook bij de Voorjaarsnota 2024  beoordeeld (onderdeel reëel ramen) en zijn er 
bij deze Voorjaarsnota 2024 bezuinigingen vastgesteld op ruimtelijke investeringen. Omdat de 
programmabegroting een technische uitwerking is van de voorjaarsnota zijn deze aanpassingen op 
investeringen verwerkt in de Programmabegroting 2025. 
  



 
Vraagnummer:  229 
 

Fractie CDA 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Hoofdlijnen 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 0 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Actualisatie financieel beeld 2025 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Er wordt voorgesteld een reserve sociaal domein in te richten voor e. 2 

miljoen. Waar is de inschatting op gebasseerd dat 2 a 4 miljoen nodig 
is om de hervorming te bekostigen? Waar wordt dit exact aan 
besteed? En waarom wordt verwacht dat volgend jaar een extra e. 2 
miljoen nodig zal zijn? 

 
 
Antwoord: 

 
Wij hebben van een aantal aanbieders plannen ontvangen voor investeringen in nieuwe vormen van 
ondersteuning die passen bij de Hervormingen Sociaal Domein. Op basis van beoordeling van deze 
plannen, het uitgangspunt dat innovatie ook onderdeel is van lopende opdrachten én de vertaling naar 
het brede Sociaal Domein zijn wij tot een inschatting gekomen van 2-4 miljoen euro. Naast dit 
incidentele bedrag zetten we dus ook de bestaande begroting in op vernieuwing. Het incidentele geld 
is nodig voor ontwikkeling van nieuwe ondersteuningsvormen en -methodes, projectmatige 
implementatie én om tijdelijk extra capaciteit te bekostigen, zodat cliënten zorgvuldig overgedragen 
kunnen worden en terugval niet leidt tot uitval. Het budget is niet alleen in 2025 nodig, maar zal -naast 
de bestaande begroting- gefaseerd worden ingezet in de periode 2025-2027, al naar gelang de 
voortgang van de afspraken en samenwerking met alle betrokken partijen in de Hervormingen Sociaal 
Domein.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  230 
 

Fractie CDA 
Portefeuillehouder(s) Linda Voortman; Susanne Schilderman; Dennis de Vries 
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Hervormingen Sociaal Domein 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 450 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Dilemma verschuiven tussen doelstellingen 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Kunt u concrete voorbeelden geven van gebrek aan flexibiliteit op het 

moment dat u wilt schuiven tussen de doelstllingen? Aan welke 
flexibiliteit is behoefte? 

 
 
Antwoord: 

 
De flexibiliteit die nodig is, is om snel en buiten de vastgestelde momenten van begrotingswijzigingen 
budgetverschuivingen te realiseren die in lijn zijn met de beleidsuitgangspunten Wmo, Jeugd en 
Hervormingen Sociaal Domein. 
Een concreet voorbeeld is het aanbieden van groepsgerichte laagdrempelige ondersteuning ter 
vervanging van individuele ondersteuning van Utrechters. Hier zijn meerdere partners bij betrokken. 
Dit vraagt om veel afstemming en snel doorpakken als die afstemming is gerealiseerd. Enerzijds om 
het momentum te gebruiken, anderzijds om de taakstelling zo snel mogelijk te realiseren.  
Er moet dan bijvoorbeeld budget van Aanvullende Zorg (Programma Passende Ondersteuning en 
Opvang)  verschuiven naar de doelstelling Meedoen en voor elkaar zorgen (Programma Levendige en 
Gezonde stad). 
Er worden voor meerdere ondersteuningsvragen nieuwe ondersteuningsvormen ontwikkeld, die niet 
allemaal tegelijk tot uitvoering en opdrachtverstrekking komen. Ook daarom is flexibiliteit in de tijd 
nodig. De vastgestelde momenten bieden die flexibiliteit onvoldoende en werken met aparte 
raadsvoorstellen levert een onevenredige administratieve belasting op. 
Dit onderwerp zal nog nader worden toegelicht en besproken, o.a. in de adviescommissie Control en 
Financiën.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  231 
 

Fractie CDA 
Portefeuillehouder(s) Susanne Schilderman; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk  
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf)  
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Raadsvoorstel 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Kunt u beslispunt 3b uit het raadsvoorstel nader toelichten, waar wordt 

gesproken over een voordeel als gevolg van het Hoofdlijnenberaad 
van structureel € 6,2 miljoen? Waar wordt dit in de begroting nader 
toegelicht? 

 
 
Antwoord: 

 
Zie toelichting hoofdstuk Financien, Actualisatie Financieel Beeld, onderdeel B. De verwachte 
inkomsten nav het Hoofdlijnenakkoord zijn toegevoegd aan het financiele beeld.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  232 
 

Fractie Stadsbelang Utrecht 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; Eelco Eerenberg;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Ontwikkelen en wonen voor iedereen 
Paragraaf Doelstelling 1: Stedelijke omgeving 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 36 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context In het hoofdstuk staat dat "[w]e werken verder aan de 

herontwikkelingsmogelijkheden sport bij Nieuw-Welgelegen." Gezien 
de al hoge druk op de sportvoorzieningen in de wijk en ontwikkeling 
van Merwede en Papendorp is dit logischerwijs nodig. 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Aan welke activiteiten wordt hier in het bijzonder aan gerefereerd en 

hoe staan deze in verhouding tot de verdere ontwikkeling van 
Merwede en Papendorp? 

 
 
Antwoord: 

 
We zetten in op uitbreiding van sportaccommodaties waar dat nog kan. I.v.m. de financiële situatie en 
verdichting van de stad moeten we daar nu keuzes in maken. Met het toevoegen van velden op 
sportpark Nieuw Welgelegen voegen we sportruimte toe op een plek in de stad waar de behoefte 
groot is vanwege de nabijheid van veel nieuwe woningen. Voor sportpark Nieuw Welgelegen 
(Raadsbrief Startdocument Nieuw Welgelegen Utrecht) wordt gewerkt aan een variantenstudie om 
uiteindelijk 4 sportvelden (hockey/voetbal) te realiseren. Hiermee wordt uitvoering gegeven aan de 
moties M324 Sporten in Zuidwest en Motie 339 Wel een nieuwe wijk, maar geen nieuwe 
sportvelden?!. Ook in de Ruimtelijke Strategie Utrecht 2040 is de noodzaak voor het toevoegen van 
sportvelden opgenomen. Zoals toegelicht in het MPR 2024 zal dit ten gevolge van de beperkte 
financiële middelen gefaseerd uitgevoerd moeten worden. Hierbij bestaat de 1e fase uit de realisatie 
van 2 velden. De overige 2 velden worden later gerealiseerd.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  233 
 

Fractie Stadsbelang Utrecht 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries; Linda Voortman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Ontwikkelen en wonen voor iedereen 
Paragraaf Doelstelling 3: Huisvesting 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 43 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Er komt geen lokale woonzorgvisie meer, omdat deze onderdeel wordt 

van de beleidsnota wonen en de Sociale Visie Utrecht 2040. 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Hoe verantwoordt het college de jarenlange vertraging van de 

woonzorgvisie, die al lang bij de raad had moeten liggen? 
 
 
Antwoord: 

 
De woonzorgopgave is een brede en gedeelde opgave van zowel het ruimtelijke als het sociale 
domein. We hebben er , vanwege het definitieve wetsvoorstel Versterking Regie op de 
Volkshuisvesting en de nieuwe standaard voor beleidsdocumenten, voor gekozen om deze opgave 
breed te borgen en te verankeren in de op te stellen Beleidsnota Wonen, de Sociale Visie Utrecht 
2024 en de herijking van het Koersdocument leefbare stad en maatschappelijke voorzieningen. De 
toekomstige wettelijke verplichting van de woonzorgvisie als zelfstandig document is komen te 
vervallen en door de aangepaste vorm is ook de planning gewijzigd.  
Dit is in lijn met het wetsvoorstel Versterking regie op de volkshuisvesting. Het wetsvoorstel schrijft 
voor dat de woonzorgopgave vanaf januari 2026 onderdeel dient te zijn van een 
volkshuisvestingsprogramma. In Utrecht geven we dit vorm via de Beleidsnota Wonen. In de 
raadsbrief Verankering woonzorgopgave informeerden wij u over dit besluit.



Raadsvragencyclus Programmabegroting 2025 en Tweede Bestuursrapportage 2024 
 
Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  234 
 

Fractie Stadsbelang Utrecht 
Portefeuillehouder(s) Rachel Streefland; Dennis de Vries;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Ontwikkelen en wonen voor iedereen 
Paragraaf Doelstelling 3: Huisvesting 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 43 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Er komt een regionale woonzorgvisie. 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Zijn de doelgroepen die onder de woonzorgvisie vallen, bijvoorbeeld 

ouderen, niet juist groepen die kwetsbaarder zijn voor verwijdering uit 
hun stad, wijk en sociaal milieu? 

 
 
Antwoord: 

 
De aandachtsgroepen die onder de woonzorgopgave vallen hebben uiteenlopende 
woonzorgbehoeften. Voor een deel van hen geldt dat het goed is om dicht bij het sociale netwerk en 
zorgvoorzieningen te wonen. Anderen hebben juist baat om een nieuwe start te maken elders, weg 
van het oude netwerk, of zijn minder gebonden aan een bepaalde locatie.   
De druk op de woningmarkt is hoog voor alle woningzoekenden. In Utrecht hebben we binnen deze 
wooncrisis een groot tekort aan woonruimte voor kwetsbare Utrechters. Ondanks alle inspanningen 
van de gemeente, woningcorporaties en andere partnerorganisaties is de woningbehoefte van deze 
groepen de afgelopen jaren groter dan het aanbod. In de regio zien we daarnaast een onevenredige 
spreiding van kwetsbare inwoners. Daarom is het doel om ook op regionaal niveau afspraken te 
maken over een evenwichtige verdeling van deze aandachtsgroepen.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  235 
 

Fractie Stadsbelang Utrecht 
Portefeuillehouder(s) Lot van Hooijdonk; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Klimaatvriendelijke stad 
Paragraaf Risico's 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 55 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Er wordt volledig ingezet op de energietransitie, onder andere door 

elektrische alternatieven voor gas te realiseren. Tegelijkertijd is de druk 
op het transportnet uitermate hoog. 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Is er niet de mogelijkheid om de energietransitie op de korte termijn 

anders in te richten, om minder in te zetten op elektrische 
energievoorzieningen en aardgas, en op termijn wellicht waterstofgas, 
een kans te geven? 

 
 
Antwoord: 

 
Op korte termijn wordt de energietransitie  anders ingericht/ de focus anders gelegd. 
• Om de groei van de stad te kunnen realiseren ook in de tijd van netcongestie worden tijdelijke 
productielocaties onderzocht op gas (om elektriciteit te maken) om op gerichte momenten voor 
verlichting te verzorgen. 
• Ook wordt voor nieuwbouw een netbewuste manier van energiesysteem inrichten aangemeten 
die voortaan altijd voor lagere piekvraag zal zorgen 
• Op bedrijventerreinen wordt aan e-hubs gewerkt die blijvend de pieken in lokale netten 
verlagen. 
• Enkele activiteiten om elektrificatie te stimuleren worden tijdelijk uitgesteld en meer gefocust op 
aardgasvrij ready door de nadruk op isolatie te leggen. 
• De wetten die de randvoorwaarden voor de regie van de warmtetransitie waarborgen zijn nog 
niet van kracht, wat maakt dat de onzekerheid voor warmtebedrijven te groot is om op dit moment te 
investeren. Daarmee maakt dat nu vooral de voorbereidende werkzaamheden doorgang vinden.  
• De opdracht van het rijk aan de gemeente is het realiseren van de fossielvrije 
warmtevoorziening en ook vroeg de minister daar nu geen rekening te houden met waterstof. Toch 
zien wij dat gezien de schaarse bronnen en mogelijk ook fossielvrije elektriciteitsvraag er voor de piek 
wel een mogelijke rol voor waterstof is weggelegd en wordt gekeken of een aftakking van de 
waterstofleiding van Gasunie naar Lage Weide een optie is. 
Waterstof en groen gas zullen voornamelijk een rol spelen in de hogetemperatuurbehoefte van de 
industrie en in zwaar transport. Voor de gebouwde omgeving zal het niet of zeer beperkt beschikbaar 
zijn. Hoogstens als piekvoorziening van een collectief warmtesysteem in de winter. Deze inzichten zijn 
door congestie niet gewijzigd - niet in Utrecht en niet in de rest van NL - omdat waterstof en groen gas 
beperkt beschikbaar zijn en zullen en de productie van waterstof bovendien gepaard gaat met 
energieverlies.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  236 
 

Fractie Stadsbelang Utrecht 
Portefeuillehouder(s) Rachel Streefland; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 1: Nieuwkomers 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 191 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Er wordt gesteld dat 'Opvang: onder de Spreidingswet is dit een 

wettelijke taak, maar het is onzeker hoe de invulling en uitvoering 
daarvan zich ontwikkelt onder het nieuwe kabinet.' 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Is er ook rekening gehouden met het scenario dat de Spreidingswet 

wordt teruggedraaid? Welke budgettaire gevolgen heeft dat? 
 
 
Antwoord: 

 
Nee, er is in deze begroting geen rekening gehouden met het intrekken van de spreidingswet. De 
Spreidingswet is voorlopig nog niet ingetrokken. Zolang deze wet van kracht is voeren we deze uit met 
bijbehorende financiering van het Rijk. Naast dit wettelijke kader doen we dit ook vanuit de 
gemeentelijke kaders voor grootschalige asielopvang. Als de Spreidingswet wordt ingetrokken zal het 
financiele consequenties hebben. De gemeente ontvangt dan geen vergoedingen meer van het Rijk 
voor de zoektocht naar locaties, communicatie hieromtrent etc. Dit zal in 2025 nog niet aan de orde 
zijn. Vanuit de Spreidingswet worden geen middelen voor Plan Einstein ingezet, dit gaat in 
onderhandeling met COA. Het COA omarmt het principe van Plan Einstein en  per locatie bekijken we 
hoe dit concept vorm gegeven kan worden. De rijksbegroting laat vanaf 2027 nauwelijks meer budget 
voor het thema Asiel en Migratie zien, ook niet voor het COA. De komende periode brengen we in 
beeld wat dit voor asielopvang in Utrecht en Plan Einstein betekent.
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Schriftelijke vragen: 
 
 
Vraagnummer:  237 
 

Fractie Stadsbelang Utrecht 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 5: Op eigen manier en niveau sporten 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 201 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context In de Programmabegroting valt te lezen: 'We vragen SportUtrecht hun 

inzet op sportstimulering, vitale sportaanbieders en talentontwikkeling 
meer toe te spitsen op de wijken waar dat het meeste nodig is.' 
 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Waarom wordt sportstimulering en talentontwikkeling in bepaalde 

wijken belangrijker geacht dan in andere wijken? Is dat wederom op 
basis van egalitaire principes? Moet talentontwikkeling niet daar 
gestimuleerd worden waar het meeste potentiële talent is? En heeft 
sportstimulering niet evenveel waarde in elke wijk waar 
sportparticipatie nog niet 100% is? 

 
 
Antwoord: 

 
Sport en bewegen kan voor iedere Utrechter van meerwaarde zijn op fysiek, sociaal en mentaal vlak. 
We streven er dan ook naar dat zoveel mogelijk inwoners gaan sporten en hun talenten kunnen 
ontdekken en een sport kunnen vinden die bij hen past. Dit is dus breder dan alleen ontwikkeling van 
topsporttalenten. Vanuit het principe Ongelijk investeren voor gelijke kansen kiezen we voor een inzet 
in die gebieden waar de sportdeelname het meeste achterblijft. Waarbij wordt ingezet op het bereiken 
van inwoners die de meeste of hoogste drempels ervaren. Vanwege beperkte middelen en de druk op 
het budget voor SportUtrecht (wat niet meegroeit mee met de groei van de stad en beperkt wordt 
geïndexeerd), en A142 [HYPERLINK] moeten we hierin scherpere keuzes maken.
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Schriftelijke vragen: 
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Fractie Stadsbelang Utrecht 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 8: Aanbod cultuur 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 212 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Er wordt gestart met een aantal pilots om publiek-private 

samenwerking in de cultuursector te bevorderen.  
 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Vindt het college dit financiële risico te verantwoorden in tijden van 

grootschalige tekorten? Zo ja, waarom? We hebben bij onder andere 
De Machinerie gezien dat dergelijke samenwerkingen enorm de mist in 
kunnen gaan en de gemeente miljoenen kosten zonder concrete 
opbrengsten. 

 
 
Antwoord: 

 
We zien dat de financieringsbehoefte groter is dan de middelen voor cultuur. Dit maakt verkenning 
naar het potentieel van publiek-private samenwerking, juist in deze veranderende wereld, van groot 
belang. De pilots, gericht op kennisdeling,  samenwerking Utrechtse vermogensfondsen en 
matchfunding, vormen geen financieel risico. Goede publiek-private samenwerking biedt de Utrechtse 
cultuursector juist ruimte. En wellicht ten overvloede: het project De Machinerie heeft geen miljoenen 
gekost, het krediet dat hiervoor beschikbaar was is niet aangewend.
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Fractie Stadsbelang Utrecht 
Portefeuillehouder(s) Eva Oosters; ;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf Doelstelling 9: Deelname en cultuur bezoek 
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 215 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context Het college stelt als doelstelling dat een breed publiek uit Utrecht actief 

deelneemt aan het culturele aanbod in de stad en dat ook bezoekt. 
Tegelijkertijd wordt er bij de effectindicatoren geen onderscheid 
gemaakt tussen bijvoorbeeld technisch- en theoretisch opgeleide 
Utrechters of Utrechters met verschillende inkomens. 

Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Is het college het niet met ons eens dat dergelijke effectindicatoren 

nodig zijn om te kunnen meten of er vooruitgang wordt geboekt ten 
opzichte van de doelstelling? 

 
 
Antwoord: 

 
Wij stimuleren de cultuurdeelname van een breed publiek, onder andere door hierover voorwaarden 
en criteria op te nemen in subsidieregelingen. Wij vragen of ontvangen echter geen 
persoonsgegevens van bezoekers of deelnemers aan cultuuractiviteiten van de door ons 
gesubsidieerde organisaties. Voor het verzamelen van persoonsgegevens is een wettelijke grondslag 
nodig. En in het uitzonderlijke geval dat culturele instellingen persoonsgegevens mogen verzamelen, 
dan nog mag de raad deze gegevens niet van de instellingen ontvangen. Dit kunnen wij dan ook niet 
meten. Wel voert Utrecht Marketing voor en met de Utrechtse cultuursector het Cultureel 
Doelgroepenmodel uit, wat publiek opdeelt in groepen op basis van culturele voorkeuren en gedrag en 
zo inzicht geeft in de publieksgroepen die instellingen bereiken en ook welke zij nog niet bereiken. Dit 
segmentatiemodel geeft onder meer inzicht in de socio-economische kenmerken (opleiding, inkomen) 
van huidig publiek en/of potentiele doelgroepen.
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Fractie Stadsbelang Utrecht 
Portefeuillehouder(s) Dennis de Vries; Susanne Schilderman;  
Document Programmabegroting 2025 
Hoofdstuk Levendige en gezonde stad 
Paragraaf  
Subparagraaf  
Bladzijde (in pdf) 0 
URL / Blz op website  
  
Verbijzondering/context In het hoofdstuk 'Levendige en gezonde' stad wordt consistent over de 

stad Utrecht gesproken. 
Heeft relatie met vraag  
  
Vraag Worden bepaalde gebieden in onze gemeente, zoals gebied buiten de 

bebouwde kom van Vleuten-De Meern, hiermee niet vergeten? Is dit 
exclusieve taalgebruik van het college indicatief voor het vergeten dan 
wel achterstellen van deze gebieden? 

 
 
Antwoord: 

 
In de programmabegroting richten we ons op alle inwoners van de gemeente Utrecht en het totale 
gebied waar de gemeente verantwoordelijk voor is. Daarbij is geen gebied, wijk of buurt uitgezonderd.
 


